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 فرمانده انتظامي شهرستان زنجان از دستگیری سارقان بار 15 
میلیارد ریالی از یک کشنده تریلی حامل بار پتروشیمی در کمتر 

از 4 ساعت خبر داد. سرهنگ »داود مرسلی«... ��ح ا�تان ز�جانروز��
استاندار زنجان گفت: یکی از صحنه های رقابت در سطح بین 
المللی، ورزش بوده و لزوم سرمایه گذاری دراین حوزه بیش از 
گذشته ضروری است. محسن افشارچی در مراسم تجلیل از 

نفرات اعزامی و مدال آوران مسابقات آسیایی....

سرمایه گذاری در بخش های ورزشی

 بیش  از گذشته ضروری است

دستگیری سارقان بار 15 میلیاردی 

در کمتر از 4 ساعت 

گزارش

سهم ناعادلانه

رییس شورای ملی زیتون ایران از پرداخت حق آبه تعدادی از 
کشاورزان طارم بدون استفاده از آب سد »شهریار« خبر داد؛

مخابرات منطقه زنجان

))آگهی تجدید استعلام بهاء((

اداره پشتیبانی  و تدارکات مخابرات منطقه زنجان

مخابرات منطقه زنجان در نظر دارد  کابلکشی و مفصلبندی نوری
بخشداری دو تپه ) قیدار ( رابه اشخاص حقوقی واجد شرایط واگذارنماید

متقاضیان محترم می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به آگهی فراخوان در سایت شرکت مخابرات ایران 

به آدرس www.tci.ir و سایت مخابرات منطقه زنجان به آدرس www.za.tci.ir مراجعه نمایند.

   استعلام 1۶۶-8-1402-الف        
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  اولیای دانش آموزان: هنوز شیری در مدارس توزیع نشده است
 فرهنگیان: به ما گفته شده است توزیع از 15 آذرماه آغاز می شود
  معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع  اداره کل آموزش و پرورش استان: توزیع شیر از 15 آذر ماه تا پایان سال تحصیلی انجام می شود.
 البته این مهم منوط به تامین اعتبار از سوی وزارتخانه است

صدای زنجان از آغاز توزیع شیر رایگان در مدارس استان گزارش می دهد؛

شیر؛  با شرط و شروطشیر؛  با شرط و شروط
  

داخلی

علی مطهری: 

همکاری »ایران و آمریکا« در گسترش نیافتن جنگ غزه
حتی برجام می تواند از این همکاری متاثر شود

جماران/ حزب ندای ایرانیان در نامه ای 
نوشت:  رئیسی  ابراهیم  به سید  خطاب 
جناب آقای رئیس جمهور! اینترنتی که 
امروز مورد استفاده شهروندان قرارگرفته 
است با هیچ شاخصی در شان این مردم 
اطلاع  محض  نیست.  نجیب  و  شریف 
خدمتتان عرض می کنیم اینترنت ایران 
تولید  بیشترین  با  کشور  بین ۱۰۰  در 
دومین  میانمار  از  پس  ملی،  ناخالص 
اینترنت پر اختلال و پس از چین، دومین 
اینترنت محدود دنیاست. از نظر سرعت 
پنج  جزو  ایران  اینترنت  هم  دسترسی 
اینترنت کند دنیا است. پس به مردمی 
که دو سال پیش از آن ها رأی گرفتید 
حق دهید که صدای اعتراضشان از این 
وضعیت بلند شده باشد و لطفاً برای حل 
صدور  به جز  آمده  وجود  به  مشکلات 
فکری  بی نتیجه،  و  تکراری  دستورات 

عاجل کنید.
به  ایرانیان  ندای  حزب  نامه  متن 
و  »فیلترینگ«  درباره  رئیس جمهور 

»کیفیت اینترنت« در پی می آید:
به نام خدا

رئیس محترم جمهوری اسلامی ایران
آقای  جناب  حجت الاسلام والمسلمین 

رئیسی
با سلام و احترام

وظیفه  راستای  در  ایرانیان  ندای  حزب 
و  جامعه  دیده بانی  یعنی  خود  اصلی 
و  کاستی ها  ناصحانه  و  دلسوزانه  بیان 
با  را  نکته ای  می داند  ناکارآمدی ها لازم 
حضرت عالی در میان بگذارد.  بیش از دو 
سال از روی کار آمدن شما و همراهانتان 
در دولت می گذرد و دیگر پذیرفته نیست 
دولت  گردن  بر  نواقص  و  مشکلات  که 
قبلی بیفتد، به ویژه در موضوع فناوری 
اطلاعات که به دلیل عملکرد قابل قبول 
حجم  این  مردم  ارتباطات،  سابق  وزیر 
را  حوزه  این  در  انفعال  و  ناکارآمدی  از 

نمی پذیرند.
متأسفانه یکی از ضعیف ترین ها در دولت 
سیزدهم که نارضایتی شدید شهروندان 
را به بار آورده، حوزه ارتباطات و فاوری 

اطلاعات است که تقریباً عموم مردم به 
ویژه دانشجویان، اساتید و فرهیختگان را 

نیز به گلایه و انتقاد واداشته است.
جنابآقایرئیسجمهور!

پیش از روی کار آمدن دولت سیزدهم، 
تحلیلگران،  و  کارشناسان  از  بسیاری 
نگران رویکرد آزادی ستیزِ مدیران شما 
می کردند  مطرح  را  نگرانی  این  و  بوده 
که در صورت استقرار دولتی که مردمی 
عملا  مردم،  نام  به  می شود،  خوانده 
آزادی های مصرح در قانون اساسی نقض 
رعایت  شهروندان  حق وحقوق  و  شده 
نخواهد شد؛ از جمله این نگرانی وجود 
گسترش  پرشتاب  روند  در  که  داشت 
دولت  در  جهان،  ارتباطی  فناوری های 
دسترسی  و  شده  ایجاد  خلل  شما 
شهروندان به شبکه های مجازی، خطوط 
ارتباطی بین المللی و سایت های علمی، 
مسدود  یا  محدود  خبری  و  اجتماعی 

شود.
در ایام انتخابات، شما و مشاورانتان این 
نگرانی ها را نوعی تخریب قلمداد کرده 
نگرانی هایی  چنین  که  کردید  اعلام  و 
در  که  اتفاقاتی  بااین حال  بی جاست. 
و  ارتباطات  حوزه  در  گذشته  ماه های 
کرد  اثبات  کرده  بروز  اطلاعات  فناوری 
هشدارها و دغدغه های آن مقطع، چندان 
دو  از  متأسفانه پس  و  نبوده  بی جا  هم 

سال، حوزه ارتباطات در دولت سیزدهم 
در دو محور سطح دسترسی و همچنین 
محدودیت های  با  دسترسی  کیفیت 

آزاردهنده مواجه شده است.
امروز صدای اعتراضات چنان بلند است 
صدای  باید  شما  مردمی«  »دولت  که 
می شنید  را  مردم  نارضایتی  و  اعتراض 
فکری  نارضایتی  این همه  رفع  برای  و 
می کرد، اما جای تأسف است که نه تنها 
توجهی  مردم  نارضایتی  و  اعتراض  به 
نمی شود بلکه با انواع و اقسام توجیهات 
و یا نهایتاً صدور دستورات بی فرجام، این 
بی پاسخ  شهروندان  به حق  خواسته های 

رها می شود.
جنابآقایرئیسجمهور!

استفاده  مورد  امروز  که  اینترنتی 
هیچ  با  است  قرارگرفته  شهروندان 
و  شریف  مردم  این  شان  در  شاخصی 
خدمتتان  اطلاع  محض  نیست.  نجیب 
بین  در  ایران  اینترنت  می کنیم  عرض 
ناخالص  تولید  بیشترین  با  ۱۰۰ کشور 
ملی، پس از میانمار دومین اینترنت پر 
اختلال و پس از چین، دومین اینترنت 
محدود دنیاست. از نظر سرعت دسترسی 
هم اینترنت ایران جزو پنج اینترنت کند 
به مردمی که دو سال  است. پس  دنیا 
پیش از آن ها رأی گرفتید حق دهید که 
صدای اعتراضشان از این وضعیت بلند 

شده باشد و لطفاً برای حل مشکلات به 
وجود آمده به جز صدور دستورات تکراری 

و بی نتیجه، فکری عاجل کنید.
جنابآقایرئیسی

دولتمردان  گفتار  و  رفتار  از  متأسفانه 
سیزدهم این گونه برمی آید که اینترنت را 
فرصت ندانسته و تهدید تلقی می کنند.  
توده ای  را  مردم  گویی  آنکه  دردناک تر 
آنجا  می کنند،  فرض  بی اطلاع  و  ناآگاه 
فعالیت شرکت های  از کسب مجوز  که 
بین المللی برای فعالیت در ایران صحبت 
می کنند گویی یا می خواهند از زیر بار 
توسعه ارتباطات بین المللی به این بهانه 
این  و  زمان خریده  اینکه  یا  کنند  فرار 
زمان  مرور  مشمول  را  عمومی  مطالبه 

کنند.
اصلی  برنده  که  است  حالی  در  این 
وضعیت فعلی، مافیای فروش فیلترشکن 
نجیبی  مردم  آن  اصلی  بازنده  و  بوده 
اسفناک  اوضاع  این  در  که  هستند 
اقتصادی ناچارند بخشی از سبد ماهانه 
فیلترشکن  خرید  صرف  هم  را  خود 
حق شان،  بدیهی ترین  به  رسیدن  برای 

دسترسی آزاد به اینترنت جهانی کنند.
جنابآقایرئیسجمهور!

وضعیت  مسئول  ایرانیان  ندای  حزب 
جنابعالی  شخص  را  فعلی  نابسامان 
گزارش  می خواهیم  شما  از  می داند. 
خود  اخیر  دستور  سرنوشت  از  شفافی 
و  اینترنت  کندی  پیگیری  در خصوص 
با متخلفان در سطوح مختلف  برخورد 
اراده ای  واقعاً  اگر  و  کرده  ارائه  مردم  به 
از  دارید  مردم  نارضایتی  کاهش  برای 
شما درخواست می کنیم به جای صدور 
سنجش،  غیرقابل  و  کلی  دستورات 
دستور  مصداقی  و  مشخص  صورت  به 
دهید از پیام رسان ها و اپلیکیشن های 
کاربردی شهروندان از جمله اینستاگرام، 
توییتر، تلگرام، گوگل پلی، واتس آپ و 
یوتیوب در اسرع وقت رفع فیلتر شده و 
تجدیدنظری جدی و فوری در خصوص 
پر  و  مسدود شده  اپلیکیشن های  سایر 

تقاضای شهروندان صورت گیرد.

با  یادداشتی  در  مطهری  علی  اعتماد/ 
نوشت:  مطلق«   پیروز  »حماس  عنوان 
این سوال برای برخی مطرح است که آیا 
مقابل  فلسطینی در  زندانی  آزادی 150 
50  اسیر اسراییلی ـ که البته تعداد اینها 
خصوصا زندانیان فلسطینی بسیار بیشتر 
از اینها خواهد بود ـ ارزش عملیات توفان 
الاقصی را داشت که بیش از 14 هزار و 
مجروح  هزار   30 حدود  و  شهید   500

فلسطینی به دنبال خود داشت؟
این عملیات  باید شرایط زمان  افراد  این 
را در نظر بگیرند. عملیات توفان الاقصی 
که  بود  ماهی  چند  که  داد  رخ  زمانی 
به  بی حرمتی ها  انواع  صهیونیست ها 
و  می داشتند  روا  را  مسجدالاقصی 
راحتی  به  مسلح  شهرک نشین های 
فلسطینی های ساکن کرانه باختری رود 
اردن را به قتل می رساندند و شهرک سازی 
قطعنامه  برخلاف  نیز  صهیونیست  رژیم 
شورای امنیت سازمان ملل و توافق اسلو 
امریکا  مهم تر  همه  از  و  بود  یافته  رونق 
توانسته بود روابط چند کشور عربی را با 
آن رژیم عادی سازی کند و می رفت که 
عربستان نیز به این روند بپیوندد و کم کم 

مساله فلسطین در دنیا فراموش شود.
روی  با  اسراییل  داخل  در  طرفی  از 
و  تندروها  و  دست راستی ها  آمدن  کار 
متعصبان مذهبی و تلاش نتانیاهو برای 
قضاییه،  قوه  اختیارات  کردن  محدود 
اختلاف و دو دستگی میان مقامات و نیز 
میان مردم سرزمین اشغالی شدت گرفته 
بود و حکومت رو به ضعف بود. در چنین 
شرایطی حماس عملیات توفان الاقصی را 
اجرا کرد که به معنی واقعی کلمه اسراییل 

نظامی  و  امنیتی  و  اطلاعاتی  نظر  از  را 
ابتدا  گرچه صهیونیست ها  کرد.  غافلگیر 
رو به مظلوم نمایی آوردند و اعلام کردند 
که حماس چهل کودک ما را سر بریده 
و ده ها غیرنظامی را به قتل رسانده است 
ولی خیلی زود خبر کودکان تکذیب شد 
و درباره خبر قتل غیرنظامیان هم خلبان 
بالگردی که آن روز بر فراز جشن یهودیان 
به پرواز درآمده بود اخیرا در مصاحبه با 
روزنامه هاآرتص گفت که ما همه را هدف 
قرار می دادیم و قابل تشخیص نبود که چه 
کسی از حماس است و بنابراین بسیاری از 
غیرنظامیان را خودمان به قتل رساندیم.  
از آثار مهم عملیات توفان الاقصی یکی 
زنده شدن مساله فلسطین در دنیاست که 

می رفت از خاطره ها محو شود. 
دوم از میان رفتن یا حداقل مسکوت ماندن 
طرح عادی سازی روابط کشورهای عربی با 
شدن  شکسته  سوم،  اثر  است.  اسراییل 

طلسم شکست ناپذیری رژیم صهیونیستی 
است که یک گروه آزادی بخش و نه یک 
ارتش مجهز و کلاسیک توانست او را به 
زانو درآورد و مجبور به آتش بس و آزادی 

زندانیانش کند.
افکار  تغییر  عملیات،  این  چهارم  اثر 
است.  فلسطین  نفع  به  جهان  عمومی 
اروپا  و  امریکا  در  مختلف  تظاهرات های 
بلندپایه  مقامات  برخی  اظهارنظرهای  و 
استعفای  و  فلسطین  نفع  به  اروپایی 
برخی مقامات امریکایی به دلیل مخالفت 
از  امریکا  مالی  و  تسلیحاتی  حمایت  با 
ساله  پنج  و  هفتاد  تاریخ  در  اسراییل، 
اشغال فلسطین سابقه ندارد. هیچ گاه دنیا 
این مقدار پشتیبان فلسطین نبوده و این 
مقدار به مظلومیت مردم این سرزمین پی 
نبرده بود، همچنانکه هیچ گاه این مقدار 
و  خون آشامی  و  درندگی  و  سبعیت  به 

نژادپرستی صهیونیست ها پی نبرده بود. 

اتحاد  الاقصی  توفان  عملیات  دیگر  اثر 
گرچه  است  اسلامی  کشورهای  نسبی 
برخی از آنها مانند ترکیه و امارات رفتار 
ریاکارانه ای داشته اند. در این میان موضع 
ایران به ایجاد این اتحاد کمک کرده است. 
این  اواسط  در  یا  ابتدا  همان  ایران  اگر 
وارد صحنه می شد، عرب ها موضع  نبرد 
می گرفتند و اسراییل هم از این موضوع 
استفاده  ایران  از  اعراب  برای جدا کردن 
خود  که  کرد  کاری  ایران  ولی  می کرد 
عرب ها صحنه گردان باشند و خود دورادور 
اقدامات دیپلماتیک و غیره را انجام می داد.  
آنچه در این چهل و پنج روز گذشت به 
در  امریکا  و  ایران  نوعی شامل همکاری 
نیز  نیافتن دامنه جنگ  جهت گسترش 
که  بود  این  امریکا  هدف  گرچه  می شد 
اسراییل بتواند حماس را نابود کند و ایران 
هدف های دیگری را در نظر داشت. این 
همکاری می تواند در روابط آینده ایران و 
امریکا و حتی در موضوع توافق هسته ای 

موثر باشد. 
این  آیا  می گویند  که  کسانی  پاسخ  اما 
و  شهید  همه  این  ارزش  دستاوردها 
مجروح و خرابی را داشت، از نظر اینجانب 
مثبت است، زیرا این دستاوردها جز از این 
طریق به دست نمی آمد و الا حماس هم 
عملیات  از  پس  اسراییل  که  می دانست 
دست به کشتار می زند و نیاز به پدافند 
هوایی دارد ولی چه کند که در محاصره 
نمی کند  کمک  را  او  کس  هیچ  و  است 
حتی دولت مصر که در کنار او قرار گرفته 
این  جز  راهی  حماس  بنابراین  است. 
نداشته و البته راه درستی را پیموده و تا 

اینجا پیروز مطلق میدان است.

نامه حزب ندای ایرانیان به رئیسی درباره »فیلترینگ« و »کیفیت اینترنت«: 

اگر وزیر ارتباطات قادر نیست کیفیت مورد انتظار مردم
 را تأمین کند عزل شده و وزیر شایسته جایگزین شود

رییس شورای ملی زیتون ایران با اشاره به آب 
رهاسازی شده از سد شهریار استان آذربایجان 
شهرستان  زیتون  باغات  آبیاری  برای  شرقی 
طارم استان زنجان ادعا کرد: بخشی از مناطق 
شهرستان طارم نتوانستند به این آب دسترسی 
کل  نیاز  نتوانست  آب  این  که  چرا  کنند  پیدا 
عباسی،  دهد.مهدی  پوشش  را  طارم  مناطق 
در  ایران  زیتون  ملی  شورای  زنجانی  رییسِ 
گلایه  خصوص  در  زنجان  صدای  با  گفت وگو 
آبی،  منابع  محدودیت  از  طارمی  زیتون کاران 
تولید  و  اقتصادی  رونق  در  دولت  مسئولیت 
اینکه  بیان  با  وی  کرد.  اعلام  خطیر  را  ثروت 

تمامی  در  یک  هر  خصوصی  و  دولتی  بخش 
نتیجه  که  دارند  عهده  بر  را  تکلیفی  بخش ها، 
زمینه هاست،  تمامی  در  اقتصادی  رشد  آن 
محصول  »پرورش  حوزه ها  این  از  یکی  افزود: 
زیتون« است که دولت و بخش خصوصی باید به 
خوبی تکلیف خود را انجام دهند، در این زمینه 
بخش خصوصی موظف است در فرآیند تولید 
مهارت های کافی را داشته و بخش دولتی نیز 
باید زیرساخت های لازم را در دسترسی به آب 
و نهاده های موردنیاز فراهم آورد. بحران آب در 
ایران،  زیتون  ملی  رییس شورای  نظر  از  طارم 

مباحث مربوط به »آب« تبدیل به...

  مهدی عباسی: برخی در تلاشند بگویند مسئولان دولت یا دولت های قبلی، 
موضوع »حق آبه« زنجان را پیگیری نکردند یا سنگ اندازی کردند،

 به نظرم این افراد برای یکبار هم که شده باید کوتاهی خود را پذیرفته و برنامه 
مدونی پیگیری حقوق مردم ارائه کنند

تکلیف هیئت رئیسه اتاق اصناف 

تا 2 هفته دیگر مشخص می شود

برای رفع موانع تولید و حمایت
 از کسب و کار تلاش می کنیم 

صفحه  2

صفحه 2

معاون  بیات   هادی  محمد  والمسلمین  الاسلام  حجت 
حقوق عامه دادستان زنجان در بازدید از واحدهای تولیدی  
با حضور  در یکی از واحدهای تولیدی با سرمایه گذار بخش 

خصوصی خارجی به مشکلات این شرکت رسیدگی کرد
 معاون حقوق عامه دادستان مرکز استان  در این بازدید 
که کارشناسان محیط زیست نیز حضور داشتند ضمن 
  : این شرکت گفت  استماع مشکلات  بررسی موضوع و 
متعاقب این بازدید و با ارائه پیشنهادات و راهکارها این 
موضوع در جلسات آتی ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستری 

استان مطرح  و اتخاذ تصمیم...

 جلسه تعیین سمت هیات رییسه اتاق اصناف مرکز استان 
در روز سه شنبه 2۱شهریور ۱4۰2 راس ساعت ۸صبح در 
راستای اجرای ماده ۹قانون نظام صنفی و طبق دعوتنامه 
شماره ۹۹4۶۹۰ صورت گرفت و طبق آرا ماخوذه با حضور 
مسعود  رییس،  عنوان  به  ندرلو  حسین  اجرایی،  هیات 
شکوری به عنوان نایب رییس اول، محمد رضا محمدی 
بازرگان به عنوان دبیر، سجاد  نایب رییس دوم، محمد 
از  انتخاب شدند اما خبری  مقدمی به عنوان خزانه دار 
صدور اعتبارنامه برای منتخبین یا تعیین تکلیف ترکیب 

هیئت رئیسه اتاق اصناف زنجان نشد....

داخلی

فراخوان جذب پیمانکاران عمرانی
شرکت انتقال داده های آسیاتک         در راستای توسعه توان اجرایی خود در سطح استان های کشور، 
از فعالان با تجربه در حوزه های عملیاتی و اجرایی ذیل با حجم بالا دعوت به همکاری می نماید:
ای  جاده  و  شهری  های  مسیر  در  حفاری  *عملیات  عمرانی  اجرایی  *عملیات 
نوری  فیبر  و  مخابرات  گاز،  برق،  آب،  های  شبکه  از  نوع  هر  ترمیم  و  اجرا  *عملیات 
رزومه است،  خواهشمند  دارند  را  پروژه  این  انجام  به  تمایل  که  پیمانکارانی  از  راستا  این  در 

نیاز،  حسب  که  است  ذکر  به  نمایند.لازم  ارسال  زیر  ایمیل  آدرس  به  خود  مرتبط  سوابق  و 
گرفت.  خواهد  قرار  محترم  پیمانکاران  اختیار  در  آسیاتک  شرکت  سوی  از  تخصصی  آلات  ماشین 
کننده:09000900235 هماهنگ  کارشناس  تلفن           Buy@asiatech.ir: ایمیل 

س: ایرنا
عک
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خبر

برای رفع موانع تولید و حمایت از کسب و کار تلاش می کنیم 

صدای زنجان/ مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان زنجان از انجام بیش از ۸ کیلومتر 
حفاری فیبر نوری در شهر زنجان جهت توسعه دسترسی پرسرعت ارتباطات ثابت در قالب 

مشارکت بین وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، شهرداری زنجان و شرکت آسیاتک خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداری زنجان، حامد سرایی گفت: در راستای طرح فیبر نوری 
منازل و کسب و کارها، توسعه فیبر نوری در شهر زنجان به شرکت آسیاتک واگذار شده که در 
این راستا تا کنون در مناطق سرجنگلداری، وحیدیه، شهرک نگین، و بخش هایی از خیابان های 
امام خمینی، خواجه نصیرالدین طوسی، هفده شهریور، شهید بسطامیان، شهید شکارچی و نیز 

کمربندی خیام حفاری های مربوط به داکت گذاری فیبر نوری انجام پذیرفته است. 
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان با اشاره به حجم سرمایه گذاری حدود 500 میلیارد 
تومانی در شهر زنجان برای پروژه توسعه فیبر نوری منازل و کسب و کارها گفت: این سرمایه 
گذاری از سوی شرکت آسیاتک انجام می پذیرد که بخشی از آن مورد حمایت وزارت ارتباطات 

و فناوری اطلاعات می باشد 
وی افزود: امیدواریم با تحقق این طرح بزرگ، مشکلات مربوط به محدودیت شبکه توزیع درون 
شهری برای دسترسی به اینترنت پرسرعت برطرف شود و مشترکین بتوانند اینترنت بر روی بستر 

فیبر نوری با سرعت هایی معادل چند ده برابر سرعت اینترنت ADSL را تجربه کنند. 
سرایی عنوان کرد: حفاری های انجام شده با عرض حداکثر 10 سانتی متر و با حداقل تخریب 
در سطح آسفالت انجام می پذیرد، از این رو با توجه به حجم و گستردگی پروژه در سطح شهر، 
و به رغم تلاش در انجام طراحی مسیرها با کمترین میزان حفاری در خیابان های آسفالت شده 

صورت می گیرد.
وی ضمن تشکر از شهرداری زنجان بابت مشارکت در طرح فیبر نوری منازل و کسب و کارها 
گفت: با این حال انتظار می رود میزان همکاری شهرداری زنجان در پیشبرد پروژه افزایش یابد چرا 

که تاکنون فقط 3 درصد از کل پروژه حفاری معابر و خیابان ها انجام شده است.

ایسنا/ مدیر امور منابع آب زنجان از انسداد و پر کردن 15 حلقه چاه غیرمجاز طی هفته گذشته 
در زنجان خبر داد.

کریم خدایی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: اکیپ های گشت و نظارت با همکاری عوامل نیروی 
انتظامی 15 حلقه چاه غیرمجاز را در هفته ای که گذشت پر و مسلوب المنفعه کردند.

وی افزود: با اعمال قانون های صورت گرفته بیش از 25 هزار مترمکعب در مصرف منابع آب 
زیرزمینی این منطقه صرفه جویی خواهد شد.

مدیر امور منابع آب زنجان خاطرنشان کرد: در برنامه انسداد چاه ها، باید تدابیر خاصی اندیشیده 
شود و پروژه های دیگر همزمان با این موضوع اجرایی شود، از جمله بحث تغییر الگوی کشت که 
در واقع پرهیز از کشت محصولات پرآب طلب و جایگزین کردن محصولات کم آب طلب و درآمدزا 

برای کشاورزان است.
این مسئول خاطرنشان کرد: باید همه جانبه موارد فوق مورد بررسی قرار گرفته و در خصوص بازار 

فروش زنجیره های تولید و خرید تضمینی برنامه ریزی خاصی صورت پذیرد. 

 صدای زنجان / حجت الاسلام والمسلمین محمد هادی بیات  معاون حقوق عامه دادستان 
زنجان در بازدید از واحدهای تولیدی  با حضور  در یکی از واحدهای تولیدی با سرمایه گذار بخش 

خصوصی خارجی به مشکلات این شرکت رسیدگی کرد
محیط  کارشناسان  که  بازدید  این  در  استان   مرکز  دادستان  عامه  حقوق  معاون   
شرکت  این  مشکلات  استماع  و  موضوع  بررسی  ضمن  داشتند  حضور  نیز  زیست 
جلسات  در  موضوع  این  راهکارها  و  پیشنهادات  ارائه  با  و  بازدید  این  متعاقب    : گفت 
                                                                                                                                                . شد  خواهد  تصمیم  اتخاذ  و  مطرح   استان  دادگستری  مقاومتی  اقتصاد  ستاد  آتی 
وی  اظهار کرد : با جمع آوری اطلاعات  از این شرکت  پیگیری و اقدامات لازم در جلسه اقتصاد 
مقاومتی استان  برای رفع موانع تولید و حمایت از کسب و کار تلاش های قانونی صورت خواهد 

گرفت.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان  زنجان:

انجام بیش از ۸ کیلومتر حفاری برای توسعه فیبر نوری 
در شهر زنجان

انسداد و پر کردن 15 حلقه چاه غیرمجاز طی هفته 
گذشته در زنجان

رییس شورای ملی زیتون ایران از پرداخت حق آبه تعدادی از کشاورزان طارم بدون استفاده از آب سد »شهریار« خبر داد؛

سهم ناعادلانه
 مهدی عباسی: برخی در تلاشند بگویند مسئولان دولت یا دولت های قبلی، موضوع »حق آبه« زنجان را پیگیری نکردند یا سنگ اندازی کردند،

 به نظرم این افراد برای یکبار هم که شده باید کوتاهی خود را پذیرفته و برنامه مدونی پیگیری حقوق مردم ارائه کنند

صدای زنجان/ لیلا محمدی: رییس شورای ملی زیتون ایران 
با اشاره به آب رهاسازی شده از سد شهریار استان آذربایجان 
استان  طارم  شهرستان  زیتون  باغات  آبیاری  برای  شرقی 
زنجان ادعا کرد: بخشی از مناطق شهرستان طارم نتوانستند 
به این آب دسترسی پیدا کنند چرا که این آب نتوانست نیاز 

کل مناطق طارم را پوشش دهد.
مهدی عباسی، رییسِ زنجانی شورای ملی زیتون ایران در 
زیتون کاران  گلایه  در خصوص  زنجان  صدای  با  گفت وگو 
طارمی از محدودیت منابع آبی، مسئولیت دولت در رونق 

اقتصادی و تولید ثروت را خطیر اعلام کرد.
در  یک  هر  خصوصی  و  دولتی  بخش  اینکه  بیان  با  وی 
تمامی بخش ها، تکلیفی را بر عهده دارند که نتیجه آن رشد 
اقتصادی در تمامی زمینه هاست، افزود: یکی از این حوزه ها 
»پرورش محصول زیتون« است که دولت و بخش خصوصی 
باید به خوبی تکلیف خود را انجام دهند، در این زمینه بخش 
تولید مهارت های کافی  فرآیند  خصوصی موظف است در 
را داشته و بخش دولتی نیز باید زیرساخت های لازم را در 

دسترسی به آب و نهاده های موردنیاز فراهم آورد.
بحرانآبدرطارم

از نظر رییس شورای ملی زیتون ایران، مباحث مربوط به 
»آب« تبدیل به بحران شده است که مربوط به یک یا 2 سال 

اخیر نیست و از سال های قبل این بحران ایجاد شده است.
عباسی »تامین آب پایدار« را وظیفه اصلی دولت ها فارغ از 
هر نوع جناح بندی سیاسی دانست و گفت: تامین آب ضامن 
مثبت  آمارهای  در  که  است  زیتون  اراضی  و  باغات  بقای 

اقتصادی استان زنجان و حتی کشور نقش بسزایی دارد.
رییس شورای ملی زیتون ایران ساخت سد را از وظیفه اصلی 

دولت دانست و عنوان کرد: سالانه ۶۰۰ میلیون مترمکعب 
تولید آب در شهرستان طارم استان زنجان داریم. آیا حق 
نداریم از این میزان فقط ۸۰ میلیون مترمکعب آب را ذخیره 
کنیم تا به مشکل نخوریم؟ اگر موضوع احداث سد و ذخیره 
باغات زیتون طارم مورد توجه نباشد،  آب برای سرسبزی 
این محصول با مشکل جدی مواجه خواهد شد. اگر در سال 
۱4۰2 با مشکل تامین آب برای پرورش زیتون پررنگ نشد 
به دلیل آن بود که امسال، سال باروری زیتون نبود وگرنه در 
مناطق پائین دست نظیر »گیلوان«، باغات زیتون خشک و 

نابود می شدند!
عباسی تاکید کرد: یکبار هم که شده نماینده های مجلس و 
مسئولان ذیربط استان زنجان تا وزارتخانه نیرو بروند و حق 
استان را بگیرند. چرا باید از استان های آذربایجان شرقی، 
اردبیل و زنجان آب انتقال یابد به استان گیلان تا کشت برنج 
صورت گیرد؟ کجای این عدالت است؟ این عدم پیگیری ها 

چه ارتباطی به مدیریت و کار اصولی دارد؟
تعدادیازکشاورزانطارمبدوناستفادهازآبسد

»آیدوغموش«،حقآبهپرداختکردند!

به آب رهاسازی  اشاره  با  ایران  زیتون  رییس شورای ملی 
آبیاری  برای  آذربایجان شرقی  استان  از سد شهریار  شده 
باغات زیتون شهرستان طارم استان زنجان ادعا کرد: بخشی 
از مناطق شهرستان طارم نتوانستند به این آب دسترسی 
پیدا کنند چرا که این آب نتوانست نیاز کل مناطق طارم را 
پوشش دهد. مثلا اگر حساب کنیم ۶۰ کیلومتر طول طارم 
باشد، حدود 2۰ کیلومتر از آب رهاسازی به سمت مناطق 
مدنظر نرفت اما وزارت نیرو بدون توجه به این مسئله، حق آبه 
سد آیدوغموش شهرستان میانه استان آذربایجان شرقی را از 
کشاورزان طارم اخذ کرد! درست است این مبالغ برای عموم 
صرف خواهد شد اما قرار نیست پول ناعادلانه را تحت هر 
عنوان خدمتی از کشاورزان اخذ کند! همانطور که درست 

نیست با بیت المال بریز و بپاش کنیم!
به عقیده »عباسی«، اینکه برخی در تلاشند بگویند مسئولان 
دولت یا دولت های قبلی، موضوع »حق آبه« زنجان را پیگیری 
نکردند یا سنگ اندازی کردند، به نظرم درست نیست زیرا این 
صحبت ها جواب نیاز تولیدکننده را نمی دهد. برای یکبار هم 
که شده باید کوتاهی خود را پذیرفته و با ارائه برنامه مدونی، 

خود را موظف به انجام وظیفه در قبال مردم کنند.
رییس شورای ملی زیتون ایران دغدغه تولید کننده را جدای 
از مسائل سیاسی دانست و بار دیگر تاکید کرد: من فعال 
اقتصادی هستم و فرد سیاسی نیستم. کمبود سالانه طارم 
برای پرورش زیتون در سطح 23 هزار هکتار در حدود ۸۰ 
میلیون مترمکعب است. هم بخش خصوصی و هم وزارت 
نیرو  از وزارت  جهاد کشاورزی چنین مطالبه ای دارد پس 
انتظار داریم بر اساس قانون توزیع عادلانه آب، پیگیر این 

مطالبه باشد.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان در گفت وگو با صدای زنجان؛

تکلیف هیئت رئیسه اتاق اصناف تا 2 هفته دیگر مشخص می شود
مجید گلشنی: 2 نفر از اعضای هیئت رئیسه به علت طولانی شدن روند قانونی، در راستای جلوگیری از مختل شدن امور اصناف، استعفا دادند   

هیات  سمت  تعیین  جلسه  محمدی:  لیلا  زنجان/  صدای 
رییسه اتاق اصناف مرکز استان در روز سه شنبه 2۱شهریور 
۱4۰2 راس ساعت ۸صبح در راستای اجرای ماده ۹قانون 
نظام صنفی و طبق دعوتنامه شماره ۹۹4۶۹۰ صورت گرفت 
و طبق آرا ماخوذه با حضور هیات اجرایی، حسین ندرلو به 
عنوان رییس، مسعود شکوری به عنوان نایب رییس اول، 
بازرگان به  نایب رییس دوم، محمد  محمد رضا محمدی 
عنوان دبیر، سجاد مقدمی به عنوان خزانه دار انتخاب شدند 
اما خبری از صدور اعتبارنامه برای منتخبین یا تعیین تکلیف 

ترکیب هیئت رئیسه اتاق اصناف زنجان نشد.
استعفای2نفرازاعضایهیئترئیسهاتاقاصناف

زنجان
نیمه دوم آبان ماه ۱4۰2 بود که منابع آگاه از استعفای دو 

نفر از اعضای هیئت رئیسه اتاق اصناف زنجان خبر دادند.
گفته می شد این دو نفر در اعتراض به طولانی شدن صدور 
اعتبارنامه ها و اقدام یکی از ارگان های نظارتی که پس از 
انتخابات تعیین سمت، بحث »اسقاط شرایط« را مطرح کرده 
اعضای  از  تعدادی  ابهامات و سؤالات  به  و روند رسیدگی 
هیئت رئیسه و حتی اتحادیه ها را طولانی کرده بود، استعفا 

داده اند.
حتی رئیس حمایت از حقوق مصرف کنندگان استان زنجان 
نیز در گفت وگو با صدای زنجان اعلام کرده بود که؛ طبق 
قانون، اعتبارنامه  باید ظرف ۱۰ روز صادر می شد اما به علت 
دخالت برخی از ارگان های نظارتی تا به امروز صادر نشده 

است.
با گذشت مهلت اعلامی، تا به امروز اتفاقی در این زمینه 
نیفتاده است. البته عضو کمیسیون نظارت و رئیس انجمن 
»اسقاط  زنجان  استان  مصرف کنندگان  حقوق  از  حمایت 
را  سمت  تعیین  انتخابات  در  افراد  از  تعدادی  شرایط« 
غیرقانونی و بدون اطلاع کمیسیون نظارت دانسته و می گوید 
چرا اعتبارنامه هایی که باید طبق قانون ظرف ۱۰ روز صادر 

می شد با گذشت بیش از یک ماه خبری از آن نیست؟
اعضای از تعدادی »اسقاطشرایط« مطرحشدن 
هیئترئیسهازسویارگاننظارتی،طبققانونبود

استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل  گلشنی،  مجید 
در  زنجان  صدای  با  درگفت وگو  خصوص  این  در  زنجان 
اتاق اصناف زنجان عنوان  خصوص حواشی تعیین سمت 
کرد: در اتاق اصناف چیزی به نام »استعلام« وجود ندارد و 

تمامی استعلام ها در زمان انتخابات هیئت رئیسه اتحادیه ها 
صورت می گیرد که باید روال قانونی طی شود و در کمیته 
قرار  کار  دستور  در  مربوطه  استعلام های  انجام  و  تطبیق 

می گیرد.
گلشنی با تاکید بر اینکه انتخابات تعیین سمت درست بوده 
اما یکی از ارگان ها موضوع »اسقاط شرایط« و نه »استعلام« 
را مطرح کرد که کاملا قانونی است، ادامه داد: در طول دوران 
نظام صنفی(، می توان  )قانون  ماده 2۰  تصدی گری طبق 
موارد را بررسی و موضوع اسقاط شرایط را مطرح کرد. این 
اتفاق باعث شد که کمیسیون نظارت برگزار شود متاسفانه 
برخی گفتند که مسئولان برگزاری انتخابات اتاق اصناف، از 
قوانین اطلاعی نداشتند در حالی که تمامی روند از انتخابات 
گرفته تا اسقاط شرایط و در نهایت تصمیم برای ابقا روند 

قانونی را طی کرده است.
وی ضمن تائید کناره گیری 2 نفر از اعصای هیئت رئیسه 
اذعان کرد: 2 نفر از اعضای هیئت رئیسه اتاق اصناف زنجان 
به علت طولانی شدن روند انتخابات و ممانعت از اختلال در 
روند امور اتاق اصناف و خدمات به صنوف مختلف، استعفا 
دادند. بلافاصله کمیسیون نظارت نیز تشکیل جلسه داده و 

اقدامات قانونی برای برگزاری انتخابات جهت انتخاب 2 عضو 
جهت جایگزین افراد مستعفی و انتخاب اعضای علی البدل 

در دستور کار قرار گرفت.
گلشنی از صدور فراخوان جهت برگزاری انتخابات از یکشنبه 
هفته گذشته خبر داد و افزود: تکلیف انتخاب اعضای باقی 
مانده اتاق اصناف )اعضای اصلی و علی البدل( نهایتا تا 2 

هفته آتی مشخص می شود.

برابر رای شماره 1402۶032700۶00214۸ – 1402/7/25 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم آرزو محمدی فرزند باقر بشماره شناسنامه 2 صادره از طارم 
به شماره ملی 5399944057 در ششدانگ یک قطعه باغ معروف به رضا بابا به مساحت 3۸07,5۶ متر مربع از مالکیت رسمی اسمعیل محمدی 
واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم قریه درام از پلاک 1۸۸ - اصلی را نموده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. 

بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/0۸/20
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/0۶

برابر رای شماره 1402۶032700۶001917-1402/07/0۶هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم آذر مهاجری فرزند اصغر بشماره شناسنامه 2۶2 صادره از طارم به شماره 
ملی 42۸471۸592 در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 20۶3,۶4متر مربع از مالکیت رسمی سید جعفر موسوی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان 
طارم قریه و نی سر از پلاک 4۸- اصلی را نموده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آنهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاتا از تاریخ الصاق آگهی در روستا 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/0۸/20
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/0۶

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                   هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

سیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم

1--برای شماره 1402۶032700۶00129۶ – 1402/05/24 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عیسی عباس لو فرزند همدمعلی بشماره شناسنامه 740 صادره از طارم به شماره ملی 5399۸12۶49 در 
ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 20000 متر مربع)بدون رعایت حرایم قانونی(از مالکیت رسمی همدمعلی عباسلو و عزیز عبدی و هاشم شعبانی واقع در بخش هشت 
زنجان شهرستان طارم قریه ونیسر از پلاک 4۸ - اصلی را نموده است. 2-برابر رای شماره 1402۶032700۶001351 – 1402/05/2۶ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مجید عباسلو فرزند عیسی  بشماره 
شناسنامه 11۶ صادره از طارم به شماره ملی 539997۶1۸۸ در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 25۸71/53 متر مربع از مالکیت رسمی همدمعلی عباسلو واقع در 
بخش هشت زنجان شهرستان طارم قریه و نیسر از پلاک 4۸ - اصلی را نموده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی 

تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/0۸/20 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/09/0۶

برابر رای شماره 1402۶032700۶002105 – 1402/07/20 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای نبی اله محمدی فرزند علی حسین بشماره شناسنامه 7۸5 
صادره از طارم به شماره ملی 5399505۶91 در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 15۸,04 متر مربع از مالکیت رسمی حبیب خالقی واقع 
در بخش هشت زنجان شهرستان طارم شهر آبیر از پلاک 14۶-اصلی را نموده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند در شهرها از تاریخ انتشار اولین آگهی 
و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/0۸/20 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/09/0۶

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                   هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

سیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارمسیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم

سیدرضا شفیعی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان طارم

تازه ترین آمار متقاضیان 

یارانه دستمزد

نشان  دستمزد  یارانه  طرح  عملکرد  گزارش  نتایج  ایسنا/ 
می دهد تاکنون بیش  از 43 هزار نفر داوطلب در این طرح 
مشارکت و ثبت نام کرده اند و استان های خوزستان و مازندران 
بیشترین تعداد جذب شدگان به بازار کار را به خود اختصاص 

داده اند.
طرح »یارانه دستمزد« یکی از طرح های موثر وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی در حوزه اشتغال و بازار کار به شمار می 
رود که بر اساس آن در صورت جذب نیروی کار شغل اولی 
بنگاه های اقتصادی، 30 درصد مبلغ دستمزد مصوب شورای 
عالی کار به عنوان یارانه از طرف دولت به مدت یک سال به 

کارفرمایان پرداخت می شود. شغل اولی ها، فارغ التحصیلان، 
اقتصادی رسمی فعال در  بنگاه  های  جوانان جویای کار و 
شهرستان های کم برخوردار جامعه هدف این طرح را تشکیل 
هزینه های  کاهش  هدف  با  دستمزد  یارانه  طرح  می دهند. 
به کارگماری نیروی کار جدید برای کارفرمایان و به منظور 
شغلی  فرصت های  افزایش  اشتغال،  حفظ  تولید،  پایداری 
و حمایت از بنگاه های خصوصی و تعاونی در کشور به اجرا 
درآمده و مناطق کم برخوردار از اشتغال در اولویت اجرای 

این طرح قرار دارند.
 تازه ترین نتایج اجرای طرح یارانه دستمزد حاکی از آن است 

که تاکنون 43 هزار و 441 نفر از کارجویان و متقاضیان در 
این طرح ثبت نام کرده اند که از این تعداد 37 هزار و 22۸ 
جوینده کار قرارداد بسته و جذب بنگاه شده اند. همچنین 
701۸ کارفرما در این طرح ثبت نام و اقدام به جذب نیروی 
کار کرده اند و طبق این گزارش 901 قرارداد نیز در دست 
می دهد  نشان  استان ها  در  طرح  اجرای  بررسی  اجراست. 
داوطلب  تعداد  بیشترین  مازندران  و  خوزستان  استان های 
ثبت نام کرده و جویندگان کار جذب شده را به خود اختصاص 
داده اند. بیشترین مشارکت کارفرمایان از این طرح نیز متعلق 

به استان های خوزستان و کرمانشاه بوده است.



3دوشنبه   ۶   آذر   ۱40۲   *   سال بیست ودوم   *   شماره ۲۵۱۲ روز��
] جامعه [

صدای زنجان/ سمیه محرمی: قرار است شیر رایگان به مدت 
یک سال تحصیلی و در دو نوبت در هفته، بین دانش آموزان 
مدارس ابتدایی شهری و روستایی استان زنجان توزیع شود. 
البته معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع  اداره کل 
آموزش و پرورش استان می گوید: این مهم منوط به تامین 

اعتبار از سوی وزارتخانه متبوع است!
روز پنجشنبه )دوم آذر ماه( بود که خبری به نقل از مرتضی 
شهامی معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری زنجان در 
رسانه های استان زنجان منتشر شد که خبر از آغاز تولید 
شیر رایگان برای مدارس استان زنجان می داد. خبری که 
در پی آن برخی از اولیا از عدم آغاز توزیع شیر در مدارس 
فرزندان خود گلایه کردند و در فضای مجازی و پیگیری های 
مختلف خواستار مشخص شدن مدارسی که شیر رایگان در 

آنها توزیع شده، بودند.
توزیعکجااتفاقافتادهاست؟

مادر یکی از دانش آموزان زنجانی در گفت و گو با صدای زنجان 
تاکنون شیر در  و  است  فرزند  دارای دو  اینکه  به  اشاره  با 
مدرسه هیچ یک از فرزندانش توزیع نشده است، اظهار کرد: 
مدرسه فرزند بنده در منطقه مرفه شهر نیست که بگویم این 

مناطق به شیر رایگان نیاز ندارند.
با اشاره به مشکلات اقتصادی فراوان خانواده ها در  فاطمه 
شرایط کنونی بیان کرد: بدون شک همین توزیع های شیر 

نیز می تواند در سلامت فرزندان و نسل آینده موثر باشد.
اقتصادی بحث های  اینکه در کنار موضوع  به  با اشاره  وی 
فرهنگی توزیع شیر نیز بسیار برای دانش آموزان حائز اهمیت 
است، تاکید کرد: کودکان در محیط مدرسه با الگوگیری از 
یکدیگر می  توانند به سمت داشتن تغذیه مناسب و سالم 

هدایت شوند.
این مادر زنجان از آموزش و پرورش خواست در زمینه توزیع 
شیر در مدارس با عدالت و انصاف بیشتری حرکت کند و 
افزود: انتظار می رود این نهاد اطلاع رسانی خود در زمینه این 
طرح را افزایش دهد تا والدین از چند و چون آن آگاه شوند.
بهمااعلامشدهاستنیمهدومآذرماه،شیرتوزیع

میشود

خانم احمدی معلم یک مدرسه ابتدایی در گفت و گو با صدای 
زنجان با اشاره به اینکه به مدارس اعلام شده است از نیمه 
آذرماه طرح توزیع شیر رایگان در مدارس آغاز خواهد شد، 
گفت: البته تاکید شده است این توزیع ویژه مدارس ابتدایی 

است.
این معلم با اشاره به اینکه این طرح در گذشته نیز اجرایی 
ماند،  باقی  ابتر  مدارس  در  مختلف  دلایل  به  که  می شد 
گفت: این طرح و اجرای آن یک گام بلند به سوی تربیت 

دانش آموزان برای داشتن تغذیه سالم است.
وی با اشاره به اینکه این طرح در کنار بار مالی و اقتصادی 
که از خانواده ها کم می کند از منظر فرهنگی نیز بسیار مفید 
است، گفت: شخصیت کودکان از کودکی شکل می گیرد و 
این موضوع که چه باید بخورند و بنوشند هم را از این دوران 

فرا می گیرند.
اینکه امیدواریم آموزش و پرورش در این  با بیان  احمدی 
گفت:  نکند،  رها  کاره  نیمه  را  آن  و  بماند  قدم  ثابت  راه 
از این طرح  اولیا  اولیه نشان دهنده استقبال  بازخوردهای 

است چرا که پیگیر زمان اجرای آن هستند.

آغازتولیدشیررایگانمدارسدرزنجان
محسن روزبان معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع  
با صدای  گفت و گو  در  زنجان  پرورش  و  آموزش  کل  اداره 
زنجان با بیان اینکه زنجان جزو اولین استان ها در حوزه عقد 
قرارداد برای توزیع شیر در مدارس است، اظهار کرد: البته بر 
خلاف تصور این شیر قرار نیست در بین همه دانش آموزان 
ابتدایی  مدارس  دانش آموزان  شامل  و  شود  توزیع  مدارس 

دولتی شهری و روستایی خواهد بود.
معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع  اداره کل آموزش 
و پرورش زنجان با بیان اینکه توزیع شیر برای سال تصحیلی 
۱4۰3-۱4۰2  در نظر گرفته شده است، افزود: در این مدت 
هر هفته دو وعده شیر به دانش آموزان مدارس عرضه خواهد 

شد.
وی با اشاره به اینکه بنا بر تصویب دولت امسال شیر برای 
مدارس باید به قیمت تنظیم بازاری ۶ هزار تومان خریداری 
شود، افزود: این شیر با مشخصات 2۰۰ میلی لیتر، استریل و 

در پاکت چهار گوش عرضه خواهد شد.
روزبان با بیان اینکه در استان زنجان شرکت پگاه با وجود 

مقرون به صرفه نبودن، تولید و تحویل شیر مدارس را بر 
همراهی  با  شرکت  این  کرد:  اضافه  است،  گرفته  عهده 
با توجه به مسئولیت اجتماعی اقدام به  استانداری زنجان 

تولید شیر برای مدارس کرده است.
معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع  اداره کل آموزش 
و پرورش زنجان با بیان اینکه با توجه به قانون استاندارد بودن 
شیرهای تولیدی، شیر استریل باید ۱2 تا ۱5 روز در قرنطینه 
باقی بماند، گفت: با توجه به آغاز کار تولید شیر از روز دوم 
آذرماه سال جاری در این شرکت پیش بینی می شود توزیع 

شیر از ۱5 آذر ماه در مدارس آغاز شود.
پایان سال  تا  از ۱5 آذر ماه  اینکه توزیع شیر  بیان  با  وی 
تحصیلی انجام خواهد شد، گفت: البته این منوط به تامین 

اعتبار از سوی وزارتخانه است.
ماندگاری6ماههشیرهایتوزیعیدرمدارس

برای  اهدافی  اجرایی  برنامه  هر  اینکه  به  اشاره  با  روزبان 
خود دارد، گفت: هدف از توزیع شیر رایگان در سند ملی، 
و  دانش آموزان  سلامت  ارتقای  و  سوءتغذیه  از  پیشگیری 
ترویج فرهنگ مصرف شیر است، همچنین رویکرد تامین 
این  اهداف  دیگر  از  دانش آموزان  برای  مناسب  میان وعده 

طرح است.
کل  اداره  منابع   توسعه  و  ریزی  برنامه  پژوهش،  معاون 
آموزش و پرورش زنجان با بیان اینکه شیرها در دوره قبل 
لیوانی بود ولی شیرهای توزیع سال جاری در پاکت خواهد 
بود و ۶ ماه ماندگاری دارد، ادامه داد: کلیه دانش آموزان و 
کارکنان مدارس ابتدایی دولتی شامل این طرح هستند و 
این طرح حتی شامل مقطع پیش دبستانی هم نشده است 
البته برنامه ریزی شده تا پیش دبستانی های ضمیمه مدارس 

ابتدایی روستایی از این طرح بهره مند شوند.
وی در پاسخ به سئوالی در مورد نحوه برنامه ریزی برای توزیع 
شیر در روستاهای دوردست و صعب العبور بیان کرد: این 
آغاز شود،  توزیع  چنانچه  و  دارند  ماندگاری  ماه  شیرها ۶ 
فرصت  در  تا  شد  خواهد  داده  تحویل  مدارس  به  شیرها 
مناسب مدارس اقدام به توزیع آن بین دانش آموزان روستایی 

در طول هفته کنند.

خبر صدای زنجان از آغاز توزیع شیر رایگان در مدارس استان گزارش می دهد؛

شیر؛ با شرط و شروط
 اولیای دانش آموزان: هنوز شیری در مدارس توزیع نشده است

 فرهنگیان: به ما گفته شده است توزیع از 15 آذرماه آغاز می شود
 معاون پژوهش، برنامه ریزی و توسعه منابع  اداره کل آموزش و پرورش استان: توزیع شیر از 15 آذر ماه تا پایان سال تحصیلی انجام می شود. البته این مهم منوط به تامین اعتبار از سوی وزارتخانه است

صدای زنجان /رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان ابهر، گفت: مامورین یگان حفاظت 
محیط زیست شهرستان ابهر در حین گشت و کنترل مناطق، دو فرد متخلف را به جرم زنده 

گیری دو قطعه سهره طلایی دستگیر نمودند.
سید رضا مدنی، افزود: از متخلفین تعداد دو قطعه سهره طلایی به همراه دو رشته تور و طناب و 

یک عدد قفس زنده گیری کشف و ضبط گردید.
وی ادامه داد: پرونده قضایی متخلفین تشکیل و جهت سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی 

شهرستان ابهر گردید.

صدای زنجان / فرمانده انتظامي شهرستان زنجان از دستگیری سارقان بار 15 میلیارد ریالی از یک 
کشنده تریلی حامل بار پتروشیمی در کمتر از 4 ساعت خبر داد.

سرهنگ »داود مرسلی« در تشریح جزئیات این خبر اظهار داشت: در پی سرقت بار یک دستگاه 
کشنده تریلی حامل مواد اولیه پتروشیمی در یکی از محور های مواصلاتی استان دستگیری سارق 

یا سارقان در دستور کار ماموران پاسگاه انتظامی»و قره بوطه«  قرار گرفت. 
وی افزود: در این راستا ماموران پس از هماهنگی قضائی و انجام اقدامات فنی ، پلیسی موفق به 

شناسایی و دستگیری 3 نفر  سارق در کمتر از 4 ساعت شدند. 
سرهنگ مرسلی خاطرنشان کرد: در بازجویی به عمل آمده و با راهنمائی سارقان  مواد مسروقه 
شامل؛ ۶0 کیسه  مواد پتروشیمی به وزن یک هزار کیلو گرم  و دو عدد چادر بزرگ مخصوص 

حمل بار که در سه نقطه مجزا مخفی شده بود کشف گردید.
فرمانده انتظامي شهرستان زنجان با اشاره به ارزش 15 میلیارد ریالی اموال کشف شده گفت: 
در این  راستا 3 نفر متهم دستگیر، که پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی شد.

اعتماد آنلاین / ابوترابی گفت: در این طرح ساماندهی ایرانیان است، ما تا زمانی که ایرانی ها را 
ساماندهی نکنیم، نمی توانیم اتباع خارجی را نیز ساماندهی کنیم. باید کاملا مشخص شود شخص 
ایرانی که به اتباع خارجی خانه اجاره داده است، چه کسی هست؟ و اگر خانه خود را به اتباع 
غیرمجاز اجاره داد باید مجازات شود. همچنین باید کارفرمای ایرانی که به اتباع خارجی غیرمجاز 

کار می دهد، مجازات شود.
ابوالفضل ابوترابی، عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها مجلس در تشریح طرح ساماندهی اتباع 
خارجی بیان کرد: این طرح که از سوی بنده تهیه شده است ساماندهی واقعی اتباع خارجی را در 
یک برنامه جامع دنبال می کند. این طرح دارای 103 ماده و تبصره است و همه مسائل مهاجران 

را دربر می گیرد.
وی ادامه داد: یکی از مفاد این طرح تشکیل سازمان ملی مهاجرت بود که در قالب بندی از لایحه 
برنامه هفتم توسعه به تصویب مجلس رسید. رتبه بندی اتباع خارجی یکی دیگر از مواردی است 
که در این طرح دیده شده است. اینکه اتباع خارجی با چه جرم ها و تخلفاتی از کشور نیز تردد 

خواهند شد در این طرح دیده شده است.
این عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها گفت: یکی از موضوعات مهم دیده شده در این طرح 
ساماندهی ایرانیان است، ما تا زمانی که ایرانی ها را ساماندهی نکنیم، نمی توانیم اتباع خارجی را 
نیز ساماندهی کنیم. باید کاملا مشخص شود شخص ایرانی که به اتباع خارجی خانه اجاره داده 
است، چه کسی هست؟ و اگر خانه خود را به اتباع غیرمجاز اجاره داد باید مجازات شود. همچنین 

باید کارفرمای ایرانی که به اتباع خارجی غیرمجاز کار می دهد، مجازات شود.
نماینده مردم نجف آباد در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه در این طرح همه موارد را لحاظ 
کرده ایم، تصریح کرد: ما باید فضا را برای اتباع خارجی غیر مجاز تنگ کنیم تا یا کشور را ترک 

کنند یا مسیر قانونی طی کنند.
ابوترابی گفت: امروز 17 کارت از سوی دستگاه های مختلف به اتباع خارجی داده می شود که 
این اشتباه است. در این طرح پیش بینی شده است تا همه این کارت ها در یک کارت تجمیع 
شود که پشت آن نیز کارت بانکی اتباع باشد و قابل رصد باشد. این کارت هم کد شناسه اتباع 
را دارد هم کارت بانکی فرد به شمار می رود. با این کارت تمام کارهای مالی، تحصیلی و شغلی 

اتباع دنبال خواهد شد.
این عضو کمیسیون امور داخلی در ادامه تاکید کرد: برای ساماندهی اشتغال و محل اقامت اتباع 
خارجی نیز پیش بینی کردیم تا کمیسیون ساماندهی استانی تشکیل شود. این کمیسیون سالی 
یکبار مشخص می کند که چه تعدادی اتباع و در کدام شهر و روستای استان می تواند باشد 
و سپس این اطلاعات را در سامانه ثبت اسناد و املاک به اطلاع همه می رسانند. از این طریق 

می توانیم ساماندهی کنیم تا همه اتباع به یک باره در یک شهر یا یک استان تجمع پیدا نکنند.
ابوترابی افزود: فعلا این طرح به لحاظ اختلاف نظراتی که بین چند دستگاه وجود دارد، مسکوت 
مانده است ولی بنده تا این لحظه تمام تلاش خود را می کنم تا این طرح دنبال شود و مصمم 

هستم تا این طرح به نتیجه برسد.

دستگیری دو فرد متخلف به جرم زنده گیری سهره طلایی 
در شهرستان ابهر

دستگیری سارقان بار 15 میلیاردی در کمتر از 4 ساعت 

جزئیات جدید طرح ساماندهی اتباع خارجی؛

ایرانی هایی که به اتباع خارجی غیرمجاز خانه یا شغل 
دهند، مجازات می شوند

آرایشگاه ها در صدر مداخله گران درمان

آمارهای باورنکردنی از تجارت غیرقانونی حیات وحش

وزارت  درمانی  مؤسسات  بر  نظارت  اداره  رئیس  ایرنا/    
بهداشت با بیان اینکه عمده مراکزی که تخلفات مرتبط با 
دخالت در امور پزشکی در آنها رخ داده آرایشگاه ها بوده اند؛ 
از درخواست وزارت بهداشت برای تشدید مجازات متخلفان 

خبر داد.
در گذشته هدف از انجام جراحی های زیبایی، بازگرداندن 
شکل و عملکرد یک عضو بدن به حالت طبیعی بود؛ اما 
این روزها تصاویر ارائه شده در صنعت مد و زیبایی، توجه 
به ظاهر افراد را به افراط کشانده و کار را به جایی رسانده 
که فرهنگ عامه، زیبایی را برابر با احساس دوست داشتنی 
و موردتوجه بودن می داند؛ همین امر باعث افزایش گرایش 
افراد به سوی انجام جراحی های زیبایی افراطی و بیش از 

حد شده است.
متأسفانه تقاضای بالا برای دریافت خدمات زیبایی، بستری 
را برای سودجویان فراهم کرده تا با سوءاستفاده از ناآگاهی 
افراد، در امور پزشکی مرتبط با زیبایی دخالت کنند؛ این 
آسیب های  پزشکی،  و  زیبایی  امور  در  غیرمجاز  مداخله 

جبران ناپذیری را به سلامتی افراد متقاضی وارد می کند.
درامور  مداخله گران  جدول  صدر  در  آرایشگاه ها   

درمان
در همین راستا، دکتر حسین حاجی میرزایی؛ رئیس اداره 

نظارت بر مؤسسات درمانی وزارت بهداشت در گفت وگو با 
خبرنگار ایرنا با بیان این که در ۶ ماه نخست سال جاری، 
امر  در  مداخله گر  غیرمجاز  مرکز   ۶25 و  هزار   2 تعداد 
درمان تعطیل شد؛ در پاسخ به سؤالی مبنی بر بیشترین 
مراکز متخلف بیان کرد: عمده مراکزی که تخلفات مرتبط 
با دخالت در امور پزشکی در آن ها رخ داده بود؛ آرایشگاه ها 
بوده اند که بیشتر نیز اقدامات درمانی زیبایی مانند تزریق ژل 

و بوتاکس انجام می دادند.
 تضمینی برای عدم بازگشت متخلفان وجود ندارد

وی در پاسخ به این پرسش که چه تضمینی برای جلوگیری 
دارد؟  وجود  پزشکی  امور  در  افراد  این  مجدد  مداخله  از 
افزود: به لحاظ قانونی تضمین چندانی برای جلوگیری از 
بازگشت مجدد این افراد به تخلف، وجود ندارد؛ البته از لحاظ 
افراد وارد دانست که  اتهام می توان به این  قانونی دو نوع 
شامل »دخالت در امر درمان« و »تأسیس مؤسسه پزشکی 

غیرمجاز« است.
 جریمه های فعلی بازدارنده نیست

حاجی میرزایی یادآور شد: تا قبل از سال 1379 براساس 
ماده 3 مقررات امور پزشکی، دخالت در امور پزشکی مشمول 
مجازات حبس می شد اما مجلس وقت، مجازات حبس را 
حذف کرد و جریمه نقدی را برای این تخلفات جایگزین 

کرد در حالی که این مجازات بازدارنده نیست.
وی ادامه داد: در حال حاضر، طبق ماده 3 قانون مقررات امور 
پزشکی برای افرادی که در امور درمانی دخالت می کنند در 
نوبت اول جریمه هایی از 500 هزار تومان تا 5 میلیون تومان 
و در نوبت دوم تا 10 میلیون تومان در نظر گرفته می شود 
که بازدارنده نبودن این جرائم، باعث می شود افراد متخلف 
بتوانند به آسانی با راه اندازی مراکز جدید، مجدداً به دخالت 

در امور پزشکی روی بیاورند.
بهداشت  وزارت  درمانی  مؤسسات  بر  نظارت  اداره  رئیس 
گفت: همچنین طبق ماده 1 قانون تعزیرات حکومتی در امور 
بهداشتی، مجازاتی که برای این افراد متخلف در نظر گرفته 
شده از تعطیلی مؤسسه تا مصادره اموال به نفع دولت است.

از  حکومتی  تعزیرات  سازمان  متأسفانه  کرد:  تاکید  وی 
استفاده  کم  خیلی  دولت  نفع  به  اموال  مصادره  مجازات 
می کند در حالی که قیمت تجهیزاتی که این مراکز متخلف 
در امور پزشکی استفاده می کنند بسیار بالاتر از جرائمی 
است که در قانون دیده شده و بنابراین بازدارنده ترین برخورد 
برای جلوگیری از ادامه این تخلفات، مصادره اموال متخلفین 

است.
 درخواست وزارت بهداشت برای تشدید مجازات 

متخلفان

وی با اشاره به این که وزارت بهداشت درخواستی مبنی بر 
تشدید مجازات مداخله گران امور درمان داشته است؛ بیان 
کرد: این درخواست در معاونت حقوقی ریاست جمهوری در 
حال پیگیری است و در صورت تأیید و تصویب در مجلس، 

مجازات متخلفان تشدید می شود.
حاجی میرزایی تصریح کرد: یک مشکل دیگر نیز این است 
که وزارت بهداشت به خودی خود اجازه ورود به اماکنی که 
عنوان درمانی ندارند )مانند آرایشگاه ها( را ندارد و برای ورود 
به این اماکن نیاز به دریافت حکم قضایی دارد و این موضوع 
این  که  زمانی  تا  و  است  قانونی  روند  نیازمند طی کردن 
روند اتفاق بیفتد، ممکن است شواهدی که نشان می دهد 
امور  یا مرکز زیرزمینی در حال دخالت در  آرایشگاه  یک 
پزشکی است؛ پنهان شود و امکان برخورد با آن مرکز وجود 
نداشته باشد. رئیس اداره نظارت بر مؤسسات درمانی وزارت 
بهداشت با بیان این که مردم می توانند تخلفات را به سامانه 
190 وزارت بهداشت گزارش کنند؛ تأکید کرد: همه مراکز 
درمانی و زیبایی که امور پزشکی را انجام می دهند موظفند 
که مجوز دریافت شده از وزارت بهداشت را در معرض دید 
مراجعه کنندگان قرار دهند؛ همچنین با جستجو کردن نام 
فرد در سامانه جستجوی پزشکسازمان نظام پزشکی، امکان 

شناسایی پزشکان از غیرپزشکان وجود دارد.

ایسنا/ جانشین پلیس پیشگیری فراجا خرید و فروش حیات 
وحش را سومین تجارت غیرقانونی در جهان اعلام کرد و 
گفت:  ارزش مبادلات انجام شده در این حوزه بین هفت تا 10 

میلیارد دلار برآورد شده است.
سردار عباس مسعودی در اولین نشست هم اندیشی مدیریت 
و پیشگیری قاچاق گونه های حیات وحش که امروز در هتل 
المپیک تهران برگزار شد، گفت: از جمله تهدیداتی که حیات 
تخریب  به  می توان  است،  مواجه  آن  با  کشورمان  وحش 

زیستگاه، ورود انواع آلودگی ها، ورود گونه های غیر بومی و 
... به کشور اشاره کرد.

وی با بیان اینکه خرید و فروش حیات وحش سومین تجارت 
این  ارزش  گفت:  می شود،  محسوب  جهان  در  قانونی  غیر 

مبادلات هفت تا 10 میلیارد دلار برآورد شده است.
وحش  حیات  قاچاق  علل  از  برخی  به  اشاره  با  مسعودی 
اظهارکرد: قبح زدایی، اطاله دادرسی، فقر و بیکاری از جمله 

علل افزایش قاچاق حیات وحش است.

جانشین پلیس پیشگیری فراجا با بیان اینکه یگان حفاظت 
محیط زیست یکی از 12 یگان های حفاظت در کشور است، 
راه  در  را  جانباز  و 49  یگان 39 شهید  این  تاکنون  گفت: 
صیانت از منافع ملی و محیط زیست تقدیم کرده است. علاوه 
بر این این یگان در هفت ماهه امسال 3۶ قبضه سلاح جنگی 

را از قاچاقچیان و شکارچیان ضبط کرده است.
وی از دستگیری 7113 نفر به دلیل ارتکاب جرائم مرتبط با 
محیط زیست از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه خبر داد 

و گفت:  در این مدت 2714 قبضه سلاح غیرمجاز نیز کشف 
شده و 3۶21 متخلف محیط زیستی نیز شناسایی شده  است. 
یگان  چالش های  درباره  فراجا  پیشگیری  پلیس  جانشین 
حفاظت محیط زیست اظهارکرد: طولانی شدن فرآیند جبران 
خسارت به محیط بانان، کمبود امکانات مدرن، پایین بودن 
حقوق و مزایای محیط بانان، کمبود تجهیزات الکترونیک، 
همکاری ضعیف برخی دستگاه ها، کمبود محیط بان، تخریب 

و تصرف زیستگاه ها از جمله این چالش هاست.

شهرداری زرین آبادشهرداری زرین آباد
شهرداری زرین آباد در نظر دارد نسبت به انجام مزایده فروش ۳ قطعه زمین با مشخصات ذیل و با عنایت به 
مصوبه شورای محترم اسلامی شهر به شماره 106 مورخ 140۲/06/۲9 ، 107 مورخ 140۲/07/07 و ۸۲ مورخ 
140۲/10/۲6مطابق قیمت کارشناسی رسمی دادگستری از طریق سامانه ستاد اقدام نماید لذا خواهشمند است پس از درج 
آگهی نوبت دوم، جهت دریافت اسناد و اعلام قیمت پیشنهادی به سامانه ستاد )www.setairan.ir( مراجعه نمایند. 
قطعه شماره ۲۲۲ به متراژ ۲0۳0 متر مربع با قمیت پایه کارشناسی 6,7۵0,000,000ریال     * قطعه شماره ۲۲4 به 
متراژ ۲0۳ متر مربع با قمیت پایه کارشناسی 6,7۵0,000,000ریال   *قطعه شماره 9 به متراژ ۲۳9/14 متر مربع با 

قیمت پایه کارشناسی 4,440,000,000 ریال 

شهرداری زرین آبادشهرداری زرین آباد
شهرداری زرین آباد در نظر دارد با عنایت به مصوبه شماره 91 مورخه 1401/11/۲۸ نسبت 
به انجام زیرسازی و آسفالت ریزی معابر به مقدار ۲900 تن با تأمین قیر توسط این شهرداری 
از طریق برگزاری مناقصه عمومی اقدام نماید لذا از پیمانکاران محترم درخواست می شود در 
صورت تمایل به شرکت در مناقصه مذکور پس از درج آگهی جهت دریافت اسناد مربوطه از 

تاریخ 140۲/09/0۸ به سامانه ستاد )www.setadiran.ir( مراجعه نمایند. 
مهدی بیات نیا شهردار زرین آبادمهدی بیات نیا -شهردار زرین آباد
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خبر

ایسنا/ چند سالی است که احداث مجتمع های خدماتی – 
رفاهی بین راهی در جاده های کشور به منظور ساماندهی 
توجه  مورد  مسافران  رفاه  افزایش  و  جاده ها  در  خدمات 
قرار گرفته است. لیکن قابلیت های بالقوه بسیاری در این 
آنها در جهت نیل  از  مجتمع ها نهفته است که می توان 
توازن  و  منطقه ای  توسعه  همچون  بزرگتری  اهداف  به 

منطقه ای بهره برد.
از عهد باستان، ایرانیان به موازات ساختن راه و به امکانات 
و تاسیسات بین راهی توجه داشتند، زیرا سفر در این راه ها 
بدون داشتن امکانات بین راهی امکان نداشت. هر چه راه ها 

وسعت می یافت این تاسیسات نیز گسترش پیدا می کرد.
بر  هخامنشی،  دوره  در  خصوصاً  ایران  قلمرو  وسعت  با 
مختلف  نقاط  ارتباط  جهت  در  راهداری  و  راه  اهمیت 
آن  موازات  به  و  شد  افزوده  زمین  ایران  بزرگ  گستره 
ساختمان هایی )کاروانسراها( نیز در کنار جاده های طولانی 
جهت رفاه مسافران، گردشگران، جهانگردان، تجار و توسعه 
و پیشرفت ایران ایجاد شد. این روند ادامه داشت تا ترکیب 
فعلی با عنوان مجتمع های خدمات رفاهی در جاده ها فعال 
شدند. مراکزی که تاثیر زیادی بر جذب گردشگر و کاهش 

تصادفات داشته است.
برای زیرساختی بینراهی رفاهی مجتمعهای 

توسعهگردشگری
جذب و گسترش گردشگران نیازمند امکانات و تسهیلات 
بین راهی  تسهیلات مجتمع های  این  از  یکی  است.  ویژه 

است.
باشیم،  داشته  اطراف  شهرهای  به  زمینی  سفری  اگر 
مجتمع های  احداث  گذشته،  سال های  طی  می بینیم 
خدماتی و رفاهی بین راهی در جاده های کشور به منظور 

افزایش رفاه رهگذران مورد توجه مسئولان بوده است.
تبعات مثبت این مجتمع ها به ویژه از جنبه  گردشگری و 
نقش ارزنده آن در توسعه پایدار منطقه، همراه با تأثیرات 
مستقیم آن بر مردم و رهگذران جاده ها تا حدی بوده که 
گاهی نیاز است، نهادهای اجرایی برای احداث مجتمع ها 
و کمک به استقرار فعالیت  آنها پیش قدم شوند. به طوری 
که دولت در بند )د( ماده ۱۶3 قانون برنامه پنجم توسعه 
احداث  به  کمک  برای  را  وجوهی  اسلامی  جمهوری 

مجتمع های خدماتی - رفاهی بین راهی اختصاص داد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
زنجان در این رابطه می گوید: با توجه به پتانسیل بالای 
استان زنجان در زمینه گردشگری، انتظار می رود با ساخت 
و بهره برداری تأسیساتی همچون مجتمع خدمات رفاهی 
بین راهی شاهد رونق هرچه بیشتر گردشگری در استان 
باشیم. مجتمع های گردشگری و پذیرایی از نیازهای اصلی 

توسعه زیرساخت گردشگری در این استان است.
سید سعید صفوی در مراسم افتتاح مجتمع بین راهی ملل 
تصریح می کند: توسعه زیرساخت های گردشگری و معرفی 
فرصت های سرمایه گذاری در استان زنجان یکی از اهداف 

این اداره کل در سال های اخیر بوده است.
وی ادامه می دهد: ضروری است تأسیسات گردشگری با 
توجه به نیاز استان و متناسب با سلایق مسافران ایجاد 
شود تا گردشگر بیشتری را جذب کنیم و در این راستا 
مختلف  مناطق  نیازسنجی  به  توجه  با  را  سرمایه گذاران 

استان راهنمایی می کنیم.
رفعخستگیوکاهشتصادفاتجادهای

البته باید به این نکته توجه داشت که مجتمع های خدماتی 

رفاهی نقش کلیدی و اساسی در کاهش سوانح و تصادفات 
جاده ای نیز دارند.

مجتمع های خدماتی رفاهی با ایجاد تمرکز خدمات مورد 
نیاز در یک مکان، نقش اساسی در ارائه خدمات مطلوب 
به کاربران جاده ای و همچنین کاهش سوانح و تصادفات 
جاده ای و افزایش ایمنی تردد در شبکه راه های کشور را 
عهده دار است. این مجتمع ها با مشارکت و سرمایه گذاری 
بخش خصوصی با اخذ موافقت اصولی از سازمان راهداری و 

حمل و نقل جاده ای احداث و نگهداری می شوند.
با  زنجان  استان  جاده ای  و حمل ونقل  راهداری  مدیرکل 
بیان اینکه مجتمع های خدماتی رفاهی با تمرکز خدمات 
خدمات  ارائه  در  موثری  نقش  مکان،  یک  در  موردنیاز 
مطلوب به کاربران جاده ای، کاهش تصادفات رانندگی و 
افزایش ایمنی تردد دارند، اظهار می کند: خدمات ارائه شده 
به خودروها،  ارائه سوخت  این مجتمع ها شامل  از سوی 
رستوران، نمازخانه، فروشگاه، کافی شاپ، سرویس اقامتی 

و دیگر خدمات است.
می کند:  تصریح  خبرنگاران  جمع  در  قزوینیان  جعفر 

دقیقه  رانندگی، ۱5  ساعت  هر 2  از  بعد  باید  رانندگان 
استراحت کنند، بنابراین برای فراهم  کردن آسایش بیشتر 
رانندگان و مسافران، ارائه خدمات موردنیاز آن ها در سفر، 
کاهش میزان تصادفات ناشی از خستگی و خواب آلودگی 
بین راهی  رفاهی  خدماتی  مجتمع های  ساخت  رانندگان 

مورد توجه ویژه قرار دارد.
این موارد در شرایطی مطرح می شود که بنا به گفته رئیس 
اداره سرمایه گذاری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان زنجان با توجه به اهمیت فعالیت مجتمع های رفاهی 
مجتمع   ۸ احداث  برای  اولیه  اصولی  موافقت  بین راهی 
بخش  سرمایه گذاری های  محل  از  رفاهی   - خدماتی 

خصوصی صادر شده است.
به موافقت  اشاره  با  حسن کلانتری در جمع خبرنگاران 
اصولی اولیه برای احداث ۸ مجتمع خدماتی - رفاهی از 
محل سرمایه گذاری های بخش خصوصی در طول راه های 
استان، اظهار می کند: این مجتمع ها با مساحتی بالغ بر 
۱۰۰ هزار متر مربع، در طول راه های اصلی و شریانی استان 

ساخته خواهند شد.
هزینه  کمک  ریال  میلیارد   45 تخصیص  می افزاید:  وی 
آسفالت راه های دسترسی مجتمع ها از دیگر اقدامات صورت 

گرفته راهداری و حمل ونقل جاده ای استان است.
ارائه  کیفیت  کنترل  بحث  در  می دهد:  ادامه  کلانتری 
در۶  راهی  بین  رفاهی  مجتمع های خدماتی  در  خدمات 
ماهه نخست سال جاری، از این مجتمع ها حداقل طی دو 
مرحله 5۰ مورد بازدید فردی و 45 مورد توسط کمیته 
مالکان  به  و  احصا  ایرادات  و  شد  بازدید  استان  نظارت 
مجتمع های تذکرات لازم برای رفع نواقص داده شده است.

فرصتیکهنبایدنادیدهگرفت
بررسی سوابق تاریخی و جهانی مجتمع های خدماتی - 
رفاهی بین راهی بیانگر آن است که بضاعت های موجود در 
مجتمع های خدماتی - رفاهی بین راهی به مراتب فراتر از 
خدمات رسانی به رهگذران جاده ها است. از این رو ازدیدگاه 
دارد  وجود  ظرفیت  این  منطقه ای  و  شهری  برنامه ریزی 
که بتوان از پتانسیل های این مجتمع ها در جهت نیل به 
اهدافی همچون توسعه پایدار و توازن منطقه ای بهره برد 
بدین منظور بررسی نقش این مجتمع ها از ابعاد مختلف 

می تواند این قابلیت ها را به نحو بهتری مشخص سازد.

مجتمع های خدماتی – رفاهی بین راهی زنجان؛

فرصتی که نباید نادیده گرفت
ایسکانیوز/ سریال دفتر یادداشت یکی از جدیدترین ساخته های شبکه نمایش خانگی به کارگردانی 
کیارش اسدی زاده است که این روزها با وجود بازی رضا عطاران و حسن معجونی توجه های زیادی 

را به خود جلب کرده است.
سریال های طنز و کمدی همیشه برای مردم جذاب بوده و هستند، به همین دلیل انتظار می رود 
رسانه های جمعی مانند تلویزیون، سینما و شبکه نمایش خانگی، در این زمینه تلاش بیشتری 
داشته باشند. تلویزیون که تکلیفش مدتهاست با مردم روشن شده و اگر سریال کمدی هم پخش 
می کند، آنقدر درصد مخاطب پایینی دارد که نمی توان روی آن حساب باز کرد. سینما هم به 
دلیل گرانی بلیت تقریبا از سبد فرهنگی خانواده ها حذف شده، البته فیلمی مانند »فسیل« رکورد 
فروش ۱۰۰ میلیارد را با احتساب بلیت ۶۰ هزارتومانی، شکسته. اما این نشان دهنده بازگشت 

طیف گسترده مردم به سینما نیست.
در این میان نقش شبکه نمایش خانگی به عنوان رسانه ای ظاهرا مستقل  پررنگ می شود. رسانه ای 
که حساسیت کمتری برای آن وجود دارد و همیشه محتوای کمدی اش اگر قابل قبول بوده، 

توانسته مخاطبان زیادی داشته باشد.
حالا بعد از مدت ها سریالی در ژانر طنز و کمدی ساخته شده در شبکه نمایش خانگی ساخته 

شده که با وجود پخش تنها دو قسمت، توانسته توجه زیادی از مخاطبان را به خود جلب کند.
سریال دفتر یادداشت یکی از جدیدترین ساخته های شبکه نمایش خانگی به کارگردانی کیارش 
اسدی زاده است که این روزها با وجود بازی رضا عطاران و حسن معجونی توجه های زیادی را به 

خود جلب کرده است.
این سریال، در واقع یک کمدی جنایی است و با توجه به ویژگی های شخصیت اصلی سریال یعنی 

کارآگاهی به اسم ایرج، داستان هم با رمزها و نشانه هایی پیش می رود.
ابتدای داستان شخصیت ایرج با آنالیز معمای یک ته سیگار و کشف راز این مسئله که می تواند 
متعلق به چه کسی در آسایشگاه باشد معرفی می شود و بعد از آن است که به موقعیت او به عنوان 
فردی آلزایمری پی می بریم. با ورود شخصیت حمید، رمز و رازها باز هم بیشتر می شود و جالب 

اینجاست که ما به عنوان مخاطب، با ایرج که حافظه اش را از دست داده همراه می شویم.
درباره کارگردان »دفتر یادداشت«

کیارش اسدی زاده به معنای واقعی این روزها در حال قدرت نمایی در شبکه خانگی است. پخش 
همزمان دو سریال »هفت« و »دفتر یادداشت« در دو دنیای کاملا متفاوت، اتفاق ویژه ای است که 

حالا مخاطبان را با توانمندی های این کارگردان جوان در دو مدیوم متفاوت مواجه کرده است.
اسدی زاده که فعالیت حرفه ای خود در سینما را با فیلم های اجتماعی همچون »گس« و »شکاف« 
آغاز کرد، آرام آرام به سمت جنسی از سینمای معمایی حرکت کرد که اوج آن را در اولین سریال 

خود یعنی »کرگدن« به نمایش گذاشت.
حالا او دو سریال را در دو فضای متفاوت، اما با یک وجه اشتراک کارگردانی کرده است؛ هم 
ملودرام »هفت« و هم کمدی »دفتر یادداشت« قصه ای جنایی دارند و از این منظر می توان شاهد 

روایتی پرکشش در هر دو بود.
آنچه کارگردانی کیارش اسدی زاده در »دفتر یادداشت« را خاص تر کرده هم تلاش او برای رسیدن 
به یک لحن متفاوت است؛ او از کلیشه ها فاصله گرفته و شیطنت ها و بلندپروازی های متعدد در 

کارگردانی همین تک قسمت ابتدایی از او شاهد بودیم.
رضا عطاران که به آقای گیشه معروف است حضورش در هر فیلم و سریالی فروش بسیار بالایی 
دارد حالا در سریال دفتر یادداشت بعد از ۱۰ سال در شبکه نمایش خانگی حضور پیدا کرده است، 
باید دید منتظر ماند و دید که »دفتر یادداشت« با حضور ستاره هایش می تواند از مخاطب خنده 
بگیرد. آن هم در دورانی که سریال های کمدی شبکه نمایش خانگی یا به شدت با ساختار گذشته 

خود فاصله گرفته اند.

دفتر یادداشت سریالی که از کلیشه ها دوری می کند 

تندیس جشنواره ملی چندرسانه ای میراث فرهنگی رونمایی شد
 دبیر جشنواره به تشریح شاخصه های تندیس میراث  پرداخت

مهر/ یک نویسنده گفت: ادبیات کهن، تجربه گذشتگان ما و چکیده و جوهره هر آن چیزی است 
که در قالب یک اثر ادبی به نسل بعد عرضه می شود. در این آثار حکمتی نهفته است که آن ها 

را، ارزشمند می کند.
جمعی از نویسندگان در دومین رویداد ادبی »تهران به روایت دختران« با حضور در نشستی با 

عنوان »نشست با نویسندگان« به پرسش های کودکان و نوجوانان پاسخ دادند.
در »نشست با نویسندگان« که در زمره برنامه های دومین رویداد ادبی »تهران به روایت دختران« 
تعریف شده بود؛ محمد میرکیانی مجموعه ۱۰ جلدی »قصه ما مثل شد«، محسن هجری 
نویسنده کتاب »آتشی به لطافت بنفشه ها«، عباس قدیرمحسنی نویسنده و طنزپرداز و مریم 
هاشم پور به پرسش های کودکان و نوجوانان در مورد نویسندگی و دغدغه های نویسندگان به 

پاسخ گویی پرداختند.
محمد میرکیانی مجموعه ۱۰ جلدی »قصه ما مثل شد«، با اشاره به اینکه ادبیات کهن هر آن 
چیزی است که شما برای نوشتن باید به آن رجوع کنید؛ گفت: ادبیات کهن، تجربه گذشتگان ما 
و چکیده و جوهره هر آن چیزی است که در قالب یک اثر ادبی به نسل بعد عرضه می شود. در این 

آثار حکمتی نهفته است که آن ها را، ارزشمند می کند.
وی به مدیریت فرهنگی پرداخت و افزود: مدیریت فرهنگی اگر به اهل آن واگذار شود، می تواند 
نشانه های خوبی را رقم زند و متأسفانه اغلب کسانی که مدیریت فرهنگی را در دست گرفته اند، 
خودشان کارشناس این حوزه نیستند. بنابراین نمی توانند کارهای ماندگاری را سامان دهند. اگر 
این اتفاق بیفتد و کار به اهل آن واگذار شود کارهای خوبی شکل می گیرد چون هنرمندان ما به 

شدت این توان و ظرفیت را دارند.
در ادامه محسن هجری نویسنده کتاب »آتشی به لطافت بنفشه ها« گفت: ۸۰ درصد کسانی که 
در نشست های ادبی حاضر می شوند، طبق آمار به دست آمده از سال های گذشته دختران اند و 
بیشتر رمان خوان ها و کتابخوان های شهر را خانم ها تشکیل می دهند. این اغراق نیست که بگوییم، 

ادبیات جنس زن و مادرانه دارد و با احساس و عواطف گره می خورد.
وی افزود: می دانم که بیشتر شما از درس تاریخ خوش تان نمی آید و با خود می گوئید، دانستن 
آنچه در گذشته اتفاق افتاده به من چه ربطی دارد؟ این موضوع کاملًا طبیعی است چون نوجوانان 
در شرایط فعلی زندگی می کنند که آینده و گذشته برایشان مفهومی ندارد. طبیعتاً اگر داستان را 
به صورت درس بخوانید، خوانش آن برایتان سخت است؛ اما اگر همین تاریخ را با جزئیات بیشتری 

و در قالب داستانی تاریخی به دست شما بدهند؛ چطور؟
نویسنده رمان »اقلیم هشتم« )زندگی شیخ شهاب الدین سهروردی( گفت: کار داستان تاریخی این 
است که دست خواننده را می گیرد و با خود به هزار سال پیش می برد و جزئیاتی را به او می گوید 
که بخشی از آن از واقعیت نشأت گرفته و بخش دیگر از پرداخت خیالی من نویسنده. به همین 
دلیل است که تاریخ بیان واقعیت هایی است که در گذشته اتفاق افتاده و داستان پرداخت خیالی 
 story و history من از تاریخ است که می تواند کم و زیاد شود و همین جاست که مرز بین
یعنی تاریخ و داستان در هم آمیخته می شود. بنابراین در موقع خواندن کتاب های تاریخی به یک 
کتاب کفایت نکنید و فراتر از آن بخوانید و بدانید. چون هر نویسنده ای تاریخ را، از نگاه خود تعبیر، 

تفسیر و معنی می کند.
هجری گفت: بعضی از وقت ها بود که من دوست نداشتم هیچ چیزی بنویسم ولی به تدریج 
این موضوع برطرف می شد و در آن موقع وقتی دست به قلم می شدم دیگر قلم و کاغذ را رها 
نمی کردم. من اولین چرک نویس های خود را، پاره می کردم ولی بعدها به این موضوع فکر کردم 
که این عادت بدی است. چون من می توانم با مراجعه به آن ها بدانم که در گذشته چگونه فکر 

می کردم. بنابراین مدت هاست که آنها را نگه می دارم.

میرکیانی مطرح کرد؛

برنا/ نشست رسانه ای علیرضا تابش دبیر دومین جشنواره ادبیات کهن ادبیاتی است که درآن حکمتی نهفته است
ملی چند رسانه ای میراث فرهنگی صبح امروز )یکشنبه 5 
آذر( در عمارت هنر قزوین برگزار شد و رونمایی از تندیس 

جشنواره یکی از بخش های مهم این نشست بود.
و  کشور  فرهنگی  میراث  معاون  مشاور  تابش  علیرضا 
دبیرجشنواره درباره ساخت تندیس ایرانی جشنواره گفت: 
امسال در شورای سیاستگذاری جشنواره بحث جدی در 
با  و  درگرفت  نوپا  جشنواره ی  این  به  اعتباربخشی  مورد 
طرح  شد  مقرر  جشنواره  سیاستگذاری  شورای  تصویب 
تندیس جشنواره از سوی وزارت میراث فرهنگی گردشگری 
و صنایع دستی به »استاد ابراهیم حقیقی« سفارش داده 

شود.
او ادامه داد: پس از ارائه چند طرح نهایتا این طرح تندیس 
نهایی و برای ساخت به یک شرکت ایرانی سفارش داده شد.
تابش گفت: خرسندیم که امروز گوشه ای از هنر ایران را 
که در این تندیس ماندگار تجلی یافته، به اهالی رسانه و 

هنر نشان دادیم.
»ایدههایتندیسمیراث«چیست؟ 

دبیر جشنواره سپس به تشریح شاخصه های این تندیس 
اظهار  و  پرداخت  به روایت طراح هنری آن  منحصربه فرد 
تندیس  »ایده های  حقیقی  ابراهیم  استاد  زبان  از  داشت: 
میراث« را شرح می دهم. پایه تندیس برگرفته از ستون های 
مسجد وکیل و مسجد نصیرالملک شیراز است، نشانه ای از 
پیوستگی و تداوم فرهنگی. آینه بالای پایه منعکس کننده 
لوح روی آن که دارای نقش انسان-شیر است از نقوش دوران 
سلجوقی است، نشانه ای از بلوغ این نقش، موتیفی است که 
ایرانی بودن تندیس را تقویت می کند. نقش شیر با سر انسان 
در هنر ایرانی و اسطوره ها جاودان است و از جمله نقوش 
کهن ایرانی است که از دوران ایزدبانوی مهر باقی ست و تا 
آثار دوران اسلامی تداوم یافته و نماد برکت و زندگی به شمار 
می رود. با فیروزه ای در قلب، نقش نماد گنبد آسمان، فیروزه 
دارای  آینه های  از  نیز شکلی  تندیس  نیشابور، کل  نامدار 
روبروی  که  آینه ای  نماد  داراست.  را  ایرانی  قدیمی  دسته 

میراث فرهنگی ایران قرار دارد و آن را بازنمایی می کند. 
یکاثرهنریکهتوسطایرانیانخلقشد

هنر خلاقه  یک  عنوان  به  دستی  داشت: صنایع  اظهار  او 
انتقال  برای  دیگر  عناصرخلاقه  عنوان  به  نیز  رسانه ها  و 
ارزش های نهفته در هویت ملی، در یک هم افزایی می توانند 
و  اجرا  برای  باشند.  داشته  خوبی  ثمرات  هنر  اقتصاد  در 
ساخت این تندیسِ با هویت و ماندگار، گروهی از هنرمندان 
صنایع دستی و آقای ابراهیم حقیقی برای به رخ کشیدن 
اقتدار ایران در داخل و خارج در کنار یکدیگر قرار گرفتند. 
از آقای داوود فراهانی و  همکاران هنرمندشان در شرکت 
»جهان کریستال« که این تندیس را با نهایت هنر و خلاقیت 
ساختند نهایت تشکر را دارم و امیدواریم این مهم، بنیان 

اعتباربخشی بیشتر جشنواره میراث فرهنگی در آینده باشد.
شناختراههایاعتباربخشیبهجشنواره

به  اعتبار بخشی  راه های  گفت:  ادامه  در  جشنواره  دبیر 
از  تجلیل  ماندگار،  تندیس  ساخت  و  طراحی  جشنواره، 

بزرگان فرهنگ، هنر و رسانه ، انتخاب داوران معتبر، و نوع 
و میزان جوایز ، حمایت از معرفی، عرضه و نشر آثار برگزیده 
جشنواره است که این دوره از جشنواره، ما در حد توان برای 

تداوم جشنواره و اعتبار بخشی به آن برنامه ریزی کرده ایم.

دومین جشنواره ملی چندرسانه ای میراث فرهنگی با شعار 
با  کشور  فرهنگی  میراث  معاونت  توسط  آینه،  در  میراث 
دبیری علیرضا تابش از ۸ تا ۱۰ آذر ۱4۰2 در قزوین برگزار 

خواهد شد.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر آرای شماره های ذیل صادره از ناحیه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف و ضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضیان در ششدانگ هر یک از قطعات با مشخصات شرح ذیل همگی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم محرز گردیده است:

نام مالک

 رسمی

شماره

 ملی

نام 

پدر

نام 

متقاضی

شماره

 پلاک 
اصلی

اصطلاح

 محلی

نام 

محل

مساحت 
به

متر مربع

نوع 

ملک

تاریخ رای شماره رای

باقر حاجیلو ۵۳۹۹۶۴۶۰۱۲ کاظم مرتضی

حسامی

۲۶ ندارد ولیدر ۳۰۳,۶۳ باغ ۱۴۰۲/۰۸/۰۸ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۲۲۸۶

حمداله جعفری ۵۳۹۹۳۰۸۰۶۱ مهدی حمد اله

جعفری

۵۵ ندارد الزین ۶۷۱۵ باغ ۱۴۰۲/۰۷/۱۵ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۲۰۰۳

اتمام اله نجفی ۵۳۹۹۵۸۵۸۹۸ اتمام الله مشهود

نجفی

۴۱ ندارد زرنی ۷۸,۱۹ ساختمان ۱۴۰۲/۰۷/۱۸ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۲۰۷۸

محمد عسگری و 

محمد رحمتی

۴۹۱۱۷۲۹۷۱۶ جهانگیر علی 

مهری

۱۸۹ ندارد جزلاندشت ۲۲۷۵,۲۵ باغ ۱۴۰۲/۰۷/۰۶ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۱۹۲۰

حسن روحانی ۵۳۹۹۲۷۰۶۷۶ محمد باقر مسعود 

نیساری

۱۴۶/۳۱۸ ندارد آببر ۱۰۷۴۹ باغ ۱۴۰۲/۰۶/۲۸ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۱۸۴۳

اکبر روحانی ۵۳۹۹۵۱۰۵۴۵ غلام 
حسن

افسرالملوک

عمارلو

۱۱۰/۵۸ ندارد ده بهار ۴۹۲ زمین

مزروعی

۱۴۰۲/۰۷/۲۲ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۲۱۱۶

حسن بابایی ۵۳۹۹۹۲۶۴۶۶ همدمعلی محسن

 بهرامی

۱۴۶ ندارد آببر ۲۵۳,۳۸ ساختمان ۱۴۰۲/۰۷/۲۲ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۲۱۱۷

نبی شفیعی ۵۳۹۹۸۸۳۹۳۷ سیدرحیم سیدمحمدتقی

  شفیعی

۱۴۶ ندارد آببر ۱۵۴,۵۷ ساختمان ۱۴۰۲/۰۵/۲۶ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۱۳۴۴
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آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق آگهی در روستا به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
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دوشنبه   ۶   آذر   ۱40۲   *   سال بیست ودوم   *   شماره ۲۵۱۲
۵]  آموزش  [ روز��

خبر معرفی کتاب

سوی دیگر

آلفرد کوبین در تنها رمان خود – یعنی کتاب سوی دیگر – 
سرگذشت یک طراح را روایت می کند و آنچه را بر این طراح در 
اقامت سه ساله ی خود در »سرزمین رؤیا« گذشته، شرح می دهد. 
این طراح به دعوت همکلاسی سابقش به این سرزمین، در دل 
قاره ی آسیا، می رود و سه سالِ سراسر ترس و وحشت را در این 
سرزمین و در شهری به نام مروارید سپری می کند. سوی دیگر 
داستان سفر این طراح به شهر رازآلود مروارید است، همچنین 

سفر به اعماق ضمیر ناخودآگاه.
آلفرد کوبین خود نقاش اتریشی صاحب نامی است که در دوره ای 
از زندگی در کار هنری اش دچار نوعی بحران می شود. او برای 
تصویرگری  و  می نویسد  را  دیگر  رمان سوی  مشکل  این  حل 
می کند. این رمان نخستین بار در ۱۹۰۹ منتشر شده است و در 
پژوهش های ادبی بارها با آثار آلن پو مقایسه شده است و دنیایی 
فانتزی – ذهنی را در فرآیندی تدریجی از بطن دنیای عینی 

استخراج می کند و به آن شکل می دهد.
در قسمتی از متن پشت جلد کتاب سوی دیگر آمده است:

آلفرد کوبین، تصویرگر اتریشی و نماینده برجسته سمبولیسم و 
اکسپرسیونیسم، در این تنها رمان خود، دنیایی فانتزی – ذهنی 
را از بطن دنیای عینی استخراج می کند و به آن شکل می دهد. 
راوی خیالی داستان، که او نیز طراح است، رویدادهای هولناکی 
را از اقامت سه ساله اش در »سرزمین رویا« با دقتی موشکافانه 
روایت می کند. جایی که در آن خورشید و ماه و ستاره هرگز 
دیده نمی شود، آسمانی تیره و خاکستری بر آن سنگینی می کند 
و ساکنانش در عین سود جستن از نیروی تخیل قوی، ذهنی 
آشفته و مشوش دارند. »سرزمین رویا« در مبارزه دو نیروی اصلی 
هستی، شوق مرگ و شور زندگی، سرانجام به نابودی کشیده 

می شود.
کتاب سوی دیگر

این رمان همان طور که اشاره شد، روایت مردی طراح است که 
به طور غیرمترقبه، نامه ای از دوستی دور دریافت می نماید که وی 
را به »سرزمین رویا« فرامی خواند. سرزمینی که یا بایستی در آن 

متولد شوی یا خیلی خاص باشی که به آن وارد شوی!
شخصیت اصلی با توضیحاتی که درباره این سرزمین می شنود 
با همسرش مجاب می شوند به این سفر تن دهند و به سرزمین 

رویاها قدم می گذارند.
کتاب را می توان به دو نیمه تقسیم کرد، نیمه ابتدایی کاملا رئال 
و شرح رسیدن طراح و همسرش به آن شهر است، نیمه دوم 
کاملا سورئال و پر از وحشت و ترس، شهری که نامش مروارید 
است هیچ گونه نور و درخششی در آن دیده نمی سود، آسمانش 
را همیشه ابری سیاه در بر گرفته و ماه و خورشید و ستارگان را 

پشت خود پنهان کرده تا همگی در تاریکی مطلق به سر ببرند.
اما آن ها در آغاز ورودشان تفاوتی احساس نمی کنند گویی همان 
روزمرگی ها و تلخی هاست تا زمانی که راوی در شهر »مروارید« 
یایتخت سرزمین شروع به طراحی می کند. طبقات اجتماعی و 
روانشناختی آنان انگاری همان است که بیرون از اینجا بود تا 
ناگاه با ورود یک »آمریکایی« معادلات سرزمین به هم می ریزد . 
اتفاق  رویارویی  یک  و  می نمایانند  رخ  و گسست ها  شکافت ها 

می افتد.
رویا  سرزمین  »در  نیست.  پیدا  سرزمین  این  در  خورشیدی 
توهم عین واقعیت است.« پایه ی اصلی خوشبختی نه بر اساس 
دریافت ها و پاداش هاست بلکه بر پایه ی بلاهت و حماقت است. 
از  اکنون  که  تئوریسینی  و  دارد  وجود  از شادی  تصوری  تنها 
خدای گون  نیمه ی  »پاترا«  شخصیت  است.  ممنوع  گفتن  او 
سرزمین است که هرآنچه می خواهد انجام می دهد و شخصیت 
»آمریکایی« نیمه ی شیطانی اثر. تقابل این دو حوادثی ناب را 

می آفریند که پرسش های حیاتی را مطرح می نماید.
نادیده  یا  بوده اند  خواب  که  غرایزی  شیطانی  نیمه ی  ورود  با 
انگاشته شده اند بیدار می شوند. شک پدید می آید و از پس آن 
شکافت و سپس هرکس بدلی پیدا می کند که چهره ی دیگر 
اوست و خوابی که همه را می رباید و پس از بیداری شهر در 
تصرف حیوانات است. حیوانات هستند که بر جامعه حکمفرمایی 

می کنند. جابجایی عجیبی بین انسان و حیوان اتفاق می افتد.
سایه ی  در  که  بی ایمانی هست  و  ایمان  تقابل  یک  روایت  در 
نیروی خیر و شر حادث می شود. خیری در سایه که بایستی 
انتظارش را معنا کرد و شری دوست داشتنی و ملموس. پیروزی 
از آن کیست؟ داستان به دور از کلیشه های رایج پاسخ  مخاطب 
را می دهد. کتاب سوی دیگری هم می تواند یک دنیای فانتزی و 
جدید باشد و هم می تواند همین دنیایی باشد که اکنون درش 
هستیم. تقابل تخیل و نیستی، شور زندگی و عشق به مرگ 
ناباورانه در این کتاب پرداخته شده و نویسنده نیز به درستی 
اشاره می کند که: جهنم واقعی در این است که این بازی دو 

پهلوی متضاد در درون ما ادامه می یابد.
اثر کوبین داستان نابی است که مخاطب را به سمت کشف و بازی 
ذهنی می راند. نیمه ی نخست اثر بسترسازی رئالی است که به 
فانتزی و سپس به سورئالیسمی سمبلیک می رسد که مخاطب 

کتاب را دیگر رها نخواهد کرد.

ایلنا/ وزیر اسبق وزارت آموزش و پرورش 
گفت: یکی از نقاط ضعف آموزشی ما که 
از گذشته  برنمی گردد و  امروز  به  اصلا 
نیز وجود داشته و گاهی وقت ها شدت 
آن زیاد و گاهی کم شده، این است که 
در روش های تعلیم و تربیت خود کمتر 
به روش های موثری مانند کنترل دورنی 
باید فرزندان خود را به این  می پردازیم. 
مرحله برسانیم و از این نظر تقویت کنیم.
وزارت  اسبق  وزیر  بطحایی«  »محمد 
آموزش و پرورش، در مورد مردمی سازی 
خصوصی سازی  دیگر،  تعبیری  به  یا 
آموزش و پرورش و آسیب های احتمالی 
در هیچ  اظهار کرد:  در چنین مسیری، 
یک از قوانین و مقررات جاری کشور به 
این نکته اشاره نشده که آموزش و پرورش 
شود.  سپرده  خصوصی  بخش  به  کاملا 
البته که مردم نگرانی هایی دارند و از این 
رو شایعاتی پیرامون موضوع مردمی سازی 
نگرانی  دل  از  ناشی  که  می شود  مطرح 

افراد است. 
ادامه  در  پرورش  و  آموزش  اسبق  وزیر 
تقریبا در هیچ کشوری نمی توان  گفت: 
موردی را پیدا کرد که آموزش و پرورش 
و  دبستان  مقاطع  یعنی  مدرسه؛  دوران 
خصوصی  بخش  به  کاملا  را  متوسطه 
بسپارند. حتی در کشورهایی که اقتصاد 
اقتصاد  و  می کنند  دنبال  را  کاپیتالیسم 
باز زیربنای توسعه آن هاست هم چنین 
پرورش  و  آموزش  به  نسبت  رویکردی 
اروپایی  کشورهای  در  و  ندارد  وجود 
توسعه یافته نیز نمی بینیم که مدرسه ای 
را صفر تا صد به بخش خصوصی واگذار 

کرده باشند.
حساسیت های  اینکه  بیان  با  بطحایی 

و  دارد  وجود  مدرسه  دوران  در  خاصی 
و  آموزش  از  بخش هایی  در  باید  حتما 
پرورش تمرکز وجود داشته باشد، عنوان 
کرد: در مراجع تصمیم گیری کشور ما 
نیز موضوع خصوصی سازی کامل آموزش 
و پرورش هیچ گاه مورد بحث قرار نگرفته 
چنین  وجود  با  می کنم  فکر  و  است 
ساختار قانونی، نگرانی برخی از افراد در 

این خصوص کمی بیجاست. 
بخش  در  پرورش  و  آموزش  اسبق  وزیر 
دیگری از صحبت هایش در مورد اختیار 
خصوص  در  مدارس  مدیران  به  دادن 
و  مشاوره  به  آموزان  دانش  ارجاع 
نداشتن  یا  داشتن  همراه  یا  روانشناس 
تلفن همراه و جایگاه حقوق دانش آموزی 
در چنین شرایطی، توضیح داد: در فلسفه 
تعلیم و تربیت اسلامی و دینی خودمان 
این نکته را داریم که کودکان و نوجوانان 
در فرایند تربیت باید به مرحله ای از رشد 
برسند که خودشان انتخاب کنند. یعنی 

اگر به عنوان مثال همراه داشتن موبایل 
در کلاس درس برای دانش آموزان مضر 
گونه ای  به  ما  تربیت  فرایند  باید  است، 
باشد که خود بچه ها به این نتیجه برسند 
و در حقیقت به کنترل درونی دست پیدا 
عدم  عامل   درونی  کنترل  این  و  کنند 
استفاده آن ها از موبایل در کلاس درس 

باشد نه کنترل بیرونی. 
بطحایی تاکید کرد: تجربه نیز نشان داده 
کنترل های بیرونی شاید در کوتاه مدت 
بتوانند اثرگذاری داشته باشند، اما حتما 
در بلندمدت موثر نخواهند بود و به ضد 
خود تبدیل می شوند. تعبیر حرف من این 
است که اگر ما به اجبار و با فشار بخواهیم 
منع  موبایل  آوردن  از  را  آموزان  دانش 
کنیم، ولو اینکه توپ را به زمین مدیران 
و مدارس بیندازیم، حتما آثار ضد تربیتی 

زیادی را باید بپذیریم. 
کنترل  با  ابتدا  شاید  گفت:  ادامه  در  او 
بیرونی خوشحال شویم که دانش آموزان 

موبایل به مدرسه نیاورده اند، اما ده ها برابر 
چنین هزینه ای را باید به شکل دیگری 
رو  این  از  کنیم  پرداخت  دیگری  جای 
فرآیندها  در  است  نظر می رسد لازم  به 
گونه ای  به  تربیت  و  تعلیم  روش های  و 
عمل کنیم کودکان و نوجوانان به نقطه ای 
برسند که بدانند همراه داشتن موبایل و 
استفاده از شبکه های مجازی نامحدود به 
آن ها صدمه می زند و مشکلات فراوانی را 

برای آن ها ایجاد می کند. 
وزیر اسبق آموزش و پرورش خاطرنشان 
کرد: البته باید گفت یکی از نقاط ضعف 
برنمی  امروز  به  اصلا  که  ما  آموزشی 
و  داشته  وجود  نیز  گذشته  از  و  گردد 
گاهی وقت ها شدت آن زیاد و گاهی کم 
شده، این است که در روش های تعلیم و 
موثری  روش های  به  کمتر  خود  تربیت 
کنترل  چراکه  می پردازیم  چنینی  این 
دورنی بسیار مهم است که باید فرزندان 
این  از  این مرحله برسانیم و  به  را  خود 
بعد تقویت کنیم. بطحایی یادآوری کرد:  
دانش آموزان در مورد حقوق خود نیز باید 
به چنین آگاهی و کنترل درونی برسند. 
در منابع تعلیم و تربیت همانطور که برای 
معلم حقوقی مترتب هستیم، برای دانش 
آموز نیز حقوقی مشخص شده و باید این 
حق تامین شود.  بطحایی افزود: نمی گویم 
همراه داشتن موبایل یا نداشتن آن را باید 
تنها حقوق دانش آموز بدانیم بلکه تاکید 
من روی کنترل درونی است تا موفقیت ها 
کوتاه مدت نباشد. ما نمی خواهیم شواهد 
و موفقیت های ما در تعلیم و تربیت کوتاه 
مدت باشد بلکه نیاز به اقداماتی داریم که 
نتایج آن در درازمدت نیز پایداری داشته 

باشد.

وزیر اسبق وزارت آموزش و پرورش گفت: 

ضرورت تقویت کنترل درونی دانش آموزان
 در مواجهه با ممنوعه ها

میزان عضویت در کتابخانه های عمومی زنجان بالاتر 
از میانگین کشوری است

آیین نامه ارتباط با نخبگان ایرانی خارج از کشور
 تدوین می شود

کنکور 2 مرحله ای تربیت معلم
 سهم5۰ درصدی سابقه تحصیلی و ۲5 درصدی ارزیابی تکمیلی

ایسنا/ از روز یکشنبه 5 آذر ثبت نام برای 
آغاز  معلم«  »تربیت  کنکور  در  شرکت 
شده است و دانش آموزان دوازدهمی که 
می خواهند با ورود به دانشگاه فرهنگیان 
و تربیت دبیر شهید رجایی معلم شوند 
می توانند همزمان با ثبت نام در کنکور 
نیز  دبیر«  »تربیت  کنکور  در  سراسری، 

شرکت کنند.
جذب  بار  اولین  برای  آینده  سال  از 
تربیت  دانشجو در دانشگاه فرهنگیان و 
برگزاری  طریق  از  رجایی  شهید  دبیر 
و  معلم«  »تربیت  اختصاصی  آزمون 
انجام می شود؛  از کنکور سراسری  مجزا 
مصوبه  اجرای  راستای  در  تصمیم  این 
کیفیت بخشی  ضوابط  و  »سیاست ها 
دانشگاه فرهنگیان« شورای عالی انقلاب 
نام در این  فرهنگی گرفته شده و ثبت 
از  معلم«  »تربیت  کنکور  یعنی  کنکور 
امروز همزمان با ثبت نام کنکور سراسری 

آغاز می شود.
دانش  از  دسته  آن  فقط  اساس  این  بر 
آموزان پایه دوازدهمی که می خواهند با 
ورود به دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی 
و دانشگاه فرهنگیان در آینده معلم شوند 
از امروز 5 آذر ماه سال جاری تا ۱۱ آذر 
ماه فرصت دارند تا از طریق سایت سازمان 
سنجش برای شرکت در کنکور »تربیت 

معلم« ثبت نام کنند.
همچنین کنکور تربیت معلم همزمان با 
پنجشنبه  روزهای  در  سراسری  کنکور 
اردیبهشت سال ۱4۰3  و جمعه ۶ و ۷ 
برگزار می شود و به تبع سازمان سنجش 
ساعت  تداخل  عدم  برای  لازم  تدابیر 
برگزاری آزمون آن دسته از دانش آموزانی 
که قصد دارند در هر دو کنکور سراسری 
و تربیت معلم شرکت کنند را فراهم می 

کند.
کنکور دو مرحله ای »تربیت معلم«

کنکور »تربیت معلم« شامل دو مرحله 
است؛ مرحله نخست همان آزمون کتبی 
و سوالات چهارگزینه ای کنکور »تربیت 
معلم« است و مرحله دوم شامل ارزیابی 
تکمیلی می شود. در واقع داوطلبانی که 
در آزمون کتبی حد نصاب را کسب کنند 
معاینات  انجام  تکمیلی،  ارزیابی  برای 
پزشکی، مصاحبه و احراز صلاحیت های 
فراخوانده  معلمی  شغل  به  مربوط 
و  آموزش  وزارت  این  از  پیش  می شوند. 
پرورش برای جذب معلم از طریق ماده 

2۸ نیز با روش اقدام به ایجاد کانون های 
ارزیابی تکمیلی داوطلبان به منظور احراز 
صلاحیت های شغل معلمی در داوطلبان 
با  داوطلبان  ارزیابی  این  در  بود.  کرده 
چهار ابزار مصاحبه، ارائه شفاهی، ایفای 
و بحث گروهی  و مطالعه موردی  نقش 
مورد سنجش قرار گرفتند و پیش بینی 
می شود ارزیابی تکمیلی داوطلبان کنکور 
در  شیوه  همین  به  نیز  معلم«  »تربیت 

پیش گرفته شود.
سهم 5۰ درصدی سابقه تحصیلی و 25 

درصدی ارزیابی تکمیلی در این کنکور
تحصیلی  سوابق  بعد  به  سال ۱4۰2  از 
تاثیر  و  سهم  کنکور  در  آموزان  دانش 
قطعی دارد، این سهم برای کنکور امسال 
یعنی سال ۱4۰2 و کنکور سال  ۱4۰3 
تنها معطوف به نمرات سال آخر متوسطه 
یعنی پایه دوازدهم شده است اما در سال 
۱4۰4 نمرات پایه های یازدهم و دوازدهم 
و از سال ۱4۰5 به بعد بر اساس نمرات 
پایه  های سه سال آخر )دهم، یازدهم و 

دوازدهم( محسوب می شود.
همچنین تاثیر قطعی سابقه تحصیلی که 
درصدی   4۰ سهم  امسال  کنکور  برای 
سهم   ۱4۰3 سال  کنکور  در  داشت، 
قطعی 5۰ درصدی و از کنکور ۱4۰4 به 

بعد سهم قطعی ۶۰ درصدی دارد.

ایرنا/  مدیرکل کتابخانه های عمومی استان زنجان گفت: بیش از ۷۰ هزار نفر در کتابخانه های 
عمومی استان عضویت فعال دارند که این میزان از میانگین کشوری بالاتر است.

محمد رضاخانی افزود: اعضای فعال ماهانه به کتابخانه مراجعه کرده و از خدمات کتابخانه ها 
استفاده می کنند.

وی با اشاره به آغاز ثبت نام از متقاضیان برای عضویت رایگان در کتابخانه های استان طی هفته 
گذشته، خاطرنشان کرد: بازسازی کتابخانه های سهروردی و روزبه که از کتابخانه های مهم و پر 

مخاطب استان هستند در افزایش اعضای کتابخانه های استان تاثیر گذاشته است.
رضاخانی با بیان اینکه در زمان حاضر بیش از یک و نیم میلیون جلد کتاب در کتابخانه های 
عمومی استان وجود دارد، گفت: طی یک سال گذشته بالغ بر ۶۸۰ هزار نسخه کتاب از کتابخانه 

های عمومی استان به امانت گرفته شد.
مدیرکل کتابخانه های عمومی استان زنجان با بیان اینکه طی سال گذشته و امسال بیش از ۶5 
هزار نسخه کتاب توسط شهروندان به کتابخانه های عمومی استان اهدا شده است، گفت: در این 
مدت ۱2 هزار و 5۰۰ نسخه کتاب نیز از محل منابع استانی برای کتابخانه های عمومی استان 

خریداری شد.
استان زنجان ۱۰2 کتابخانه عمومی دارد که 34 باب آن در مناطق روستایی واقع شده است.

مهر/ معاون علمی و فناوری رییس جمهور گفت: برنامه هفتم مکلف کرده این معاونت با همکاری 
وزارت امور خارجه، آیین نامه ارتباط با نخبگان ایرانی خارج از کشور را تدوین کند.

روح الله دهقانی فیروزآبادی در پاسخ به این سوال که لایحه بودجه ۱4۰3 چند روز گذشته به 
مجلس تقدیم شد، بودجه معاونت علمی و حوزه علم و فناوری چه تغییراتی نسبت به سال های 
گذشته داشته است، گفت: لایحه بودجه ۱4۰3 لایحه متفاوتی نسبت به سال های گذشته و 

حجمش خیلی کمتر است به طوری که فکر می کنم یک چهارم بودجه سال گذشته است.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور افزود: البته با توجه به اینکه اخیراً برنامه 
هفتم تصویب شد و خیلی از مواردی که دولت مدنظرش بود، در برنامه هفتم گنجانده شده بودجه 
۱4۰3 جزئیات خیلی زیادی ندارد. البته جداول بودجه ای تا یک ماه دیگر آماده می شود و فعلًا 

احکام بودجه اعلام شده است.
دهقانی در ادامه به بخشی از برنامه هفتم توسعه در حوزه علم و فناوری اشاره کرد و گفت: در برنامه 
هفتم توسعه دولت در ۶ حوزه فناوری شامل هوش مصنوعی، میکروالکترونیک، شناختی، زیست 
فناوری و … مکلف شده در راستای یکپارچه سازی زیرساخت ها و توانمندی ها و ظرفیت های 

موجود، آزمایشگاه های ملی در این حوزه ها راه اندازی کند.
وی ادامه داد: یکی دیگر از احکام خوب مندرج در برنامه هفتم، اختصاص درآمدهای عوارض و 
حقوق صادراتی مواد خام و نیمه خام برای توسعه زنجیره ارزش است که به طور جدی مورد 

توجه قرار دارد.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور در ادامه خاطرنشان کرد: همچنین 
یکی دیگر از مباحث جدی در برنامه این است که هر سال دولت مکلف است ۱۰ درصد از اقلام 
راهبردی خود را بومی سازی کند و تا پایان برنامه هفتم به 5۰ درصد می رسد که این بازار بسیار 

خوب برای دانش بنیان ها محسوب می شود.
دهقانی تصریح کرد: همچنین در راستای ارتباط، جذب و بازگشت نخبگان و متخصصان و نقش 
آفرینی آنان در چرخه خدمت به کشور، معاونت علمی، فناوری و با همکاری وزارت امور خارجه 
مکلف شده اند آئین نامه اجرایی ارتباط نخبگان ایرانی خارج از کشور را تهیه و به تصویب هیأت 
وزیران برسانند به طوری که تا پایان برنامه هفتم امکان تعامل مؤثر با حداقل 2۰ درصد از جامعه 

هدف فراهم شود.
وی در پایان گفت: احکام بسیار درخشانی در برنامه هفتم وجود دارد که اگر در شورای نگهبان و 

مجمع تشخیص مصلحت نظام نهایی شود، واقعاً جذاب است.

ضرغامی: 

بودجه میراث فرهنگی را نداده اند

برنا/ وزیر میراث فرهنگی گفت: امسال ۱5۰۰ میلیارد تومان بودجه عمرانی وزارت میراث فرهنگی 
است، از این مقدار هیچی دست وزارت میراث فرهنگی را نگرفته، سال تمام شد و باید راه حل 

پیدا کرد.
عزت الله ضرغامی در مراسم افتتاح انجمن خیرین میراث فرهنگی که برگزار شد، گفت: میراث 
فرهنگی بزرگترین و جدی ترین عامل برای انسجام ملی است و امروز که بیش از هر زمان به 

وحدت ملی نیاز داریم.
وی گفت: داریوش در کتیبه ای که در گنجنامه دارد می گوید به نام خداوندی که شادی را آفرید. 
یکی از گمشده های ما بعد از انقلاب، مسئله شادی است. بی توجهی و نبود اعتبارات و کمبودها 
برای حفظ میراث فرهنگی زیاد است. بودجه هایی که به ما می دهند می شود روزی 3۰۰ تومان 
که پول یک کارگر ساده نیست. امسال ۱5۰۰ میلیارد تومان بودجه عمرانی وزارت میراث فرهنگی 
است. از این مقدار هیچی دست وزارت میراث فرهنگی را نگرفته است. سال تمام شد. باید راه 

حل پیدا کرد.
وی ادامه داد: جلوی چشم ما میراث تمدنی در حال از بین رفتن است. در دو سال اخیر به 
۱۹۰ شهر و تعداد زیادی روستا رفته ام. در برخی از شهرها 2۰ اثر تاریخی وجود دارد وقتی به 
آنجا می رویم می بینیم بخشی از مشکلات حل می شود چون بانی دارد. این افراد معمولاً گرفتار 

دستگاه ها هستند در حالی که می شود با حمایت آنها میراث را نجات داد.
وی گفت: در محل با وزرا و مسئولان مربوطه صحبت می کنیم همان جا خیلی از مشکلات حل 

می شود. رئیس اوقاف خیلی وقت ها همان جا به کمک می آید.
ضرغامی گفت: مردم باید پای کار بیایند تا میراث فرهنگی حفظ شود. هر کجا می روم این 
مشکلات هست وضع ما نیست به خیلی از کشورها به لحاظ میراث فرهنگی بهتر است. به 
خصوص دانش مرمت در ایران بالاست. 5۰ سال است که مرمتگر گنبد سلطانیه با ۷۰ سال سن، 

روی سقف و داربستها می رود و دائم مرمت می کند من دست او را بوسیدم.
وی ادامه داد: می توانیم در این برنامه اولین کسی باشیم که برای حفظ میراث فرهنگی اولین قدم 
را برداریم. آنقدر نظام اداری ما فشل و عقب مانده است که مثل بختک می ماند. این را آقای رئیسی 

هم می داند. یک سال طول کشیده تا انجمن میراث فرهنگی تشکیل شود.
ضرغامی گفت: رئیس جمهور در موزه ملی به ما گفت گردشگرانی که به ایران می آیند هر کدام 
رفتار و فرهنگ خودشان را دارند برنامه ریزی کنید و اینها را درک کنید حتماً اجبار نکنید که 

یک جور خاصی باشند.
ضرغامی در ادامه صحبت هایش به گفتگو با همسرش اشاره کرد و گفت: من با صحبتی که داشتم 
گفتم برای میراث فرهنگی ده میلیون تومان هزینه می کنم. همسرم گفت آیا با این پول میراث 

فرهنگی کشور را نجات می دهی؟

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر آرای شماره های ذیل صادره از ناحیه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف و ضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان طارم تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضیان در ششدانگ هر یک از قطعات با مشخصات شرح ذیل همگی واقع در بخش هشت زنجان شهرستان طارم محرز گردیده است:

نام مالک

 رسمی

شماره

 ملی

نام 

پدر

نام 

متقاضی

شماره

 پلاک 
اصلی

اصطلاح

 محلی

نام 

محل

مساحت به

متر مربع

نوع 

ملک

تاریخ رای شماره رای

فرضعلی 
رضایی

۵۳۹۹۴۲۰۷۱۶ آقا رئوف 

امیر خانی

۵۶ ندارد تسکین ۷۳۵۸,۷۱ باغ ۱۴۰۲/۰۵/۱۶ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۱۲۲۱

فرضعلی 
رضایی

۵۳۹۹۴۲۰۷۱۶ آقا رئوف 

امیر خانی

۵۶ ندارد تسکین ۱۸۰۶,۴۰ باغ ۱۴۰۲/۰۵/۱۶ ۱۴۰۲۶۰۳۲۷۰۰۶۰۰۱۲۲۲
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دوشنبه  ۶   آذر   ۱40۲   *   سال بیست ودوم   *   شماره ۲۵۱۲ روز��۶ ] خانواده [
خبر

معاون پیشگیری و خدمات پایه سلامت سازمان بیمه سلامت خبر داد:

افزایش هزینه دارویی بیماران دیابتی

رئیس اداره مامایی وزارت بهداشت اعلام کرد:

طرح نیروی انسانی مامایی الزامی شد 

استفاده از ماسک در اماکن عمومی الزامی شد!

ایرنا/  معاون پیشگیری و خدمات پایه سلامت سازمان بیمه 
بیمه  بالاترین هزینه دارویی سازمان  ایران گفت:  سلامت 
سلامت در سال جاری متعلق به 2 قلم انسولین به میزان 
به  نشانه هزینه های رو  تومان است که  یک هزار میلیارد 

افزایش داروهای بیماران دیابتی است.
فرشید عابدی درباره اقدامات صورت گرفته در پیشگیری از 
دیابت اظهارداشت: مهمترین عامل در پیشگیری از دیابت 
اصلاح سبک زندگی است، در این مساله چند حوزه اهمیت 
دارد. درگام اول تغذیه سالم مورد توجه بوده و باید بپذیریم 
که تغذیه سالم و مبتنی بر سبد غذایی بومی یکی از مهم 

ترین اصلاحاتی است که باید انجام شود.
ارائه شده در بحث اضافه وزن  آمار  تاکید کرد: طبق  وی 
در کودکان در بین کشورهای دنیا رتبه پنجم و در منطقه 
رتبه اول را داریم، بدون تردید برای جلوگیری از دیابت باید 
غذای کودکان دارای کالری مناسب بوده و از مصرف غذاهای 

پرکالری اجتناب گردد.
عابدی تصریح کرد: گام دوم در پیشگیری از دیابت فعالیت 
بالایی  بسیار  اهمیت  از  که  است  ورزش  و  فیزیکی  های 
برخوردار است، البته باید امکانات و الزامات لازم را در این 
خصوص فراهم کرد. معاون پیشگیری و خدمات پایه سلامت 
سازمان بیمه سلامت ایران ادامه داد: همچنین باید آموزش 
را به عنوان تغییر نگاه و نگرش در بیماران دیابتی در اولویت 
قرار داد. تا به این مساله توجه نشود، پیشگیری در دیابت 
رخ نخواهد داد. آموزش و اطلاع رسانی همسو بوده و زمانی 
اطلاع رسانی موفق است که منجر به یادگیری در افراد شود.
وی گفت: شناسایی افراد در معرض ابتلا به دیابت هم باید 
مد نظر قرار گیرد. لذا در این رابطه استفاده از ظرفیت پزشک 
خانواده نیز اهمیت دارد، طبق آمار بالاترین هزینه دارویی 

سازمان بیمه سلامت در سال جاری متعلق به 2 قلم انسولین 
به میزان یک هزار میلیارد تومان بوده که نشانه هزینه های 
رو به افزایش داروهای بیماران دیابتی است. همچنین در 
سال گذشته حدود 2 همت برای همه انسولین ها هزینه 

پرداخت شده است.
مسیر  در  خانواده  پزشک  ظرفیت  از  مندی  بهره   
پیشگیری از دیابت و کنترل هزینه ها را اولویت قرار 

دادیم
بیمه  اینکه معاونت پیشگیری سازمان  به  اشاره  با  عابدی 
سلامت ایران با نگاه و رویکرد منطقی مبنی بر ارتقاء حوزه 

پیشگیری در کشور و تغییر سیاست وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی به این سمت تشکیل شده است ،گفت: با 
توجه به تاکیدات و نگاه مدیرعامل سازمان، این معاونت در 

سطح بیمه سلامت در سال جاری تشکیل شد.
بیمه  سازمان  سلامت  پایه  خدمات  و  پیشگیری  معاون 
سلامت ایران افزود: هدف از تشکیل این معاونت طراحی 
کلیه اقداماتی است که بتواند باعث کاهش هزینه های نظام 
سلامت سطح فردی، خانوادگی و اجتماعی شود اما از سوی 
دیگر در این هدف گذاری باید بتوانیم مردم و کارکنان نظام 
سلامت که در حوزه پیشگیری از بیماری ها تلاش می کنند 

را شناسایی کرده و مورد تشویق قرار دهیم.
وی تصریح کرد: پیشگیری نخستین یا اساسی به عنوان 
بسزایی  اهمیت  از  حوزه  این  در  پیشگیری  سطح  اولین 
اول  روز  هزار  پیشگیری  از  این سطح  در  است،  برخوردار 
زندگی یک کودک )از زمان زندگی جنینی تا 2 سال اول 
زندگی( از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است؛ این زمان 
تاثیرگذارترین زمانی است که می توانیم در بحث پیشگیری 
نخستین فعالیت کنیم. همچنین پیشگیری سطح چهارم 
نیز دارای اهمیت بوده و به این معنی است که پیشگیری 
از اقدامات تشخیصی و درمانی است که می تواند موجب 
ضرر و زیان به بیمار شود. عابدی ادامه داد: در پیشگیری 
سطح چهارم می توانیم از کمک سازمان های مردم نهاد به 
بیمه سلامت استفاده کنیم، بدون شک باید بتوانیم با پیاده 
سازی پیشگیری سطح چهار باعث حفظ منابع مالی سازمان 

و هزینه کرد آن در سایر حوزه های پیشگیری شویم.
بیمه  سازمان  سلامت  پایه  خدمات  و  پیشگیری  معاون 
حوزه  در  عملیاتی  اقدامات  با  رابطه  در  ایران،  سلامت 
پیشگیری افزود: در حال حاضر به دنبال آن هستیم که طرح 
آماده شده پیشگیری نخستین را در سه شهرستان و مناطق 
امیدواریم  نماییم.  اجرایی  پایلوت  به صورت  برخوردار  کم 
منابع مالی این طرح ظرف چند هفته آینده نهایی شده و 
به مرحله اجرا درآید. بدون شک پیشگیری هزینه کمتری 
نسبت به درمان دارد. همچنین به دنبال آن هستیم فعالیت 
بدنی برای خانم های بالای 30 سال و کودکان در قالب یک 

بسته خدمت آماده شود.
از  پیشگیری  خدمتی  بسته  تدوین  شروع  همچنین  وی 
معاونت  های  فعالیت  از  دیگر  یکی  عنوان  به  را  دخانیات 

پیشگیری اعلام کرد.

ایسنا/ رئیس اداره مامایی معاونت درمان وزارت بهداشت، 
در تشریح اقدامات انجام گرفته جهت تقویت جایگاه ماما 
در نظام سلامت گفت: طرح نیروی انسانی مامایی از سال 
1402 جهت اجرایی کردن ماده 49 قانون جوانی جمعیت 
الزامی شد. دکتر فرح بابایی با بیان اینکه بخش زایمان نیز 
پرستاری شد، گفت: پس  تعرفه گذاری خدمات  مشمول 
ابلاغ تعرفه گذاری خدمات پرستاری در سال گذشته،  از 
پیگیری جهت تعرفه گذاری خدمات همکاران ماما در بخش 
های مرتبط سلامت مادر و نوزاد صورت پذیرفت و نهایتا 
طی مصوبه هیات وزیران ابلاغ شد. وی افزود: در راستای 

افزایش دسترسی مادران باردار به خدمات سلامت و با توجه 
به در دسترس بودن همکاران ماما در تمامی نقاط کشور و به 
منظور اجرایی شدن ماده 45  قانون جوانی جمعیت، پوشش 
بیمه ای خدمات ماما در دوران بارداری و غیر بارداری سال 
1401 مصوب و ابلاغ شده است که توسط اکثر بیمه ها اجرا 
می شود و پوشش بیمه ای سازمان تامین اجتماعی نیز در 

دست انجام است.  
بابایی در خصوص اقدامات صورت گرفته در زمینه ماده 49 
قانون جوانی جمعیت )یک مادر به دو ماما( گفت: برآورد 
نیروی انسانی ماما مورد نیاز جهت ارائه خدمات به مادران 

باردار در بخش های زایمانی صورت گرفت از اینرو سهمیه 
استخدام ۶00 ماما در حوزه درمان در آزمون استخدامی 
وزارت بهداشت در نظر گرفته شد. همچنین طرح نیروی 
انسانی مامایی از سال 1402 جهت اجرایی کردن ماده 49 

قانون جوانی جمعیت الزامی شد.
به گفته رییس اداره مامایی معاونت درمان وزارت بهداشت، 
دوره های ارتقای توانمندی گروه مامایی جهت ارائه خدمات 
به زنان و ترویج فرهنگ فرزندآوری به صورت  با کیفیت 

پیوسته برگزار می شود. 
بنابر اعلام وزارت بهداشت، وی با اشاره به برنامه های در حال 

اجرا برای تقویت جایگاه مامایی، از افزایش ضریب سختی 
شرایط محیط کار حرفه مامایی، افزایش ضریب حرفه مامایی 
در مشاغل سخت و زیان آور، تبیین و تقویت جایگاه مامای 
تقویت  ارجاع،  نظام  و  خانواده  سلامت  برنامه  در  خانواده 
نقش ماما در تیم زایمان در کنار دیگر ذینفعان، تبیین و 
تقویت جایگاه ماما در اجرایی سازی قانون جوانی جمعیت 
معاونت  حوزه  با  هماهنگی  و  فرزندآوری  فرهنگ سازی  و 
با  آموزشی در راستای تقویت آموزش دانشجویان مامایی 
رویکرد ارتقای کار تیمی در آموزش به عنوان بخشی از این 

اقدامات یاد کرد.

رویداد24/ وزارت بهداشت، با شیوع رو به افزایش بیماری های 
تنفسی به خصوص آنفلوآنزا در ماه پایانی پاییز، استفاده از 

ماسک را در اماکن عمومی الزامی کرد.
سرماخوردگی،  مثل  تنفسی  بیماری های  افزایشی  روند 
آنفلوانزا و البته، سویه های جدید کرونا، باعث شده تا وزارت 
اماکن  در  ماسک  از  استفاده  به  مجاب  را  مردم  بهداشت 

عمومی و محیط های شلوغ و پر رفت و آمد کند.
شهنام عرشی رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشت، با بیان اینکه 20 درصد سرماخوردگی ها، آنفلوانزا 
تشخیص داده می شود، گفت: افراد برای حفظ سلامت خود 

بهتر است در اماکن عمومی از ماسک استفاده کنند.

موارد  از  درصد   30 نیز  امسال  تابستان  در  افزود:  وی 
سرماخوردگی مربوط به کرونا بود و اکنون این میزان به 5 

درصد رسیده است. 
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با 
بیان اینکه موج آنفلوانزا اواخر آذر فروکش می کند، گفت: 
آنفلوانزا از ۶ هفته گذشته شدت بیشتری پیدا کرده و دو 
مراکز  در  تنفسی  بیماری های  از  ناشی  بستری های  سوم 
درمانی، مربوط به افرادی است که درگیر آنفلوانزا شده اند. 
البته باید بگویم که بیماران بستری، عمدتاً افراد بالای ۶5 

سال و کسانی هستند که نقص ایمنی دارند.
تغییرات جوی، سرد شدن هوا و شروع بارش ها، به یکباره 

باعث افزایش موارد سرماخوردگی شده که همین موضوع 
می تواند شرایط را برای تشدید موج بیماری های تنفسی، 
علائم  که  کسانی  به  پزشکان  توصیه  لذا،  کند.  فراهم 
سرماخوردگی دارند؛ این است که تا کاهش علائم و گذر از 
دوره ناقل بودن، در منزل بمانند و استراحت کنند تا سایرین 
را هم در معرض خطر قرار ندهند. در صورتی که اجبار به 
خروج از منزل دارند، حتماً از ماسک استفاده کنند تا موجب 
و  نشوند. همچنین شست وشو  بیماری  به  دیگران  ابتلای 
ضدعفونی کردن دست ها در جلوگیری از بیماری های فصلی 

از جمله آنفلوانزا، سرماخوردگی و کرونا نقش مؤثری دارد.
وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  رئیس  گفته  به 

بهداشت، طی سه هفته اخیر پیک بالایی از موارد بیماری را 
در کشور داشتیم.

در همین حال، همچنان شاهد بروز سویه های جدید کرونا 
هستیم که البته به شدت آنفلوانزا و سرماخوردگی نیست، به 
طوری که عرشی گفته است؛ حدود 15 تا 20 مورد زیرسویه 
مختلف کرونا در کشور در گردش است و به شکل مداوم هم 
در حال رصد هستیم تا در صورت شیوع سویه جدید ویروس 

به سرعت آگاه شویم.
وی به این نکته هم اشاره کرد که عموماً مشکلات تنفسی 
بیمارستان ها  در  آنفلوانزا  مبتلایان  شدن  بستری  سبب 

می شود.

ایسکانیوز/ جوش ها از مشکلات پوستی رایج در هر جنسیتی هستند اما نوعی جوش های 
خطرناک وجود دارند که باید آن ها را بشناسید و سریع تر درمان کنید.

جوش صورت همیشه نشان از بلوغ و یا خوردن غذاهای چرب نیست گاهی همین دانه های قرمز 
رنگ هشداری جدی و نشانه ای از بیماری خطرناک است. آکنه ولگاریس نوعی جدی از آکنه می 
باشد که التهاب شدید نمونه ای از آن محسوب می شود و بعضی اوقات به نام های آکنه کیستیک 
، آکنه ندولر یا ندولستیک نامیده می شود . این نوع آکنه را باید جدی گرفت و خبر خوش آن 

است که درمان نیز دارد.
آنچه که آکنه شدید را با اشکال خفیف تر آن متفاوت می سازد میزان التهاب است علاوه براین، در 
آکنه شدید تعداد زیادی جوش های کورکی ، جوش چرکی و جوش سرسیاه وجود دارد همچنین 
ممکن است لکه هایی نیز در پوست بوجود آید . لکه های پوستی غالبا در لایه های عمیق تر 

پوست احساس شده و می تواند دردناک نیز باشند.
آکنه شدید می تواند در هر سن و جنسیتی اعم از زن و مرد رخ دهد و علاوه برصورت ، در پشت 

، گردن ،قفسه سینه و شانه نیز ظاهر خواهند شد.
از دیگر علائم اکنه شدید می توان به تب نیز اشاره کرد که می تواند علامتی از عفونت و یا 
حساسیت باشد . در صورت گسترده شدن و کبود شدن جای جوش می بایست به التهاب رگ 

ها نیز شک کرد زیرا ممکن است که عملکرد های پلاکت های خون دچار اختلال شده باشند.
علائم عفونت شامل داغ شدن بدن ، درد و ترشح بدبو زرد و یا سبز رنگ است اما اگر علت ، 

حساسیت باشد معمولا طی دو هفته پس از شروع داروی جدید رخ می دهد.
چگونه می توان گفت آکنه شدید شده است؟

در صورت وجود نشانه های زیر باید گفت که آکنه شدید است :
وجود لکه های گسترده ای که بخش قابل توجهی از صورت و بدن را پوشانده اند.

پوست ملتهب و قرمز شده است.
لکه های پوستی عمیق ، دردناک و ملتهب شده اند.

جای جوش ) اسکار ( ماندگار شده است.
درمان های بدون نسخه تاثیری در درمان پوست نداشته اند.

لازم است اگر به مدت ۱2 هفته از داروهای بدون نسخه برای درمان استفاده کرده اید و نتیجه 
گرفته اید ،این بار بدون در نظر گرفتن شدت آکنه به متخصص پوست مراجعه کنید.

درمان آکنه های شدید:
آکنه های شدید به راحتی باعث ماندگاری جای خود می شوند ، بنابراین مهم است که درمان 
آن ها سریعا آغاز شود . آکنه های شدید ابتدا باید بطور تهاجمی و با داروهای متعددی کنترل 

و سپس درمان شوند.
گزینه های درمانی زیادی وجود دارد که می توانید توسط آنها ، آکنه ها را تا حدی درمان کنید 
اما لازم است برای پیشگیری از تشدید آن ها دستورالعمل هایی که برای تغذیه و رژیم خود دارید 

را به دقت دنبال نمایید.
آکنه های شدید می توانند علاوه بر پوست ، به روان نیز آسیب برسانند . این نوع آکنه ها باعث 

می شود تا در جمع منزوی شوید زیرا قطعا اعتماد به نفس را ازبین خواهد برد.
درمان آکنه می تواند تا حدی به بهبود این مشکلات نیز کمک کند اما در صورتی که احساس می 

کنید آکنه ها زندگی شما را تحت الشعاع قرار داده اند از یک پزشک عمومی نیز کمک بگیرید.
آکنه شدید واقعا مشکلی بزرگ می باشد اما می توان توسط یک متخصص پوست آن را مدیریت 

و درمان کرد ، پس ناامید نباشید!
سایر نکات:

اگر آکنه ها به تاول تبدیل شده اند پس ممکن است پوست شما با یک گیاه سمی و یا ماده ای 
آلوده تماس داشته است ، در این شرایط باید به پزشک مراجعه کنید.

اگر لکه های پوستی بنفش رنگ شده اند ممکن است از علائم عفونت بوده و باید به پزشک 
مراجعه کنید.

اگر بصورت خودسرانه برای درمان از پماد هایی استفاده کرد اید اما باعث شده اند محل آکنه 
شدید تر شود ابتدا پماد را کنار گذاشته و سپس به پزشک مراجعه داشته باشید.

جوش های خطرناکی که می توانند دردسرساز باشند

همشهری آنلاین/ قدم زدن به عقب )پیاده روی رو به عقب( به جای جلو، برای تنها چند دقیقه، 
می تواند مزایای شگفت انگیزی برای سلامتی داشته باشد.

همه ما شنیده ایم که پیاده روی می تواند برای سلامتی مان عالی باشد. اما هدف گذاری 10 هزار 
قدم در روز می تواند برای برخی کمی سخت و دشوار به نظر برسد و بین روزهای کاری شلوغ یا 
مراقبت از کودکان، انجام آن غیرممکن باشد. چه می شد اگر می توانستید گام های برداشته شده 
را بیشتر حساب کنید؟ به گفته دکتر مایکل موزلی، تنها کاری که باید انجام دهید این است که 
 Just One جهت پیاده روی و قدم ها را تغییر دهید. این پزشک تلویزیونی و مجری پادکست
Thing در این باره گفته است که قدم زدن به عقب )پیاده روی رو به عقب( به جای جلو، برای 
تنها چند دقیقه، می تواند مزایای شگفت انگیزی برای سلامتی داشته باشد. دکتر موزلی می 
گوید که او به این تمرین »عجیب« اعتقاد راسخ داشته و به اثرگذاری آن ایمان دارد و بر اساس 
تجربیاتش، راه رفتن به سمت عقب به کمر و زانوها کمک زیادی می کند. این پزشک در این باره 
می گوید: »این تکنیکی است که برای دهه ها در فیزیوتراپی برای بازتوانی آسیب های قسمت 
های پایین پا مورد استفاده قرار می گیرد. این کار می تواند راه رفتن و تحرک شما را بهبود بخشد 
و مطالعات علمی بسیار زیادی وجود دارد که نشان می دهند چگونه راه رفتن به عقب می تواند 

حافظه و مهارت های حل مساله شما را تقویت کند«.
اما این متخصص تغذیه بر این باور است که استفاده از روش پیاده روی برعکس بسیار بیشتر از 
آن چیزی است که فکر می کنید. او راه رفتن رو به عقب را »تمرینی بسیار قدیمی« خوانده که 
»تصور می شود از چین نشأت گرفته باشد، جایی که تا به امروز محبوب باقی مانده است«. وی 
در ادامه می گوید: » در واقع چینی ها یک جمله مشهور دارند که “100 گام به عقب به اندازه 

1000 گام به جلو ارزش دارد”«.
 ۱- کالری بیشتری می سوزاند: به گفته این متخصص تغذیه، عقب عقب راه رفتن انرژی 
بیشتری – حدود 30 درصد – نسبت به قدم گذاشتن رو به جلو مصرف می کند، بنابراین به بدن 
شما کمک می کند تا چند کالری بیشتر از راه رفتن به سمت جلو بسوزاند. او به مطالعه ای در 
مجله بین المللی پزشکی ورزشی اشاره کرده که نشان می داد داوطلبان سالم با اضافه کردن پیاده 

روی به سمت عقب به برنامه ورزشی خود، 2.5 درصد از چربی بدن خود را از دست می دهند.
دکتر موزلی می گوید: »راه رفتن به سمت عقب از ماهیچه هایی استفاده می کند که در طول 
راه رفتن به سمت جلو کمتر فعال هستند، مانند ساق پا و ماهیچه پشت پا و همچنین ماهیچه 

چهارسر، آن ماهیچه بزرگ در جلوی ران«.
این پزشک می گوید که پیاده روی معکوس   ۲. حافظه کوتاه مدت را تقویت می کند: 
همچنین می تواند حافظه کوتاه مدت شما را تقویت کند. دکتر موزلی می گوید که محققان 
دانشگاه روهمپتون پس از درخواست از افراد برای قدم زدن به عقب، جلو یا ایستادن بی حرکت در 
هنگام تماشای یک ویدیو، حافظه افراد را بررسی کردند و دریافتند که افرادی که به سمت عقب 

پیاده روی می کردند »دائماً بیشتر از دیگران در مورد ویدیو به یاد می آورند«.
او می گوید: »راه رفتن به عقب بخش های بیشتری را از مغز نسبت به راه رفتن به جلو فعال می 
کند و به بسیج منابع مغزی شما کمک می کند.«. این شامل قشر پیش پیشانی – که در برنامه 

ریزی، تصمیم گیری و حافظه دخیل است – نیز می شود.
 ۳. کمردرد را کاهش می دهد و تعادل را بهبود می بخشد:پروفسور جنت دوفک از دانشگاه 
نوادا در لاس وگاس که مهمان این پادکست بود، می گوید یکی از مزایای اصلی راه رفتن به عقب 
»استفاده متفاوت از گروه های عضلانی اصلی« است که می تواند به کمردرد و انعطاف پذیری 

کمک کند.

چرا پیاده روی رو به عقب مفیدتر از پیاده روی رو به جلو 
است؟

معاون وزیر بهداشت :

حمایت های تغذیه ای ویژه از مادران باردار در مناطق محروم کشور
ایلنا/ معاون وزیر بهداشت ضمن تاکید بر اجرای برنامه های 
ویژه برای حمایت تغذیه ای از مادران باردار در مناطق محروم 
کشور گفت: توزیع رایگان مکمل هایی نظیر آهن، فولیک 
اسید و ویتامین D در مدارس دخترانه کشور از برنامه های 
روتینی است که با همکاری وزارتخانه های بهداشت و آموزش 
و پرورش اجرا می شود. »حسین فرشیدی«، معاون بهداشت 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی درباره برنامه های 
این وزارتخانه برای حمایت از مادران باردار و کودکان دچار 
سوءتغذیه در مناطق محروم کشور توضیح داد: مهمترین 
برنامه ای که وزارت بهداشت برای حمایت از کودکان دچار 
سوءتغذیه در دستور کار دارد، طرح ارتقای وضعیت تغذیه 
کودکان زیر 5 سال دهک های یک تا پنج جامعه است که 
بیش از 123 هزار کودک مشمول آن می شوند. براساس این 
طرح، کالابرگ الکترونیکی برای خرید اقلام غذایی سالم و 
ضروری ویژه کودکان به خانواده های آنان ارائه می شود که 

این کالابرگ ها ماهانه یک میلیون تومان شارژ می شود. 
وی افزود: اطفالی که مشمول اجرای طرح ارتقای وضعیت 
کودکان زیر 5 سال می شوند، عمدتا متعلق به خانواده هایی 
هستند که در استان های محروم کشور نظیر سیستان و 
بلوچستان، خراسان جنوبی، کرمان و ... زندگی می کنند. 
البته در کنار این طرح، شبکه بهداشت برنامه های ویژه ای را 
برای حمایت از تغذیه مادران باردار و شیرده در دست اجرا 
قرار دارد؛ از جمله این برنامه ها می توان به توزیع مکمل های 
غذایی برای مادران باردار در مناطق محروم با کمک ستاد 
اجرایی فرمان امام )ره( و همچنین ارائه بسته های معیشتی 

کمک  با  کم برخوردار  مناطق  در  شیرده  و  باردار  زنان  به 
استانداری ها اشاره کرد. 

 شیر رایگان در همین سال تحصیلی به مدارس ۳۱ 
استان خواهد رسید 

فرشیدی در بخش دیگری از صحبت هایش با بیان این که 
توزیع شیر رایگان در مدارس ابتدایی 1۶ استان کشور از 
جمله دیگر برنامه های در حال اجرا توسط وزارت بهداشت 

است که به رفع مشکلات تغذیه ای کودکان به ویژه در مناطق 
محروم کمک می کند، اظهار داشت: برنامه ما این است که 
در همین سال تحصیلی جاری، بتوانیم در مدارس مقطع 
ابتدایی تمام 31 استان کشور این برنامه را اجرایی کنیم 
تا همه دانش آموزان این مقطع در هر قشری از جامعه که 

هستند، هفته ای دو بار از شیر رایگان برخوردار شوند. 
کرد:  خاطرنشان  بهداشت  وزارت  در  مسئول  مقام  این 

علت به تاخیر افتادن اجرای این برنامه در برخی استان ها 
در سال تحصیلی جاری، سختگیری های ویژه ای است که 
وزارت بهداشت در زمینه نظارت بر کیفیت و سلامت شیر 
توزیع شده در مدارس انجام می دهد و در تمام استان ها ابتدا 
باید بتوانیم منبع قابل اعتمادی را به عنوان تولیدکننده شیر 
باکیفیت برای توزیع در مدارس پیدا کنیم، زیرا استاندارهای 
پیش بینی شده برای شیر مدارس از شیری که در مغازه ها 

عرضه می شود، بالاتر است. 
برنامه  اجرای  برای  تومانی  میلیارد   ۱۰۰ هزینه   

»فلورایدتراپی« در مدارس 
معاون وزیر بهداشت در بخش دیگری از صحبت های خود 
یادآور شد: علاوه بر عرضه شیر رایگان در مدارس، توزیع 
رایگان مکمل هایی نظیر آهن، فولیک اسید و ویتامین D در 
مدارس دخترانه کشور از دیگر برنامه های روتینی است که 
با همکاری وزارتخانه های بهداشت و آموزش و پرورش اجرا 
می شود. همچنین در برخی مدارس دخترانه، کلسیم نیز 
توزیع می شود و به دنبال آن هستیم که توزیع کلسیم را به 
تمام مدارس دخترانه کشور تعمیم دهیم.  وی در پایان گفت: 
اجرای برنامه ارتقای بهداشت دهان و دندان دانش آموزان نیز 
از سال گذشته آغاز شده است که در قالب آن، علاوه بر 
معاینه اولیه دهان و دندان کودکان، »فلورایدتراپی« برای 
دانش آموزان سه سال نخست مقطع ابتدایی انجام می شود؛ 
اجرای این برنامه در سال گذشته حدود 100 میلیارد تومان 
برای دولت هزینه داشت و امسال اعتبارات لازم برای اجرایی 

شدن آن تخصیص خواهد یافت. 



7دوشنبه   ۶   آذر   ۱40۲   *   سال بیست ودوم   *   شماره ۲۵۱۲ ]  ورزش  [
روز��

خبر

 ایرنا/  ورزش مهیج و محبوب تیراندازی در استان زنجان به 
رغم محدودیت ها از جمله نبود سیبل الکترونیکی و گرانی 
تجهیزات،   علاقه مندانی را به خود جذب کرده و برای ادامه 

فعالیت و توسعه ورزش قهرمانی نیازمند حمایت است.
تیراندازی از جمله ورزش های حرفه ای، مهیج و محبوب 
بسیاری از افراد است، این ورزش که مسابقات آن در سطح 
المپیک نیز برگزار می شود نیازمند کسب مهارت و داشتن 

دقت و تمرکز لازم است.
تیراندازی از جلمه ورزش های مورد تاکید در دین اسلام نیز 
هست و هم اکنون در کشور ما جایگاه و اهمیت بالایی دارد 

و یکی از رشته های ملی محسوب می شود.
ورزشکاران فعال در این رشته که شامل چند زیرمجموعه 
و  گیری  نشانه  به  اقدام  گرم  سلاح  از  استفاده  با  است 
تیراندازی به صورت خوابیده،  زانوزده یا ایستاده از فواصل 
10،   25، 50 و 300 متر با اسلحه های تفنگ و تپانچه 

می کنند.
تفنگ  بادی،    تفنگ  های  شاخه  دارای  تیراندازی  ورزش 
ساچمه ای و زیرشاخه های تراپ،   تراپ دوتایی،   اسکیت 
و دوگانه است.ورزش تیراندازی همچنین دارای شاخه های 
مختلف از جمله تفنگ بادی، تپانچه و تفنگ ساچمه زنی 
است که برخی از این رشته ها زیرشاخه های دیگری دارد 
به طوریکه تیراندازی با تفنگ ساچمه ای شامل تراپ، تراپ 
قوانین و علاقه مندان  دوتایی و اسکیت است که هریک 

خاص خود را دارد.
یا  دوگانه  تیراندازی،  ورزش  های  زیرشاخه  از  دیگر  یکی 
بیاتلون است که ترکیبی از دوی صحرانوردی و تیراندازی را 
شامل می شود و این شاخه اغلب در زمره ورزش های رزمی 

و نظامی قرار دارد.
فعالیت در رشته ورزشی تیراندازی که هیچ محدودیت سنی 
و جنسی ندارد، موجب تقویت مهارتهایی از جمله تمرکز، 
نشانه گیری، تقویت عضلات بدن،   نشاط و شادابی و کاهش 

مشکلات روانی از جمله افسردگی و اضطراب می شود.
زنجان  در  تیراندازی  ورزش  از وضعیت رشته  اطلاع  برای 
استان  تیراندازی  هیات  دبیر  رجبی  الله  روح  با  خبرنگار  

زنجان گفت و گو کرده است.
  ورزش تیراندازی استان زنجان هم اکنون در چه 

وضعیتی قرار دارد؟  
هیات های ورزشی تیراندازی با شاخص هایی همچون اعزام 
نفرات به تیم ملی، فعالیت در مناسبت های متفاوت ملی و 
مذهبی و رنکینگ داورها و مربی ها سنجیده می شود که 
بر همین اساس هیات تیراندازی استان زنجان هم اکنون 

جایگاه یازدهم کشور را دارد.
در حال حاضر ورزشکاری در تیم ملی نداریم اما ورزشکار 

دعوت شده به اردوی تیم ملی داشته ایم.
2 ورزشکار خانم از استان به مسابقات پاراتیراندازی آسیا نیز 

اعزام شدند که برای استان و کشور افتخارآفرینی کردند.
در خصوص وضعیت داور و مربی نیز این هیات 1۸ داور 

درجه 2 شامل ۶ خانم و 12 آقا و 1۸ مربی درجه 2 دارد.
بر اساس آخرین آمار موجود 53 مربی آقا و خانم و 53 داور 
درجه سه در استان فعال هستند ولی داور و مربی درجه 

یک فعلا نداریم.

   علاقه مندان به ورزش تیراندازی در چه گروههای 
سنی می توانند فعالیت کنند؟

ورزش تیراندازی می تواند از سن هشت سالی آغاز شود و 
تا زمانیکه ورزشکار توان به دست گرفتن سلاح را دارد ادامه 
یابد.علاقه مندان به این ورزش در گروه سنی نوجوان، جوان 

و بزرگسال فعالیت می کنند.
علاقه مندان به این ورزش از سن هشت سالگی می توانند 
فعالیت خود را آغاز کنند اما چون سلاح ها سنگین هستند 
در سن پایین تنها شلیک تیر را آموزش می دهیم و از حدود 
13 سالگی می توانند به صورت حرفه ای در این رشته کار 

کنند.
افراد تا زمانی که بتوانند اسلحه به دست بگیرند می توانند 
در این رشته فعالیت خود را ادامه دهند به طور مثال قهرمان 
جهان این رشته ورزشی در 71 سالگی اسلحه خود را زمین 

گذاشت.
رده سنی فعالیت در این رشته از متولدین 13۸5 به بالا 
نوجوان،   ۸5 تا ۸2 جوان و ۸2 به پایین بزرگسال محسوب 
می شوند که این گروهها به طور رسمی فعال هستند و در 
مسابقات غیررسمی نیز پیشکسوتان بالای 45 سال شرکت 

می کنند.
تیراندازی  ورزشی  هیات  سوی  از  استعدادیابی   

استان چگونه انجام می شود؟  
این هیات استعدادیابی را از آموزش و پرورش آغاز کرده و 
قراردادهایی از سالهای گذشته با برخی مدارس منعقد شده 

است و همچنان با آنها در ارتباط هستیم.
کارشناسان این هیات برخی اوقات در مدارس حاضر می 
شوند و با معرفی این رشته علاقه مندان به آن جذب و به 
نوبت در تمرین های هیات حاضر می شوند پس از بررسی 
های لازم آنهایی که استعداد دارند دوباره دعوت و برای تیم 

انتخاب می شوند و این اقدام هر سال تکرار می شود.
در مسابقات استعداهای برتر نیز هر سال شرکت می کنیم.

   عمده مشکلات و دغدغه های این هیات ورزشی 
چیست؟  

بزرگترین معضل ما گرانی تجهیزات است که طی 2 تا سه 

سال اخیر قیمت آنها بسیار افزایش یافت است به طوریکه 
ریال  میلیون   170 قیمت  به  قبل  سال  سه  که  سلاحی 
خریداری می شد امسال به قیمت سه میلیارد ریال باید 

خریداری شود.
ای  رشته  تیراندازی  درحالیکه  شده  ساز  مشکل  امر  این 
پرمدال است؛ وقتی یک گروه یا تیم تیراندازی به مسابقات 
اعزام می شود می تواند با 25 مدال بازگردد که هیچ رشته 

ای این پتانسیل و ویژگی را ندارد.
به دلیل اینکه تجهیزات این رشته ورزشی گران قیمت است 
تنها کسانی که توانایی مالی بالایی دارند یا قشر متوسط به 
بالا می توانند در آن شرکت کنند البته هیات برای همه 
اقشار کلاس دارد اما علاقه مندان تا مرحله ای توان ادامه 

دارند.
این ورزشکاران تا جاییکه به تیم ملی معرفی می شوند از 
سوی هیات حمایت می شوند و به آنها هم سلاح و هم 
تجهیزات می دهیم و اگر رکوردهایی را که تعیین شده است 
کسب کنند حتی هزینه رفت و برگشت به مسابقات نیز به 
آنها داده می شود اما زمانی که عضو تیم ملی می شوند 
باید تجهیزات مال خودشان باشد و خودشان سرمایه گذاری 

کنند.
رشته  در  فعالیت  بایدهای  از  الکترونیکی  سیبل  داشتن 
بودن  قیمت  گران  دلیل  به  که  است  تیراندازی  ورزشی 
تامین آن نیازمند حمایت است.داشتن سیبل الکترونیکی 
از بایدهای فعالیت در این رشته ورزشی بوده و بزرگترین 
این سیبل است درحالیکه در  نداشتن  این هیات  مشکل 

گذشته داشتن این سیبل جزو الزامات آن نبود.
برای تامین این سیبل پیگیری هایی انجام و با استاندار نیز 

صبحت شده که قرار بر این است این سیبل تهیه شود.
قادر  زنجان  تیراندازی  هیات  مشکل،  این  رفع  در صورت 
خواهد بود اردوهای تیم ملی استعدادیابی را برگزار کند و 
حتی در صورت تعیین استانداردها امکان برگزاری اردوهای 

آسیایی نیز در این استان وجود دارد.
تیراندازی  رشته  در  ورزشکار  تعداد  چه  زنجان     

دارد؟  

در حال حاضر بیش از 300 ورزشکار زنجانی در این رشته 
ورزشی فعال هستند که از این تعداد حدود 40 ورزشکار به 
روز و دارای رنکینگ بوده و به طور مستمر فعال هستند و به 

مسابقات مختلف اعزام می شوند.
استان زنجان مزیت هایی برای فعالیت در رشته تیراندازی 
دارد که از جمله موقعیت جغرافیایی و آب و هوای آن است 
به طوریکه هوای خنک آن حتی در تابستان اجازه برگزاری 

اردوهای مختلف را می دهد.
این هیات هم اکنون 30 خط فعال دارد که از ساعت هفت 
صبح تا هفت شب فعال است همچنین از وجود مربیان و 

داوران به روز و متبحر استفاده می کند.
تسهیلاتی  ورزشی،  رشته  این  تجهیزات  تامین  برای  اگر 
برای ورزشکاران در نظر گرفته شود و قشر متوسط به پایین 
این  باشند  را داشته  این ورزش  لباس  توان خرید  حداقل 

رشته ورزشی چشم انداز روشنی را خواهد داشت.
  هیات ورزشی تیراندازی زنجان چه رویدادهایی را 

برگزار می کند؟  
این هیات می تواند مسابقاتی را که در سیبل متحرک برگزار 
می شود، میزبانی کند که تاکنون 13 المپیاد را برگزار کرده 
ایم حتی این هیات امکان میزبانی مسابقات ۶0 تیری را دارد 
اما در مسابقات رسمی و بین المللی چون سیبل الکترونیکی 

نداریم نمی توانیم میزبان باشیم.
ریال  میلیون  و 300  میلیارد  یک  الکترونیکی  سیبل  هر 
قیمت دارد که تامین آن برای 30 خط اعتبار زیادی را می 
طلبد و تامین آن در توان فدراسیون این رشته ورزشی و 

اداره کل ورزش و جوانان استان نیست.
استان  تیراندازی  هیات  روی  پیش  های  برنامه     

زنجان چیست؟  
این هیات طی ۶ سال گذشته بیشتر درگیر فعالیت های 
عمرانی هیات بود به طوریکه هم اکنون از یک زیرزمین 
به سالن استاندارد با 30 خط تیراندازی به همراه تجهیزات 
لازم، جایگاه مربیان و داوران و رختکن استاندارد رسیده ایم.

به همین علت طی این سالها نتوانستیم ورزشکار به تیم 
ملی معرفی کنیم ولی از سال گذشته استعدادیابی را شروع 
کردیم و برنامه ریزی لازم برای قهرمان پروری داریم تا به 

تدریج به اهداف دست یابیم.
هیات ورزش تیراندازی استان زنجان هم اکنون دارای سالن 
اکنون  است.هم  جهانی  استانداردهای  بر  منطبق  ورزشی 
2 سیبل اهداف ثابت و پروازی داریم که مسابقات اهداف 
پروازی روز گذشته با 3۸ ورزشکار استانی شرکت کننده 

برگزار شد و سطح مسابقات خوب بود.
به دلیل اینکه تیراندازی به عنوان ورزش پایه معرفی شده 
است در مناسبت های ملی و مذهبی مسابقات آن برگزار 
ماه  نیز شهریور  هیات  این  ملی  رویداد  آخرین  می شود. 
امسال برگزار شد که المپیاد استعدادهای برتر بود که در 
آن ورزشکاران استان به نام های »محمد مهدی اکبری« 
به مقام نهم و »سید فاطمه موسوی« به مقام یازدهم دست 
یافتند. همچنین مسابقات قهرمان کشوری بعد از چهار سال 
برای  تا 1۸ آذرماه جاری  از 15  از سوی فدراسیون  وقفه 
خانم ها و 23 تا 25 همین ماه برای آقایان برگزار می شود 

که ورزشکاران زنجانی نیز به این رقابتها اعزام خواهند شد.

نبود سیبل الکترونیکی و گرانی تجهیزات سد راه تیراندازان زنجان

ایلنا/ لیگ هاکی دختران پس از بازگشت ملی پوشان از لهستان از سر گرفته شد و هفته جذابی 
را پشت سر گذاشت. هر سه تیم صدر نشین لیگ،بازی های خود را با برد پشت سر گذاشتند تا 
جدول بدون جا به جایی دست نخورده باقی بماند. در این هفته ام دات آر 15 بر 0 لوتوس کارپت 
را شکست داد،پی تی سی گروپ با 12 گل جوانان آیس باکس را مغلوب کرد و هاکی پاندا 7 بر 

0 لوتوس کارپت را پشت سر گذاشت.
نکته قابل توجه این بود که هر سه تیم بالای جدول بدون دریافت گل موفق به شکست حریفان 
خود شدند. جدول این هفته با توجه به پیروزی هر سه تیم مدعی،بدون تغییر در جایگاه تیم ها 
به همان شکل باقی ماند. ام دات آر با 15 امتیاز تیم نخست جدول است،پی تی سی گروپ با 12 
امتیاز و به خاطر تفاضل گل بهتر در رده دوم جدول و بالاتر از هاکی پاندای 12 امتیازی قرار دارد.

ام دات آر بدون گل خورده تا اینجای لیگ  دارای بهترین خط دفاع است.
پی ای سی گروپ  و ام دات آر هر کدام با 45 گل زده مشترکا عنوان بهترین خط حمله لیگ را 
دارند. هاکی پاندا با 19 گل زده، ۸ گل خورده و  12 امتیاز بعد از پی تی سی گروپ در رده سوم 
قرار دارد. گفتنی است لیگ دختران نیز همچون لیگ مردان به خاطر اردوی تیم ملی تا جمعه 

دهم آذر ماه تعطیل است.

تسنیم /بسکتبال ایران مدت هاست که حال و روز خوبی ندارد و به نظر می رسد نیاز به عزمی 
جدی وجود دارد تا این رشته از شرایط کنونی خارج شود.

موضوع فدراسیون بسکتبال تنها عدم نتیجه گیری در مسابقات نیست. آنچه نگرانی ها را افزایش 
داده، مسیر اشتباه مدیریتی یا ناآشنایی به اصول مدیریت ورزشی است که آینده  ای مبهم از این 

رشته را در اذهان دوستداران و دلسوزان این ورزش دانشگاهی، رقم زده است.
شاید بتوان گفت از 9 اسفند 1400 که جواد داوری در انتخابات ریاست فدراسیون بسکتبال 
پیروز شد، کمتر اتفاقات مثبت در این فدراسیون رخ داده است. برکناری مصطفی هاشمی از 
هدایت تیم  ملی بزرگسالان، عزل رمضان از سرمربیگری تیم  نوجوانان و رأی به پایان همکاری 
محمدرضا اسلامی با تیم  جوانان، همگی با ناکامی های غیرقابل انتظار و ناامیدکننده برای این 
تیم ها همراه بود. مصطفی هاشمی به اذعان کارشناسان این رشته، باخت غیرقابل انتظاری برابر 
قزاقستان در پنجره  دوم انتخابی جام  جهانی متحمل شد که بیشتر شبیه یک اتفاق بسکتبالی 
بود تا ضعف مربیگری، اما به سرعت و بنا به هیچ دلیل کارشناسی اعلام شده ای، از سوی رئیس 
فدراسیون، برکنار شد تا برخی شائبه ها مطرح شود. این تیم در کاپ آسیا و انتخابی جام  جهانی تا 
بدان  حد ضعیف ظاهر شد که نه به جمع 4 تیم کاپ آسیا صعود کرد و نه در پنجره های انتخابی 
موفق بود و فقط به صرف نتایج قزاقستان مقابل استرالیا و عدم حضور استرالیا در ایران برای بازی 
برگشت، به جام جهانی صعود کرد )۶ باخت از ۸ بازی(. در بازی های آسیایی نیز، در کمال تعجب 
به نیمه نهایی هم نرسید و با اختلاف یک امتیاز به فیلیپین باخت. تعویض مصطفی هاشمی و 
آمدن سعید ارمغانی و سپس برکناری این سرمربی و انتصاب هاکان دمیر با توجه به ناکامی های 
محض در جام جهانی و انتخابی، مسیری اشتباه بود که شاخص ترین بازیکن تیم  ملی یعنی حامد 

حدادی هم به آن اشاره کرد.
ناکامی 2 دوره  متوالی تیم  ملی نوجوانان در راهیابی به رقابت های جهانی و شکست غیرقابل 
توجیه در مسابقات جوانان آسیا در تهران از دیگر نتایج عجیب این دوره به شمار می رود. هر 
چند در تیم های ملی بسکتبال نوجوانان و بزرگسالان، به  نسبت گذشته اتفاق های نسبی بهتری 
رخ داده، اما با موفقیت همراه نبود. تیم های بسکتبال 3 نفره هم اتفاق های خوبی را رقم نزدند و 
به جز یک مقام سومی در بازی های همبستگی کشورهای اسلامی که از سطح خوبی برخوردار 
نبود، کار دیگری انجام نشد. از همه بدتر، عدم اعزام برخی تیم ها به مسابقات برون مرزی، آن هم 
به دلیل مدیریت حاکم بر امور فدراسیون )به خصوص در بخش بین الملل( که نتوانست به وظیفه 
خود عمل کند، تا حدی که سرمربی یونانی تیم  ملی بسکتبال بانوان بیش از 2 ساعت در مسیر 
بازگشت از رقابت های کاپ آسیا در فرودگاه بین المللی امام خمینی )ره( معطل ماند. فدراسیون 
بسکتبال در زمینه  برگزاری دوره های مربیگری و طرح رتبه بندی ها هم با شکست مواجه شده 
و حتی دوره های استعدادیابی برگزار شده، بیشتر به جنبه پر کردن تقویم و فقط برگزار کردن 
دوره ها ختم شده است. انتصاب های عجیب در تیم  ملی بسکتبال بزرگسالان، به ویژه در جایگاه 
مدیر اجرایی و مدیر رسانه ای هم سؤال برانگیز بود به گونه ای که حتی برخی از این انتصاب ها حتی 
بدون سابقه  حرفه ای در پست های تصدی شده توسط افراد، صورت می گرفت. عزل ونصب های 
اخیر در ساختار فدراسیون هم تاحد بسیاری غیرکارشناسی است. فدراسیون در ساختار اداری با 
شکست های متعددی مواجه شده از جمله اخراج های متعدد برخی کارکنان که از دوره های قبلی 
در فدراسیون مشغول به کار شده  بودند در این شرایط اقتصادی ویژه ، آن هم به بهانه  چابک سازی 

فدراسیون و از سویی استعفاهای متعدد که بیانگر مشکلات زیادی است. 
سفر غیرمنتظره و ناگهانی خزانه دار فدراسیون به خارج از کشور هم بسیار عجیب به نظر می رسد 
چرا که به طورمعمول در این سمت بااهمیت، سفر طولانی مدت معنی ندارد و از طرفی یکی از 
کارکنان اصلی بخش مالی فدراسیون هم استعفا کرده تا جایی که درعمل به یک نقطه  ضعف 
بزرگ دیگر تبدیل شود. رخدادهای عجیب در هیئت بسکتبال استان خوزستان نیز از دیگر 
ضعف های فدراسیون بسکتبال است. در کنار همه این موارد بی مسئولیتی برخی بازیکنان تیم های 
ملی مردان و زنان در زمینه  احترام به پرچم مقدس جمهوری اسلامی ایران، از دیگر مشکلات 
فدراسیون بود. به نظر می رسد وزارت ورزش و جوانان باید فکری به حال این رشته دانشگاهی 
کند و به داد این رشته برسد تا بسکتبال بیش از این درگیر حاشیه و مشکلات نباشد و مسیری 

درست را در ادامه طی کند.

تعقیب و گریز در لیگ هاکی روی یخ دختران!

بسکتبال در مسیر سراشیبی؛ به داد این رشته برسید!

صدای زنجان/ استاندار زنجان گفت: یکی از صحنه های رقابت در سطح بین المللی، ورزش بوده 
و لزوم سرمایه گذاری دراین حوزه بیش از گذشته ضروری است.

محسن افشارچی در مراسم تجلیل از نفرات اعزامی و مدال آوران مسابقات آسیایی و پارا آسیایی 
هانگژو با بیان اینکه یکی از شاخص های پیشرفت کشور اعتماد به نفس ملی است، افزود:هر چقدر 
اعتماد به نفس ملی بالاتر باشد کشور به پیشرفت می رسد که نکته بسیار مهمی است. وی اضافه 
کرد: در این راستا کشورهای مختلفی هم برای اینکه این اعتماد بعه نفس ملی را افزایش دهند در 
ابعاد مختلف سرمایه گذاری می کنند که پیشرفت های علمی و نمونه ای از آن به شمار می رود. 
این مسئول با بیان اینکه پیشرفت نظامی هم موجب افزایش اعتماد به نفس ملی می شود ادامه 
داد: در این میان قهرمانانی همانند شهید سلیمانی مدافعین وطن، فرا سرزمین و ملت هستند و 

به طور قطع موجب افزایش اعتماد نفس ملی می شود.
وی با ابیان اینکه قهرمانان ملی نیز نقش آفرین هستند اظهارداشت: با نگاهی به کشورهای 
پیشرفته می توان به این مهم رسید و به نسبت پیشرفت ها در حوزه ورزش سرمایه گذاری می 

کنند.
استاندار زنجان با تاکید بر اینکه سرمایه گذاری در این حوزه به اعتماد به نفس ملی منتهی خواهد 
شد اضافه کرد: در این مراسم از ورزشکاران این استان که به عنوان نماینده در قالب ورزشکار، 
مربی و داور در مسابقات آسیایی و پارا آسیایی شرکت و افتخار آفرینی کردند قدردانی می کنیم.
افشارچی با بیان اینکه تلاش شد در حد توان قدردان ورزشکاران باشیم، خاطر نشان کرد: طبق 
برنامه ریزی ها ساماندهی چند تیم ورزشی استان در دست اجراست که امیدواریم به این نتیجه 

برسد در پایان افتخارآفرینان مسابقات آسیایی و پاراآسیایی استان تجلیل شدند.

استاندار زنجان :

سرمایه گذاری در بخش های ورزشی بیش از گذشته ضروری است

سطح کیفی لیگ برتر کشتی فرنگی پایین بود
مهر/ سرمربی تیم کشتی فرنگی ستارگان ساری با انتقاد از 
لیگ  این رشته، گفت:  برتر  لیگ  مسابقات  برگزاری  کیفیت 
با  مقایسه  قابل  لحاظ سطح کیفی  به  امسال  فرنگی  کشتی 
سال های گذشته نبود. مرتضی قربانی سرمربی تیم ستارگان 
ساری درباره کیفیت لیگ برتر کشتی فرنگی گفت: امسال تعداد 
تیم ها نسبت به سال قبل کمتر بود و این موضوع به لحاظ کمی 
روی کیفیت لیگ کشتی تأثیر گذاشت. در این دوره از مسابقات 
تقسیم بندی شده  داشتند که در دو گروه  تیم حضور  هفت 
بودند، سطح کیفی و فنی این دو گروه با یکدیگر متفاوت بود؛ در 
گروه A رقابت ها سنگین تر بود که به نظرم می توانست عدالت 
بیشتر رعایت شود و تقسیم بندی با شرایط بهتری انجام می شد 
تا فینال لیگ هم جذاب تر باشد. وی گفت: تنها ایراد لیگ برتر 
کشتی فرنگی هم سطح نبودن تیم ها در تقسیم بندی بود. البته 
طبق قرعه کشی این تقسیم بندی انجام شد، شاید هیچ یک از 
مسئولان سازمان لیگ نقشی در آن نداشتند، اما با این شیوه 
باعث شد از ابتدای مسابقات، قهرمان لیگ برتر مشخص شود. 
مسئولان سازمان لیگ و فدراسیون باید برای لیگ کشتی برنامه 
یک ساله تدوین کنند تا شاهد حضور تیم های قدرتمند باشند.

سرمربی تیم ستارگان ساری عنوان کرد: شرایط لیگ کشتی به 
این صورت است که مسئولان منتظرند کدام تیم برای حضور 
در لیگ اعلام آمادگی کنند و بعد از آن قرعه کشی را انجام 
می دهند. در صورتی که باید برای برگزاری لیگ وقت بیشتری 
گذاشت و طبق برنامه ریزی پیش رفت، در این راه باشگاه های 
قدیمی هم با ارائه راهکار می توانند کمک زیادی به برگزاری 
لیگ کنند. قربانی در واکنش به این سوال که چندسالی گفته 
می شود به برخی کشتی گیران می گویند با فلان تیم قرارداد 
ابتدا قهرمان لیگ  از  باعث می شود  ببندند و همین موضوع 
به  که  باشگاه هایی  است  کرد: طبیعی  عنوان  مشخص شود، 
لحاظ مالی غنی تر هستند، کشتی گیران خوبی جذب می کنند 
و حتی برخی از آن ها به دنبال جذب کشتی گیران خوب هستند 
که فقط در ترکیب تیم شان باشند، حتی اگر برای آن ها کشتی 

هم نگیرند. 
بنابراین این موضوعی نیست که بخواهیم به آن ایراد بگیریم. 
وی تأکید کرد: ضمن اینکه در وهله اول باید کشتی گیر خودش 
باید  مالی،  انگیزه  از  بگیرد. جدا  باشد، کشتی  دوست داشته 
انگیزه فنی هم داشته باشد تا با حریفان خودش کشتی بگیرد. 

کلاسه   1402/0۸/09 مورخ   1402۶0327002005502 شماره  رای  برابر 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول/دوم  هیات   1402114427002000303
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض آقای حمید حسن بیگی فرزند محمد بشماره شناسنامه 
175۸۸ صادره از ابهر در ششدانگ یک قعطه باغ به مساحت 1445/۸0 مترمربع پلاک 
فرعی 1950 از 122 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان) ابهر باغات بلوار دانشگاه (

خریداری از مالک رسمی )خود متقاضی( محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/0۸/21 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1402/09/0۶

کلاسه   1402/0۸/13 مورخه   1402۶0327002005۶۶۸ شماره  رای  برابر 
14011144270020003۶3 هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای قدیر علی خداویردی فرزند علی اوسط بشماره شناسنامه 
41۶۶ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 31310/۶1 متر 
مربع پلاک فرعی 109۸ از 11۸ اصلی ابهر بخش سه زنجان واقع در ابهر - روستای قمچ 
آباد روبروی نیروی برق به طرف راه آهن خریداری از مالک رسمی )خود متقاضی( محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/09/0۶ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/21 

کلاسه   1402/09/01  –  1402۶032700200۶42۶ شماره  رای  برابر 
1402114427002001240 هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای خانم آذر خلفی فرزند علی بشماره شناسنامه 13049 
صادره از ابهر در یک باب مغازه به مساحت 15/۶4 متر مربع پلاک 2۶۶۸7 فرعی از1 اصلی 
واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهر خیابان طالقانی جنوبی کوچه لاله( خریداری از مالک 
رسمی)حمیده نظری( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/09/0۶ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/21 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی                                                                                                  

سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک سعید بهرامی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک سعید بهرامی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
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پرویز  حضور  از  ماه  یک  از  کمتر  گذشت  با  رویداد 24/  
فتاح در ستاد اجرایی فرمان امام و حسین دهقان در بنیاد 
مستضعفان، شنیده ها حاکی از تغییرات در بدنه این نهاد ها 
است. تغییر مدیران و مشاوران با ورود یک مدیر جدید اتفاقی 
دور از ذهن و رویه ای غیرمعمول نیست، اما در مورد این 
دو نهاد باتوجه به حساسیت های پیرامون آن، طبیعتا مورد 
توجه ویژه قرار می گیرد، به خصوص که تغییرات در جایگاه 
مدیریتی آن ها به صورت جابه جایی بوده یعنی پرویز فتاح 
از بنیاد مستضعفان به ستاد اجرایی فرمان امام )ره( رفته 
و حسین دهقان در جای او در راس بنیاد مستضعفان قرار 

گرفته است.
عموما در احکام صادر شده از جانب رهبری برای چهره ها و 
افراد برای انتصاب در جایگاه مدیریت یا ریاست مرکز یا نهاد 
خاص، از کلیدواژه »منصوب« استفاده می شود. با این وجود، 
قید عبارتی خاص در حکم رهبری برای پرویز فتاح به عنوان 
رییس ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره( در جای خود 
قابل توجه است؛ موضوعی که خود فتاح هم در جلسه معارفه 
به آن اشاره کرده و براساس شنیده های »اعتماد« جزییات 
سخنان وی با استناد به این عبارت نوعی تمییز قایل شدن 

بین خود و روسای پیشین در این زمینه بوده است.
در متن حکم فتاح برای ریاست بر ستاد اجرایی فرمان امام 
)ره( بعد از تمجید از عملکرد محمد مخبر در این ستاد قید 
شده است: »اکنون با کناره گیری ایشان، ریاست ستاد اجرایی 
را به جنابعالی که دارای تجربیات با ارزشی در خدمت به 
می باشید،  مستضعفان  بنیاد  و  امداد  کمیته  در  محرومان 

می سپارم.«
به نظر می رسد فتاح مفهوم »سپردن یک ستاد« را بالاتر از 
موضوع انتصاب خوانده است و احتمالا براساس شنیده ها، به 
مخالفت برخی افراد ذی نفوذ برای آمدن خود به ستاد واکنش 

نشان داده است.
فتاح پیش از این دو حکم دیگر نیز از رهبری دریافت کرده 
بنیاد  در  دیگری  و  )ره(  امام  امداد  کمیته  در  یکی  است؛ 
مستضعفان. عملکرد او در دولت احمدی نژاد در وزارت نیرو 
و بعد هم در این دو نهاد مهم با حکم رهبری از او چهره ای 

بی حاشیه و عملگرا ساخته است.
فتاح همانند بسیاری از مدیران هم رده خود در دوران جنگ 
تکلیف رده سیاسی خود را مشخص کرده است. رفاقتی که 
در ایام جنگ در »لشکر ۶ ویژه پاسداران« رقم خورد تا امروز 

سایه اش را بر زندگی سیاسی فتاح حفظ کرده است.
البته، به رغم اینکه در تبارشناسی سیاسی فتاح، نام او عموما 
با حلقه ارومیه و احمدی نژاد گره خورده و سابقه حضورش در 
سپاه تحت فرماندهی صادق محصولی موید ارتباط عمیق او با 
محصولی است، اما فتاح همیشه از حاشیه ها دوری کرده و به 
جز یک مورد از عصبانیت و دلخوری در برنامه زنده صداوسیما 
در هفته های آغاز به کار در بنیاد مستضعفان حاشیه دیگری 
هرگز در کارنامه او نوشته نشده است. ماجرای صداوسیما 
هم با عذرخواهی غیرمنتظره اش در برنامه زنده بعدی، بعُد 
جدیدی به شخصیت و روحیه اش اضافه کرد و نشان داد فتاح 
مرد حاشیه نیست و حتی در خرق عادت مدیران جمهوری 
اسلامی که هرگز از رسانه ها حتی صداوسیما نیز دلجویی 

نمی کنند، پیشگام است.
در نکات بارز کارنامه فتاح رویه مدیریتی او در وزارت نیرو 
این  به  احمدی نژاد  محمود  دولت  در  که  زمان  آن  است. 
دولت  کلی  رویه  خلاف  و  رفت  اقتصادی  مهم  وزارتخانه 
احمدی نژاد و مدیرانش در مدیران این مجموعه خانه تکانی 

نکرد.
پرویز فتاح به واقع چهره خاصی است. اگرچه در کارنامه اش 
تصمیماتش  با  ارتباط  در  او  از  عبادی  شیرین  شکایت 
درخصوص مدیریت سد های کشور در دوران وزارت نیرو ثبت 
شده و تنشی نیز با تمام چهره های سیاسی در موضوع املاک 
مستضعفان داشت، اما ویژگی های خاص خود را نیز دارد؛ 
به رغم پیوند عمیق دوستی و ارتباط فکری با دبیرکل جبهه 
پایداری هرگز ادبیات و ایدئولوژی های این جریان را تکرار یا 
دنبال نمی کند. در کمتر موضوع سیاسی و اجتماعی مصاحبه 
می کند. کم حرف و پرکار است. دل نازک و زودرنج در برابر 
انتقاد است و متقابلا در نقد و تخریب دیگران نیز به شدت 
محتاط عمل کرده و جز در یک مورد درباره موضوع املاک 
بنیاد مستضعفان، زبان به انتقاد نمی گشاید به جز چند مورد، 
در مصاحبه هایی از احمدی نژاد به خاطر یاغی گری هایی در 

دولت و بعد از آن گله کرده است.
در سال 1392 فتاح در برنامه تلویزیونی شناسنامه درباره 
آخرین روز های کار دولت نهم و انتصاب مشایی به عنوان 
معاون اول رییس جمهور در دولت دهم، اظهار داشت: »ما 

که می گوییم ولایت مطلقه فقیه از تو به یک اشاره، از ما 
اما به رغم  انتصاب نباید صورت بگیرد،  به سر دویدن؛ این 
نظر حضرت آقا صورت گرفت. من هنوز امضایی که پای آن 
عهدنامه ابتدایی دولت زدم را دارم و اولین بند آن نیز تبعیت 
از ولایت مطلقه فقیه بود. حقیقتا تلخ ترین جلسه، آخرین 
جلسه دولت نهم بود که چرا واقعا به دیوار دولت تکیه کردم 
که خدایا چرا؛ این دولت، دولت ولایتمدار است و گفتم خدایا 
چرا با این آزمون و در نهایت با اینکه جبهه بودم و خیلی ها 
جلوی من شهید شدند، اما واقعا گریه کردم. یعنی تکیه به 

صندلی و دیوار اتاق کردم و گفتم چه بر سر ما آمد.«
بعد از انتخابات سال 139۶ و اعلام پیروزی حسن روحانی، 
فتاح گفت: »رفتن آقای احمدی نژاد به وزارت کشور و ثبت نام 
کردن در انتخابات کار درستی نبوده، چون رهبری معظم 
احمدی نژاد  آقای  که  داشتیم  انتظار  بودند.  فرموده  نهی 
و حلقه اطراف شان تمکین می کردند. به نظرم یک اشتباه 

استراتژیک کردند.«
 فتاح تغییر رویه داده است؟

فتاح در دولت اول محمود احمدی نژاد وزیر نیرو شد آن هم 
در شرایطی که رییس وقت دولت البته قصد داشت محمد 
علی آبادی را در دولت دهم وزیر سازد و با مخالفت مجلس 
این اتفاق نیفتاد. گفتار و رفتار فتاح، اما با رییس خود و شیوه 
دولت نهم که طرد مدیران پیشین بود، تفاوت داشت و شاید 
به همین خاطر در دولت بعد عضو کابینه نشد. او شماری از 
مدیران دولت اصلاحات در وزارت نیرو را ابقا کرد و در همان 
را تحویل  آباد  ابتدا تصریح کرد که یک وزارتخانه سرپا و 
گرفته و می کوشد یک وزارتخانه آباد تر یا همان اندازه آباد را 

تحویل جانشین خود دهد.
براساس شنیده ها؛ فتاح در حال آوردن نیرو های تازه از خارج 
از مجموعه ستاد به آن است به شکلی که برخی نوع ارتباط 
فتاح به جبهه پایداری را مبنای این تغییر و تحولات ارزیابی 

می کنند.
آماده سازی این نیرو های چراغ خاموش برای حضور در ستاد 
اجرایی فرمان امام می تواند تهدیدی برای کارنامه مدیریتی 
فتاح محسوب شود، چراکه از یک طرف رویه او نشان داده 
پیش از این همواره با حفظ ترکیب قبلی مجموعه فرمت 
مدیریتی باثباتی را در پیش گرفته که دستاورد های خوبی 
نیز برای خوشنامی او داشته و از طرف دیگر فقدان تجربه 
این نیرو ها و تسلط خصلت سیاسی و حزبی بر توان مدیریتی 
دوران کار فتاح در ستاد اجرایی فرمان امام را با چالش مواجه 

سازد.
 استراتژی فتاح برای ستاد اجرایی فرمان امام )ره(

شنیده ها حاکی از آن است که فتاح از وضعیت بزرگنمایی 
ستاد اجرایی از لحاظ بودجه و بنگاه اقتصادی ناراضی است 
و بعضا با مقایسه آماری بین بودجه و عملکرد اقتصادی این 
زیر  را  رویه ای که ستاد  از  زیرمجموعه های دولت  با  ستاد 
ذره بین برده گلایه کرده است. برای فتاح که تجربه مدیریت 
در وزارتخانه پرمشغله ای همچون وزارت نیرو را دارد، اقدامات 
امری طبیعی است و  از لحاظ بودجه ای و هزینه ای  ستاد 
مرکز  در  به  منجر  این مجموعه  در  رفتاری  رویه  اینکه  از 
توجه قرار گرفتن این ستاد شده، گلایه مند است. او معتقد 
است ستاد باید به دور از حاشیه های سیاسی و بزرگنمایی 
غیرواقعی به دستورکار و عملکرد خدمت رسانی خود بپردازد. 
آیا او در این رویه توفیق خواهد داشت؟ احتمال این مساله 
کم نیست، چراکه سابقه کار او حداقل در کمیته امداد امام 
خمینی )ره( نشان می دهد توانسته اعتماد عمومی را به این 

نهاد برخلاف رویه اسلافش جلب و جذب کند.

به باور برخی، مهم ترین ثمره حضور فتاح در این نهاد و در 
دوره مدیریتی خود »ترمیم اعتماد عمومی به کمیته امداد« 
بود. اگرچه در آن سال ها مردم به سبب نام این نهاد و اصل 
صدقه و باور به »صدقه دفع بلاست« و انسانی بودن کمک به 
نیازمندان به کمیته اعتماد زمینه ای داشتند، اما همواره این 
حاشیه نیز وجود داشت که امکان بهره برداری غیرمستقیم 
سیاسی از این کمیته وجود دارد و بسیاری یاری به نهاد های 
دیگر را ترجیح می دادند حال آنکه دوره مدیریتی فتاح سایه 

این حاشیه ها را کمرنگ کرد.
با این زمینه عملکردی، استراتژی او در این زمینه احتمالا 
خواهد  همراه  به  را  دستاورد هایی  نیز  اجرایی  ستاد  برای 

داشت.
بنیاد  از  پایداری  جبهه  به  نزدیک  نیرو های  کوچ   

مستضعفان
حضور حسین دهقان در بنیاد مستضعفان نیز در جای خود 
قابل توجه و اخبار غیررسمی درباره حضور او در راس این 
حسین  است.  حائزاهمیت  مدنظر ش  تغییرات  و  مجموعه 
دهقان نیز در کار بی حاشیه صفت مشترکی با فتاح دارد. 
بسیاری باور دارند بخش مهمی از اقتدار دوران وزارت دفاع 
بوده است.  این زمان  او در  علی شمخانی مرهون معاونت 
دهقان در دولت روحانی نیز وزارت دفاع را تحویل گرفت 
و بی حاشیه مدیریت کرد و تحویل داد. براساس شنیده های 
»اعتماد« در زمان طرح مساله پیشنهاد حضور او در بنیاد 
مستضعفان، شرط تغییر نیرو ها در این بنیاد و کسب اجازه 
برای این امر در صورت حضور در این نهاد را قید کرده است. 
آنچه در روز های اخیر از بنیاد مستضعفان به گوش رسیده 
نیز موید اجرای همین رویه است به طوری که منابع آگاه به 
»اعتماد« گفته اند که در روز های اخیر جابه جایی های زیادی 
درباره نیرو های نزدیک به جبهه پایداری در این بنیاد رخ داده 
است و دهقان در این رابطه با اصول و ضوابط مورد تاکیدش 
کار را آغاز کرده و تغییر و خروج چهره های نزدیک به پایداری 
از این بنیاد در روز های اخیر، خبر غیررسمی، اما پرتکرار بنیاد 

مستضعفان تحت مدیریت دهقان بوده است.
ریاست جمهوری  انتخابات  یازدهمین  از حسین دهقان در 
می شد  یاد  قالیباف  محمدباقر  مشاوران  از  یکی  عنوان  به 
ستاد  رییس  عنوان  به  وی  انتصاب  درخصوص  اخباری  و 
انتخاباتی قالیباف هم منتشر شد، اما هرگز به صورت رسمی 
تایید نشد. به دنبال پیروزی حسن روحانی در این انتخابات، 
و  دفاع  وزیر  عنوان  به  ریاست جمهوری  تحلیف  مراسم  در 
پشتیبانی نیرو های مسلح، دولت یازدهم به مجلس پیشنهاد 
شد. درنهایت وی در تاریخ 24 مرداد سال 1392 از مجلس 
دفاع  وزیر  در سمت  و  اعتماد گرفت  رای  اسلامی  شورای 
مشغول به فعالیت شد. با پایان دولت یازدهم، حسین دهقان 
نیز از سمت وزارت دفاع کنار رفت و به عنوان مشاور فرمانده 

کل قوا در صنایع دفاعی مشغول شد.
وقتی در سال 1400 برای حضور در رقابت های انتخاباتی 
خود  برای  را  خصوصیت ها  این  کرد،  کاندیداتوری  اعلام 
برشمرد: »خودم را یک عنصر کاملا ملی و انقلابی و فردی 
می دانم که آنچه تا به امروز برایم مهم بوده، دراختیار گذاشتن 
ظرفیت فکری، اجرایی و ذهنی خودم برای پیشبرد اهداف و 

منافع نظام و انقلاب بوده است.«
دهقان اگرچه هرگز در عرصه نهایی رقابت حاضر نشد، اما 
در همان زمان، در ارزیابی از فضای کشور در برهه انتخابات 
گفت: »باید از فضای سنتی حاکم بر اداره و تصمیم گیری مان 
فاصله جدی بگیریم و به فضایی جدید وارد شویم و نظام 
اداری سالم و کارآمدی را که در خدمت توسعه کشور باشد، 

فراهم کنیم.«
بنیاد  در  خود  نخست  روز های  در  این گونه  دهقان  اینکه 
مشغول جابه جایی است و وجهه سیاسی نیرو ها را در قیاس 
با تخصص، برتری نداده امر دور از ذهنی در مورد شخصیتی 
همچون دهقان نیست. او همواره به دور از تقسیم بندی های 
سیاسی راه تخصصی هر حوزه مسوولیت خود را پیگیری 
کرده است و خودش را برای هیچ جریانی سوخت نکرده و 
حالا هم با نزدیکان پایداری ها در بنیاد مستضعفان تعارفی که 

ندارد هیچ، تغییرات و جابه جایی ها نشان می دهد
دل خوشی نیز از این جریان ندارد. برای ترسیم بهتر این 
روحیه بد نیست مروری داشته باشیم به پاسخ خبرساز او 
به سوال مجری معروف صداوسیما. وقتی در برنامه »حضور« 
صداوسیما حاضر شد و مجری برنامه درباره علت کناره گیری 
از کاندیداتوری انتخابات سوال کرد و دهقان بدون لحظه ای 

درنگ یا تعارف گفت: هیچ ربطی به شما ندارد!
 درباره حسین دهقان، نظامی اجرایی

حسین دهقان متولد 1335 در استان اصفهان است و علاوه 
در  تدریس  سابقه  نظامی،  نهاد های  در  پررنگ  فعالیت  بر 
دانشگاه های دفاعی و نظامی را نیز دارد. او از جمله دانشجویان 
پیرو خط امام )ره( بود که در تسخیر سفارت امریکا در تهران 
نقشی فعال داشت. بعد از تسخیر لانه جاسوسی، به همراه 
آموزش هایی  به  توجه  با  امام  خط  دانشجویان  از  بسیاری 
که دیده بودند به سپاه پیوست. در زمان جنگ به عنوان 
فرمانده سپاه تهران منصوب و تا سال 13۶1 در این سمت 
به فعالیت پرداخت. مدیرکلی بنیاد تعاون سپاه، رییس بنیاد 
شهید و امور ایثارگران، مشاور علی لاریجانی در زمان ریاست 
بر مجلس، مشاور محمد باقر قالیباف در شهرداری، معاون 
وزیر دفاع وقت در دولت اصلاحات و سکانداری وزارت دفاع 
در دولت حسن روحانی را در کارنامه خود دارد. از برهه های 
زمانی قابل توجه در سال های اخیر درباره حسین دهقان 
وقتی  بود.  انتخابات 1400  در  کاندیداتوری  به  او  تصمیم 
دهقان به عنوان فرمانده ارشد سپاهی که وجه نظامی اش 
بسیار پررنگ تر از سابقه سیاسی اش است، خبر داد که برای 
حضور در عرصه رقابت های ریاست جمهوری کاندیدا شده 
است، واکنش هایی درباره موضوع حضور نظامیان در سیاست 

بر سر زبان ها افتاد.
سابقه  داشتن  با  نظامی،  چهره هایی  پیشین  دوره های  در 
شمخانی،  علی  همچون  سپاه  عالی  سطوح  در  فرماندهی 
نامزد  قالیباف  محسن رضایی، علی لاریجانی و محمدباقر 
در  دهقان  کاندیداتوری  با  بودند.  شده  ریاست جمهوری 
سال 1400 نیز دوباره منتقدان حضور نظامیان در سیاست 
انتقادات خود را بیان کردند و در مقابل نیز حامیان حضور 
نظامیان در عرصه های سیاسی به ویژه در قوه مجریه تاکید 
کردند که عبور از بحرانی که گریبان کشور را گرفته است 
او  با مدیریت جهادی چهره های نظامی میسر است.  فقط 
اظهارات  این  به  واکنش  قاطع در  و  واضح  زمان  در همان 
گفت که »همان گونه که رای دادن نظامیان، حق شهروندی 
هر  در  نظامی  فرد  شدن  نامزدن  می شود،  محسوب  آن ها 
انتخاباتی هم حق شهروندی اوست« و در گفت وگویی کوتاه 
با خبرگزاری ایسنا تاکید کرد که »قانون هیچ منعی برای 
حضور یک فرد نظامی در انتخابات ندارد«. او همچنین با 
شفاف سازی درباره انگیزه های حضور خود در انتخابات گفته 
بود که »آنچه موجب نگرانی داوطلب شدن فرد نظامی در 
انتخابات می شود و البته من هم این نگرانی را دارم زمانی 
است که نظامیان سازمان یافته بخواهند یک جایگاه سیاسی 
را اشغال کنند که شدیدترین نوع آن کودتا و در حداقل ترین 
سطح روی کارآمدن یک نظامی به کمک سایر نظامیان است 
که هر دو حالت مذموم و غیرقابل قبول است و قطعا من 

چنین وضعیتی را تایید نمی کنم«.
او همچنین تاکید کرد که »در ایران نه می توان کودتا کرد و 
نه شرایط کشور به گونه ای است که نظامیان سایرین را کنار 
بگذارند و فرد منتخب خود را جایگزین کنند«. او در فروردین 
سال 1400 نیز در توییتی محتوای بخشی از سریال معروف 
نون خ را دستمایه نقدی سیاسی به شعار های انتخاباتی قرار 
داد و نوشت: »دولت ها و نامزد ها نباید بازی »دوغ و نوشابه« 
راه بیندازند و در نهایت همان دوغی که دارند را به مردم 
عرضه کنند. اگر وعده ای به مردم داده می شود باید عملی 
شود و آنچه امکان اجرایش نیست عنوان نشود«. با این وجود 
دهقان در نهایت تصمیم گرفت در این عرصه باقی نماند و 
با شأن نظامی خود به نفع ابراهیم رییسی از کاندیداتوری 
اندازه ای  انصراف داد. تعصب دهقان به شأن نظامی اش به 
است که در معدود واکنش های سیاسی که در عرصه داخلی 

نشان داده در دفاع از سپاه است.

شرق/ عباس عبدی در یادداشتی با عنوان »نه اسلامی نه علمی« نوشت: چندی پیش این خبر 
منتشر شد که ارزش دلار در برابر پول افغانستان به پایین ترین حد خود در ۶ سال گذشته رسیده 

است.
دوست محترمی ضمن ارسال این خبر پرسید که چرا افغانستانی ها و به طور مشخص طالبان 
حداقل در این مورد خاص از ما موفق ترند؟ یک نفر دیگر هم ماجرا را اینگونه به طنز برگزار کرد 
که بهتر است مقامات اقتصادی کشور و اعضای شورای پول و اعتبار و رییس کل بانک مرکزی و... 

را برای یک دوره آموزشی به کابل و نزد طالبان بفرستند!
واقعیت این است که هیچ اطلاعی از وضعیت اقتصادی و سیاست های رسمی طالبان در حوزه 
اقتصاد ندارم که بخواهم مقایسه کنم، ولی این مقایسه را از جهت انتظارات کاملا مشروعی که 

مردم ایران دارند، منطقی می دانم.
مساله این است که از نظر اقتصادی، قیمت ارز غالبا تابع رشد اقتصادی و نقدینگی است، هر چند 
در کوتاه مدت ممکن است عوامل سیاسی و روانی هم بر ماجرا اثرگذار باشد، ولی در میان مدت و 

بالاتر، عوامل اقتصادی مذکور و نیز ورود و خروج سرمایه و ارز اثرگذار هستند.
برای آنکه قیمت ارز به طور نسبی ثابت بماند، یا باید اسلامی عمل کرد یا علمی. اسلامی عمل 
کردن به این معنا است که دولت شرعا نمی تواند نقدینگی تولید کند. زیرا این کار مثل ریختن 

آب داخل شیر است.
یک لیتر شیر خالص اگر کیلویی 10 هزار تومان باشد، با افزایش یک لیتر آب به آن نمی توان 
آن را به عنوان دو لیتر شیر و به قیمت 20 هزار تومان فروخت. این حرام است. اقدامی که دولت 

می کند و هر سال نقدینگی را افزایش می دهد، دقیقا مثل ریختن آب داخل شیر خالص است.
پولی که ما در جیب خود داریم نامش ریال است، همچنان که نام آن مایع خالص که از گاو و 
گوسفند دوشیده می شود شیر است. شیر خالص کیفیت معینی دارد و پول ما هم قدرت خرید 
تعریف شده ای دارد. ولی همان گونه که 2 لیتر شیر مذکور معادل یک لیتر شیر واقعی است و 
بقیه اش آب است، پول امسال جیب ما هم هم ارزش با پول سال گذشته ما نیست و کمتر شده 
چرا که دولت آب به آن بسته است. این حرام قطعی در چند دهه گذشته در جلوی چشم همگان 

رخ می دهد.
البته در سال های اخیر تشدید شده است. برای جبران تورم مصوب کردند که حقوق افراد نیز 
حداقل به همان نسبت افزایش پیدا کند که این کار از یک سو ناقص است و جبران خسارت 
نمی کند و از سوی دیگر انجام هم نمی شود. راه حل دیگر تفکر و تحلیل علمی است. برای ثابت نگه 

داشتن قیمت ارز باید سیاست های پولی را براساس دانش اقتصادی تنظیم کرد.
هزینه های دولت کاملا مهار شود، قیمت پول و کالا و... آزاد باشد، سیاست های اعتباری به ویژه 
استقراض از بانک مرکزی مطابق قواعد علم اقتصاد باشد و... متاسفانه هیچ کدام از دو رویکرد در 
اقتصاد ایران اجرا نمی شود. جالب اینکه هیچ کدام را قبول هم ندارند، نه تورم را ناشی از نقدینگی 
می دانند و نه تولید بی پشتوانه پول را غیر شرعی می دانند. از سوی دیگر برای استمرار بقای خود 
هزینه های دولتی را به شدت افزایش می دهند، بدون اینکه درآمدی وجود داشته باشد. استقراض، 
پشت استقراض و بی انضباطی مالی و مشکلات سیاست خارجی که تامین ارز را محدود کرده، 

جملگی موجب افزایش غیر موجه قیمت ارز شده است.
این نحوه مدیریت امور نه جدید است و نه منحصر به اقتصاد. در عموم زمینه ها و از گذشته نیز 
شاهد اجرای این سیاست بوده ایم. البته برحسب ماهیت دولت ها، شدت و ضعف داشته است. لازم 
می دانم که در اینجا از تثبیت یا کاهش قیمت ارز نیز انتقاد کنم. البته ما چون با افزایش های 
لجام گسیخته و خانمان برانداز مواجه بوده ایم، همیشه و به درستی از افزایش قیمت ارز مثل آنچه 
در این 5 سال شاهدش بودیم، نگران هستیم، ولی ما فقط از این زاویه نیست که ضربه می خوریم، 
بلکه از تثبیت قیمت ارز هم لطمه خورده ایم. آقای حسینعلی مهران که از سال 1354 تا سال 
135۶ رییس کل بانک مرکزی بود، در کتاب خاطرات خود می نویسد که قیمت دلار در زمان او 
70 ریال بود ولی محاسبات اقتصادی و عقل اقتضا می کرد که به 112 ریال افزایش پیدا کند، ولی 

گروه های ذی نفع مانع این کار می شدند و شاه هم آن را نمی پذیرفت.
شاید یکی از علل اقتصادی سقوط آن رژیم همین تثبیت قیمت ارز بود که به زیان تولید و علیه 
صادرات و به سود فرار سرمایه و واردات بود و به بیماری هلندی منجر شد و بساط آن رژیم 
را درهم پیچید. این مشکل را ما در دوره احمدی نژاد نیز داشتیم، حتی در دوره روحانی هم 
کمابیش و پیش از صعودی شدن قیمت ارز این مشکل را داشتیم که از عوامل ویرانگر اقتصادی 
بود. حکومت ها برای ایجاد تحرک اقتصادی قیمت ارز را بالا می برند که مورد اعتراض کشورهای 
طرف معامله هم می شود. حدس می زنم کاهش قیمت ارز به سود افغانستان هم نیست. ولی خب 
ما همیشه خواهان تثبیت قیمت ارز هستیم. چرا؟ چون دوران افسارگسیختگی آن را دیده و 

عذاب کشیده ایم.

عباس عبدی مطرح کرد؛

چرا طالبان توانست در افغانستان قیمت دلار را کنترل 
کند اما ایران نه؟

جبهه  پایداری ها از بنیاد مستضعفان اخراج می شوند؛

فرش قرمز فتاح برای شاگردان مصباح یزدی در ستاد اجرایی فرمان
 فتاح تغییر رویه داده است؟
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انتخاب/ یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: به نظر می آید که آقای محصولی طلبکار هم شده و اگر دقت 
کرده باشید در اظهارات اخیر خود گفته که آقای رئیسی باید برخی وزرا را نیز عوض کند چرا که آن ها 
انقلابی نیستند. این ها حتی از آقای رئیسی به زودی عبور خواهند کرد و من یقین دارم که جبهه 
پایداری در انتخابات ریاست جمهوری سال 1404 از آقای رئیسی عبور خواهد کرد و آقای رئیسی 
از قربانیان بزرگ جریان خالص ساز خواهد بود. انتخابات مجلس دوازدهم حدود 4 ماه دیگر در 12 
اسفندماه برگزار خواهد شد تا خانه ملت جدید ترین مستاجرین خود را بشناسد. این در حالی است 
که بر خلاف دستگاه های اجرایی و نظارتی و یک جریان سیاسی خاص؛ هوای جامعه و سایر جریانات 
سیاسی نسبت به انتخابات فعلا سرد است و مخصوصا  بخشی از جامعه نسبت به مقوله انتخابات نگاهی 
ندارند. انگار نه انگار که قرار است در پایان سال مهم ترین رویداد سیاسی کشور رقم بخورد. از طرفی 
عملکرد هیأت های اجرایی در رد صلاحیت ها باعث شده تا بسیاری از نگاه های مثبت و سازنده نسبت 
به برگزاری انتخاباتی با شکوه و رقابتی به  سردی گراید. گویی اینکه جریان خالص ساز که پیش از این 
در حوزه های مختلفی نقش آفرینی کرده بود می خواهد نقطه عطف عملکرد خود را در انتخابات اسفند 

1402 به نمایش بگذارد.

محمد مهاجری: 

خالص سازان حتی از رئیسی به زودی عبور خواهند کرد

بدینوسیله شرکت تعاونی گلسرای امین نامدار )بازنشستگان فراجا( در نظر دارد 
مدیریت پیمان ساخت پروژه مجتمع مسکونی 12۸ واحدی خود واقع در زنجان را به اشخاص حقوقی 
دارای صلاحیت از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید .باید لذا شرکت های متقاضی با مراجعه به شرکت 
واخذ فرم پیشنهاد قیمت، ظرف یک هفته از تاریخ درج آگهی، پیشنهاد خود را در پاکت در بسته به نشانی 
شرکت واقع در زنجان - اتوبان 22 بهمن - روبروی هتل پیام به دفتر شرکت تحویل و رسید دریافت 

نمایند. لازم به ذکر است شرکت در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات مختار است.

آگهی مناقصه شرکت تعاونی گلسرای امین

اكبر باقری مدیر عامل


